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امــروز

فرماندار شیراز: 

ساماندهی دستفروشان 
خیابان زند را پیگیری می کنیم

پیامدهای یکجانشینی عشایر:

از کوچ تا سکون؛ تهدید یا فرصت

تعدادی از کســبه  خیابان زند شــیراز به حضور دست فروشان در این خیابان و عدم تحقق مصوبه شورای 
تأمین شهرســتان، اعتراض کردند. در این خصوص فرماندار شــیراز واکنش نشان داد. وجود دستفروشان 
غیرقانونی آن هم در همه ســاعات مختلف شبانه روز در خیابان زند شیراز که با اشغال پیاده روی اصلی ترین 
خیابان این کلانشــهر همراه اســت، کار را به جایی رسانده که کسبه خیابان زند در اعتراض به این موضوع 
کرکره مغازه های خود را پایین کشــیدند.غلامرضا غلامی،  معاون محیط زیست و خدمات شهری شهرداری 
شیراز،  جمع آوری این دست فروشان را با توجه به مصوبه شورای تامین شهرستان شیراز تا پایان آبان ماه امسال 

8وعده داده بود، اما با وجود گذشت بیش از یک هفته از آذرماه، این کار تحقق نیافته است.

7

5

معاون استاندار فارس:

مردم گرایی، مهمترین صفت 
بارز دولت سیزدهم است
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معاون بهداشت دانشگاه 
علوم پزشکی شیراز خبر داد:

تعهد جهانی برای کاهش 
۳۳ درصدی بیماری فشار 

خون بالا تا سال ۲۰۳۰

استاندار فارس خبر داد:

پیگیری تخصیص ۱۰هزار 
میلیارد تومان مصوبه 

سفر رئیس جمهوری 
به فارس

رئیس اتاق بازرگانی فارس مطرح کرد:

ضرورت اجتناب ناپذیر 
توجه به »بازار آب« در 

استان فارس

مقتدایی عنوان کرد:

بعد از ایزوگام ابتدایی 

پل تاریخی روی زاینده رود 

سنگ فرش های آن 

بازمی گردد

نماینده شیراز :

فارس، ظرفیت های 
بی نظیری برای 
تبدیل شدن به 
قطب فولادی 

کشوردارد

توسعه متوازن 
جنوب فارس نیازمند توسعه 

زیرساخت هااست

تلاش برای هدفمند شدن 
صنعت گردشگری در 

نمایشگاه گردشگری پارس

 اردوی نظامی با
حضور۱۳۴۰ دانش آموز 
اســتان فارس برگزار شد
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7
انتقاد محفوظی از نحوه 

تخصیص اعتبارات برای حفط 
میراث فرهنگی:

آثار تاریخی در سایه 
بی توجهی و کم 

لطفی دولت ها نابود 
خواهند شد
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معــاون امور هماهنگی زائرین و گردشــگری اســتانداری فارس بــا بیان اینکه 
گردشــگری ســلامت یک فرایند چند بخشی اســت که از ســاماندهی فرودگاه 
و ایرلاین ها تا اســکان، هتل، تأسیســات گردشــگری و خدمات درمانی را شامل 
می شــود، توســعه این بخش را نیازمند همکاری و حمایت بیمارستان ها و مراکز 

درمانی دانست.
به گزارش تریبون امروز، محمد فرخ زاده در نشســت هم اندیشــی گردشــگری 
ســلامت که با حضور رؤسای بیمارســتان ها و مراکز درمانی شیراز در استانداری 
فارس برگزار شد، گفت: با آسیب شناسی اولیه و با نگاه کمک به کسانی که سال ها 
در این حوزه زحمت کشیده اند، برای ساماندهی مشکلات این حوزه ورود کردیم.

وی با یادآوری اینکه گردشــگری ســلامت یک فرایند چند بخشی است که از 
ســاماندهی فرودگاه و ایرلاین ها تا اســکان، هتل، تأسیسات گردشگری و خدمات 
درمانی را شامل می شــود، افزود: عدالت قرار گرفتن هرچیز سرجای خود است و 
هدف ما ساماندهی همه بخش هاست به گونه ای که هرگروه سهم خود را به درستی 

دریافت کند و حقی پایمال نشود.
فرخ زاده با بیان اینکه هر جا وحدت رویه داشتیم، موفق شدیم و نتیجه گرفتیم، 
گفت: ما تنها استان کشور هستیم که با اتحاد میان اداره کل میراث و علوم پزشکی 
شــروع به ســاماندهی بخش گردشگری ســلامت کردیم اما بدون قانون مداری و 
هماهنگــی میان بیمارســتان ها و حمایت خود آن ها از مصوبات این ســاماندهی، 
اتفاقــی نمی افتد و در صورت عدم همــکاری مجموعه های اجرایــی بی قانونی و 

وضعیت نابسامان هیچ گاه اصلاح نخواهد شد.
جانشــین استاندار فارس در شــورای راهبردی گردشگری سلامت تصریح کرد: 
ایرلاین ها و تعدد پروازها در اســتان های دیگر باعث شده است در برخی بخش ها، 
مشــکلاتی برای حضور گردشــگران در فارس به وجود آید کــه با هدف رفع این 
مشــکلات، ورود به بازارهای جدید در برخی کشورهای حوزه خلیج فارس، آسیای 

میانه و آفریقا در دستور کار پیش رو و آینده قرار گرفت.
وی برخی از کشــورها از جمله عمان را درگاهی برای ورود توریســت های سایر 
کشــورها دانست و افزود: سعی در ســاماندهی خدمات فرودگاهی و زیرساخت ها 

داریم اما گله مندیم که این کار کند پیش می رود.
فرخ زاده با گلایه از تبلیغات فارس در حوزه گردشــگری سلامت گفت: تبلیغات 
ما از استان فارس خارج نمی شود و بیمارستان های فارس در بیرون استان مثلًا در 
مرز شــلمچه با حضور روزانه میهمانان عراقی تبلیغات ندارند و یا وقتی میهمانان 

خارجی می آیند ما یک بروشور تبلیغاتی هم نداریم که به آن ها ارائه دهیم
معاون امور هماهنگی زائرین و گردشــگری استانداری فارس، تولید محتوا برای 
شبکه های اجتماعی کشورهای همسایه و تامین مبلغ در کشورهای مقصد را مهم 
ارزیابی کرد و افزود: ایجاد دفاتر گردشــگری سلامت و ارسال پزشک برای ویزیت 
اولیه و ســاماندهی هدفمند بیماران برای ورود به ایران از کشــورهای همسایه با 

همین هدف در حال انجام است.
وی اظهار کرد: با این رویکرد از فعالان رســانه ای کشــورهای عربی برای حضور 
در نمایشگاه گردشگری و انعکاس ظرفیت های گردشگری استان فارس نیز دعوت 
کردیم و یک تیم بلاگر عمانی نیز به تازگی برای بازدید از ظرفیت های گردشگری 

به ویژه از ظرفیت های بخش سلامت به شیراز آمدند.
فــرخ زاده، حضور جــدی در ایونت ها و رویدادها و فرصت های نمایشــگاهی در 
کشــورهای همســایه را ضروری دانســت و افزود: ما باید بازاریاب در نمایشگاه ها 

داشته باشیم نه صرفا کارشناس در غرفه!
معاون استاندار فارس تأکید کرد: همه باید برای توسعه گردشگری سلامت یک 

صدا تلاش کنند تا انگیزه برای نخبگان ایرانی در داخل بیشتر فراهم شود.
وی تصریح کرد: ورود به بحث دارو و تجهیزات پزشــکی یکی از این راهکارهای 

دیگر توسعه گردشگری سلامت است که باید جدی تر به آن ورود کرد.
فرخ زاده، گریزی هم به بحث مترجمین ســلامت زد و گفت: آماده ایم تا شرایط 
این بخش را آســان تر کنیم نه سخت تر اما برخی از مترجمان آموزش های لازم را 

ندیده بودند لذا با این رویکرد دوره های آموزشی را برنامه ریزی کردیم و مصاحبه ها 
انجام شد و تجربیات ارزشمند مترجمین را معادل سازی کردیم تا هیچ کس از این 
دایره بیرون قرار نگیرد و از ظرفیت همه آن ها استفاده شود اما هر جراحی تبعاتی 
نیز دارد و هم اکنون از انجمن حرفه ای سلامت انتظار می رود به عنوان مجموعه ای 
متشکل از شرکت های تســهیلگر و دفاتر مسافرتی و خدمات جهانگردی بند ب و 

فعالین حوزه درمان، مشکلات را به کمک خود متولیان ساماندهی و حل کند.
فرخ زاده در پایان گفت: مصمم هســتیم دایره مشــورتی ما در حوزه گردشگری 
سلامت گسترده تر شود و جلسات به صورت مستمر برگزار شده و با دعوت از سایر 
متولیان از جمله نمایندگان خیریه ها در این سلســله جلسات مشورتی مسائل روز 

به روز بهتر شود.
در این نشســت رؤســای مراکز نیز به بیــان نقطه نظرات خــود پرداختند که 
برنامه ریزی بلندمدت در بحث Ipd برای جذب گردشگری سلامت و اکتفا نکردن 
به بازارهای موجود، حفظ برند شــیراز و اتحاد بین مجموعه های درمانی فارس در 
رقابت با سایر استان ها، تقویت سایت جامع و متمرکز گردشگری سلامت با معرفی 
بیمارستان ها، پزشکان و خدمات درمانی، فعالیت گسترده تر و هدفمندتر آژانس ها 
و پذیرش درخواست مجوزات بیشــتر برای بیمارستان های متقاضی جهت توسعه 
خدمات درمانی و اســتفاده از فرصت نمایشگاه گردشگری سلامت، از مواردی بود 

که به آن اشاره شد. 
عدم اطلاع رســانی خوب و نبود تبلیغات شهری، ســاماندهی بیشتر مترجمان 
سلامت و رفع برخی کمبودها در حوزه خدمات درمانی نیز از جمله درخواست های 

روسای مراکز درمانی از مجموعه حاکمیتی بود.
تیموری، مسئول انجمن حرفه ای گردشگری سلامت نیز در این جلسه با اشاره 
به اینکه هدف ما در این انجمن ایجاد هماهنگی با مشورت خود ذی نفعان و با نظر 
به حل مشــکلات آن هاست، گفت: در این انجمن که به صورت سازمان مردم نهاد 

تشکیل شده قرار است صدای واحدی از فارس به بیرون مخابره شود.
وی بــا بیان اینکه نگاه ســلبی نداریم و بــا نگاه ایجابی و ایجــاد فضایی برای 
رشــد تسهیلگران قرار اســت، ساماندهی ها انجام شــود، افزود: مترجمان واقعیت 
بازار هســتند و ما آن ها را به چشم شــبکه توزیع و بازاریاب خدمات درمانی برای 
گردشــگران خارجــی می نگریم و تلاش داریم با کمک خــود آن ها و کادر درمان 

مشکلات ساماندهی شود.

معاون استاندار فارس:

توسعه گردشگری سلامت
 بدون حمایت مراکز درمانی میسر نیست

اســتاندار فارس:کاهش تصادفات و فوتی های ناشــی از آن دغدغه مسئولین 
نظام است و تامین جان و آسایش مردم از اهداف اصلی این قبیل جلسات است.
به گزارش تریبون امروز، دهمین جلسه شورای راهبری تصادفات استان، صبح 
امروز با حضور اعضا، به ریاست محمدهادی ایمانیه استاندار فارس برگزار شد.

اســتاندار فارس در پایان این جلسه با تاکید بر اینکه، همه می خواهیم حتی 
یک نفر از فوتی های حوادث جاده ای کاســته شــود اما شاهد افزایش تلفات 
ناشــی از تصادفات هستیم، اظهار داشت: کاهش تصادفات و فوتی های ناشی از 
آن دغدغه مسئولین نظام اســت و تامین جان و آسایش مردم از اهداف اصلی 

این قبیل جلسات است.
وی خطاب به دبیر شورای رهبری تصادفات استان گفت: حداقل ماهیانه یک 
جلســه با حضور خودم برگزار شــود. همچنین جلسات تجزیه و تحلیل مسائل 
بصورت هفتگی با حضور دانشــگاه علوم پزشــکی، پزشکی قانونی، امورشهری، 
دادســتانی، راهداری، نیروی انتظامی و سایر دســتگاه های مرتبط تشکیل و 

برآیند آن در جلسات این شورا مطرح تا تصمیم گیری لازم انجام شود.
دکتــر ایمانیه بر ضرورت رتبــه بندی عملکرد فرمانــداران در حوزه کاهش 
تصادفات تاکید کرد و افزود: راهداری اســتان تا کنــون تعداد قابل توجهی از 
نقاط حادثه خیز استان را مرتفع کرده، تعداد دیگری همچنان وجود دارد که تا 
حدودی مشــخص شده است؛ در هفته آینده با تدابیری که اتخاذ خواهیم کرد 

محل تامین اعتبار و برنامه زمانبندی رفع این مناطق را مصوب خواهیم کرد.
وی با اشــاره بر ضرورت جلوگیری از تکرار حوادث مشابه توسط افراد، تاکید 
کرد: بعضا بیان می شــود که جرائم پیش بینی شده در این حوزه، بازدارندگی 
لازم را نــدارد؛ در این زمینه با همکاری قــوه قضاییه و صدور احکام جایگزین 
مــی توان گام موثــری در کاهش تصادفات جاده ای و فرهنگ ســازی در این 

زمینه برداشت.
رئیس شورای تامین اســتان در ادامه به فوت مجروحین در بیمارستان های 

اشــاره کرد و گفت: در این زمینه دو پیشنهاد می دهیم که پس از بررسی های 
لازم می بایســت اجرایی شــوند؛ در گام اول کمبودهای مرتبط با آمبولانس و 
پرســنل اورژانس پیش بیمارستانی احصا شود و پس از آن می بایست راه های 
متفاوت تری نســبت به قبل برای حل آن ها پیدا کنیم. در قدم بعدی پرسنل 
آی ســی یو بیمارستان مرحوم امتیاز و مرکز فوریت های جراحی شهید رجایی 
دارای سختی کار زیادی هســتند بعنوان هیات امنا دانشگاه  پیشنهاد می کنم 

پاداشی برای این کارکنان به منظور قدردانی از زحمات ایشان اختصاص یابد.
نماینده عالی دولت در فارس به کمبود دوربین های کنترل ترافیک در شــهر 
شــیراز اشاره کرد و گفت: مقرر کردیم شــهرداری شیراز کمبودهای این کلان 
شــهر را احصا و با اخذ مجوز از شــورای اسلامی شــهر نیز اعتبارات لازم برای 
تامین آن فراهم شــود؛ در ســایر شهرهای بزرگ اســتان نیز به همین صورت 

اقدام شود.
وی، ادامه داد: مباحثی که نیازمند پیگیری ها در ســطوح ملی است از جمله 
ماده ۲۳ و تامین جرثقیل و برخی از امکانات دیگر را در تهران انجام می دهیم.

دکتر ایمانیه در بخش دیگر ســخنان خود به کمبودهای پرســنلی در حوزه 
نیروی انتظامی اشاره کرد و افزود: برای رفع این موضوع تا مادامی که نیاز دارید 
از گروه های داوطلب مردمی، داوطلبان بســیج و هلال احمر استفاده کنید؛ در 

این زمینه ظرفیت های قانونی نیز وجود دارد.
اســتاندار فارس همچنین خواستار تشکیل جلسات هم اندیشی دانشگاه های 
علوم پزشــکی استان فارس در این زمینه و بررسی مطالب مربوط به شهرستان 

ها شد.
ایمانیه به پیشــنهاد مدیرکل راهداری استان نیز اشــاره کرد و افزود: ایجاد 
رادیو گذر پیشــنهاد خوبی اســت و جا دارد صدا و ســیمای استان موضوع را 
بررســی کند یا در زمان هایی که عبور و مرور بیشتر است این پیشنهاد اجرایی 

و عملیاتی شود.

استاندار فارس تاکید کرد؛

فرمانداران  عملکــرد  بندی  رتبه  ضرورت 
درحوزه کاهش تصادفات
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نماینده مردم لارستان، گراش، خنج، اوز و جویم در مجلس 
شورای اسلامی با اشاره به بازدیدهای یک هفته گذشته خود 
از ۱۳۳ شهر و روستا، گفت: توسعه و پیشرفت متوازن جنوب 
فــارس نیازمند توجه به شــهرها و روســتاها و فراهم آوردن 

امکانات زیرساختی است.
به گزارش تریبون امروز، حســین حســین زاده روز جمعه 
در پایــان بازدید یک هفته ای خود از شــهرها و روســتاهای 
جنوب فارس، اظهارکرد: برخی شهرها و روستاهای لارستان، 
گراش،جویــم و اوز از امکانــات زیرســاختی آب، برق، گاز، 
جاده های دسترسی و تلفن همراه و ثابت و اینترنت کمبودها 
ومشــکلاتی دارند که برای بهبود و ســرانجام بخشی به آنها 

پیگیری هایی آغاز شده است.
وی افزود: در بازدید از شهرها و روستاها شاهد به ثمر نشستن 
تلاش های برای فراهم کردن بســیاری از امکانات زیرساختی 
زندگی مردم بودیم و این تلاش ها در دیگر نقاط نیز ادامه دارد.
نماینده مردم لارستان، گراش، خنج، اوز و جویم در مجلس 
شورای اسلامی با اشاره به بررسی و احصا مشکلات روستاهای 
پنج شهرستان جنوبی فارس، گفت: این بررسی و پیمایش ها با 
هدف توســعه متوازن این منطقه از فارس انجام شده و تحقق 

نیازهای مردم را تا پایان دوره نمایندگی پیگیری می کنم.
توســعه متوازن جنوب فــارس نیازمند توســعه 

زیرساخت ها است
حســین زاده ادامه داد: در این سفر از برخی طرح های ملی 

و اســتانی در حال اجرا در لارستان، خنج، گراش، اوز و جویم 
بازدید شــد تا تکمیل هر چه ســریعتر این طرح های مهم و 

توسعه ای پیگیری شود.
وی یادآور شد: برخی از پروژه های زیرساختی این شهرستان ها 

در گذشته اعتباراتی دریافت کرده اند که مهمترین مشکلات 
آنها بــرای تکمیل و بهره برداری از مســئولان و اهالی احصا 
شد تا ســرانجام بخشی آنها از طریق مسئولان ملی و استانی 

پیگیری شود.

نماینده مردم لارستان، گراش، خنج، اوز و جویم در مجلس:

توسعه متوازن جنوب فارس نیازمند توسعه زیرساخت ها است

نورپــردازی جذابی که در جشــنواره تئاتر 
فــارس روی صحنه رفت و تحســین هیئت 
داوران را برانگیخــت، حاصــل اعتمــاد یک 
کارگردان جوان و بومی، به خلاقیت های یک 
جوان بومی دیگر بود. اعتمادی شــجاعانه و 
منطقی که حالا امیدواری های زیادی را بین 

اهالی تئاتر ایجاد کرده است.
بــه گــزارش تریبــون امــروز، یکــی از 
نمایش های جشنواره تئاتر فارس که به شدت 
مورد استقبال مخاطبان و البته هیئت داوران 
قرار گرفت، کاری از بچه های شهرستان فسا 
بود. نمایــش "ایلخونی" که در موارد زیادی 
موفق به کســب جایزه و عناوین برتر شد، از 
لحاظ بصــری دارای فاکتورهایی بود که در 

کمتر نمایشی دیده شده بود.

نورپردازی جالب توجه این نمایش، توسط 
یک جوان ۲۱ ساله فســایی انجام شده بود. 
محمدرضــا آگهــی که از ســال ۹۷ کار نور 
را با کنســرت ها و جشــن های مناسبتی در 
شهرســتان خود آغاز کرده اســت، حالا در 
اوایل کار حرفه ای صاحب جایزه ای معتبر در 
سطح استان شــده و کاملا امیدوار است که 
این موفقیت در سطوح بالاتر نیز تکرار شود.

آگهی در خصــوص عملکــردش در تئاتر 
ایلخونــی به خبرنگار ایســنا گفــت: آژمان 
)کارگردان نمایش( از من نوری را می خواست 
که برای شهرســتانی مثل فسا خیلی سنگین 
بود. من هم که فقط کارهای کنسرتی انجام 
داده بودم، نور این کار را هم با همان وسایل 
کنسرتی بستم. ابتدا به من گفتند که این ها 

نور تئاتر نیســت اما جواب دادم که این فعلا 
در حد یک ایده است.

وی در ادامــه بــه بیان برخــی نکته های 
نمایش  نورپــردازی  تخصصی در خصــوص 
پرداخت و سپس اضافه کرد: در نهایت کاری 
که انجام دادیم توســط کارگــردان نمایش 
تایید شد. این اولین نورپردازی من در تئاتر 
حرفه ای بود. قبلا در فســا تئاترهای طنز را 
با رقص نورهای کنســرتی انجــام داده بودم 
کــه نهایت پروگرام های نــوری که برای آنها 
استفاده می شــد، ۱۵ یا ۱۶ پروگرام بود، اما 

کار ایلخونی ۱۲۶ پروگرام نوری داشت.
نتیجه اعتماد به ایده های خلاقانه یک 

جوان
نورپــرداز تئاتر ایلخونی افــزود: روز به روز 
به اشــتیاق من برای این کار اضافه شــد، به 
طوری که دائما نورها را دستکاری می کردم. 
بــه طوری که از اجــرای اول تا اجرای دهم، 
شــاید همه چیز آن به طور کلی تغییر کرد. 
برای حضور در جشــنواره هم فقط ۲ ساعت 
بــه اجرا در تالار حافظ مانده بود که نورها را 
خیلی عجله ای بســتیم و استرس زیادی هم 
داشــتم. در اجرای اول هم نتیجه آن چیزی 
که دلم می خواســت نبود و سعی کردم برای 

اجرای دوم، کار تمیزتری انجام دهم.
آگهــی درباره حس و حالــش از حضور در 
جشــنواره نیز گفت: این اولین جشــنواره ای 
بود که شرکت می کردم و حضور در این حال 
و هوا برایم تازگی داشت. خدا هم کمک کرد 
که اتفاقــات خوبی بیفتد. هــم مردم کار ما 
را پســندیدند و هم مــورد تایید داوران قرار 
گرفتیــم. این جایــزه ای کــه گرفتیم قطعا 
انگیزه ام را خیلی افزایش داده است و خودم 

بــه کارگردان نمایش پیشــنهاد دادم که در 
کارهای آینده نیز می خواهم حضور داشــته 
باشــم و مســائل مالی آن هم برای من مهم 
نیست.وی در خصوص برنامه های پیش رو در 
زمینه کار نمایش اظهــار کرد: کار بعدی ما 
هنوز در مرحله برنامه ریزی اســت اما برخی 
بچه های فسا از جمله بعضی بازیگران همین 
نمایــش ایلخونــی، در حال آغــاز کارهای 
جدید هســتند و کار نورپردازی برخی از این 
نمایش ها هم به من سپرده شده است. همین 
جشنواره تئاتر فارس، یک پله ترقی برای من 

حساب می شود.
آگهی درباره میزان استقبال از این نمایش 
در شهرستان فسا نیز گفت: فسایی ها بیشتر 
طنز را می پسندند تا کارهای درام و اجتماعی 
را. البته کار ایلخونی هم خالی از طنز نبود و 
نمایش ما در فسا ۱۲ شب اجرا شد که مردم 

هم استقبال نسبتا خوبی هم از آن کردند
برنده جایزه نورپردازی در سی و چهارمین 
جشنواره تئاتر فارس در پایان گفت: من کار 
نورپــردازی تئاتر را به خاطر علاقه شــخصی 
انجام می دهم. می دانید که درآمد نورپردازی 
بیشــتر در کنســرت ها و جشــن ها است اما 
خوشــحالم که همان کارها باعث شد بتوانم 
تجربه ای کسب کنم و در تئاتر از آن استفاده 
کنــم. پنج ســال اســت دارم کار می کنم و 
هــر روز چیزهای جدیدی کشــف می کنم و 
امیدوارم برای جامعه هنری شهرســتان فسا 

مفید باشم.
آبان ماه  امــروز، در  تریبــون  به گــزارش 
۱۴۰۲، تئاتر ایلخونی بــه کارگردانی آژمان 
بیژنی نســب در جشنواره تئاتر فارس حضور 

یافت و بیشترین جوایز را از آن خود کرد.

گفتگو با نورپرداز برتر جشنواره تئاتر فارس

نتیجه اعتماد به ایده های خلاقانه یک جوان

عوارض جدی بازی های کامپیوتری و 
رایانه ای برای کودکان

راضیه احمدوند: 
آیا کودک شــما هم در مهمانی ها و یا حتی اوقات تنهایی بازی های رایانه 
ای را ترجیح می دهد؟ هوشیار باشید که این مسئله معروف به"کراک همیشه 
حاضر" آینده کودک شــما را تهدید می کند. مشــکلاتی کــه در آینده برای 
کودکانی که در سنین زیر ۱۲ سال از بازی های کامپیوتری و گوشی های تلفن 
همراه در حد بالایی اســتفاده می کنند بسیار جدی است که باید کنترل شود 
در ادامه این بخش از نمناک توضیحات کاملی از این مشکلات را می خوانید.

اثرات بازی کامپیوتری
رشد سریع تر از موعد مغز از عوارض بازی رایانه ای:

رشــد مغز کودک در دو ســال اول با اندازه ای خاص رشد می کند و بعد از 
۲ ســال باید به طور طبیعی تا سن ۲۱ سالگی طول بکشد اما زمانی که سلول 
های مغز در معرض فرایندهای تکنولوژی مانند گوشــی موبایل و کامپیوتر و... 
قرار بگیرد این رشد زودتر اتفاق می افتد و در آینده اختلالاتی همچون برنامه 

ریزی و خود مدیریتی رخ می دهد. 
تعلیق و کندی پیشرفت از عوارض بازی رایانه ای:

تکنولــوژی محدودیت های خاصی را در ذهن ایجــاد می کند که می تواند 
کند شدن پیشرفت را به دنبال داشته باشد که امروزه از هر ۳ کودکی که وارد 
مدرســه می شود دچار این مشکل است که این اختلال در مشکلات یادگیری 

در سواد خود را نشان می دهد.
معایب بازی کامپیوتری

چاقی:
بــی تحرکی عامل اصلی چاقی اســت و بازی هــای کامپیوتری بی تحرکی 

کامل است.
پرخاشگری از عوارض بازی رایانه ای:

بازی های خشن کودکان شما را بدون دانستن خودتان خشن بار می آورد و 
آن ها را اینگونه تربیت می کند پس اجازه ندهید تکنولوژی کودکان دلبندتان 

را تربیت کند آنهم آنجور که خودش می خواهد. 
خستگی از آموزش و ترک تحصیل:

این یک نتیجه بعد از تحقیقات در ســال ۲۰۱۰ اســت کــه کودکان معتاد 
تکنولوژی زودتر ترک تحصیل می کنند.

مضرات بازی های رایانه ای
مشکلات استخوانی عضلانی از عوارض بازی رایانه ای

اولیــن و رایج ترین عوارض بــازی های رایانه ای برای کودکان مشــکلات 
استخوانی عضلانی است مثل درد دست، درد گردن و کمردرد. مشکلات مربوط 
به انگشت شست در کودکان که شامل بی حسی و زدن تاول به دلیل استفاده 

زیاد از کنترل پلی استیشن و گوشی موبایل و تبلت بود، گزارش شده است.
بازی رایانه ای چه عوارض و بیماری هایی را منجر می شود؟

مشکلات چشمی از عوارض بازی رایانه ای
مشــکلی که نیاز به تشخیص هیچ پزشکی ندارد و به وضوح والدین آن را در 
ک.دکان خود می بینند؛ حتما شــما هم دیده اید کودکانی که علاقه شــدید 
به بازی های رایانه ای دارند وضعیت چشمانشــان طبیعی نیست چرا که نگاه 
کردن بیش از حد صفحه ی نمایشــگر می تواند باعث فشــار به چشــم شود. 
گفتنی است بازی و خیره شدن طولانی مدت به صفحه بازی های کامپیوتری 
و ویدئویی می تواند منجر به ســردرد، ســرگیجه و استفراغ به علت تمرکز بر 

صفحه ی نمایشگر شود. 
بهداشت فردی ضعیف

کودکانی که علاقه مند به بازی های کامپیوتری هســتند کلا اهمیت زیادی 
به بهداشت شخصی خود نمی دهند و استحمام، مسواک زدن، شستن صورت 

و شانه زدن مو را پشت گوش می اندازند.
زیان های کامپیوتر

سندروم تونل کارپال از عوارض بازی رایانه ای
برایتان نام آشــنایی نیست ولی باید هوشیار باشید که سندروم تونل کارپال 
ناشی از فشــار بر روی عصب مچ دست است و یکی از مشکلات رایج کودکان 
علاقه مند به بازی های کامپیوتری؛ استفاده ی بیش از حد از ماوس کامپیوتر 

می تواند و دسته های پلی استیشن چنین ورم و التهابی را ایجاد کند.
میگرن از عوارض بازی رایانه ای

یکی از دردهای شــایع کودکان علاقه مند به بازی های کامپیوتری سردرد 
میگرنی اســت؛ افــرادی که برای مدت زمان زیادی بــازی ویدئویی انجام می 
دهد به دلیل فشــار زیاد به چشم، بیشتر در معرض دردهای میگرنی قرار می 
گیــرد. در یک توضیح کوتاه و جامع در مورد ســردردهای میگرنی باید گفت 
سردردهای میگرنی از یک قسمت سر شروع می شوند و به آرامی گسترش پیدا 

کرده و دردناک تر می گردند و در حالات شدیدتر منجربه استفراغ می شود.
عوارض گوشی برای کودک

اختلالات خواب و غذا خوردن از عوارض بازی رایانه ای
اصطلاح اختلال خواب شامل چند نوع مشکل است از جمله بی خوابی، حمله 
ی خواب، آپنه ی خواب، میوکلونوس شــبانه و نابهنجاری خواب مثل کابوس 
های شــبانه، راه رفتن در خواب، صحبت کردن و بختک(. اختلالات خواب به 
علت تحریک بیش از حد مغز ایجاد می شوند. کسانی که بیش از حد به بازی 

های ویدئویی فکر می کنند، نمی توانند به راحتی در شب بخوابند.
همچنیــن کودکان علاقه مند به این بازی ها زمان کافی برای غذاخوردن در 
نظر نمی گیرند و به جای خوردن غذای ســالم، به طور سریع و ناسالم غذا می 

خورند؛ البته گاها غذا هم نمی خورند.

یادداشت

اردوی نظامی با حضور 

۱۳۴۰ دانش آموز 

استان فارس برگزار شد

مســوول اجرایــی و هماهنگی گــروه جهادی عاشــورا از 
برگــزاری اردوی فرهنگی - تربیتی »ســنگر آســمانی« با 

حضور یک هزار و ۳۴۰ دانش آموز در اســتان خبر داد.
به گــزارش تریبون امــروز، محمد پورنورعلی در حاشــیه 
برگزاری اردوی سنگر آسمانی گفت: سنگر آسمانی برنامه ای 
فرهنگی تربیتی اســت کــه با محوریت ســازمان اردویی و 
راهیان نور سپاه فجر اســتان فارس، قرارگاه جهادی عاشورا 
و بــا همکاری تعدادی از نیروهای داوطلب بســیجی و خادم 
الشــهدا پشــتیبانی و در منطقه عمومی باجگاه شیراز برگزار 

شد.
وی تصریــح کرد: در این برنامه کودکان و نوجوانان پس از 
متوجه شــدن اتفاقی که در گوشه ای از منطقه افتاده است، 
آماده حرکت به ســمت محیط شبیه سازی شده ای می شوند 
و همراه بــا نیروهای ایرانی در پــادگان وارد و آموزش های 
لازم ادوات نظامی، دشمن شناسی، ستاره شناسی و آمادگی 
جســمی و برخی از ادبیات جنگ را می بنند و سپس تجهیز 
و توجیه شــده و برای آزادســازی مناطق اشغالی و حمله به 

سنگرها و مواضع دشمن آماده می شوند.
به گفته مســئول اجرایی و هماهنگی گروه جهادی عاشورا، 
ادامه برنامه حالت نظامــی دارد و کودکان آموزش دیده، به 

صورت منظم و مســلح به سمت عملیات اعزام می شوند.

پورنورعلی با بیان اینکه عملیات در محیط فضاســازی شده 
وســیعی با خاکریزها، کانال ها و تونل ها، سنگرها، انفجارات، 
میدان مین، تیراندازی های مشقی و منور، موانع سیم خاردار 
و انواع ادوات ســنگین و چادرها که در محیطی بســیار امن 
طراحی شــده اســت، ادامه داد: این برنامه در نهایت به فتح 
مواضع دشــمن، فتح سنگر شنود مشترک آمریکا و انگلیس و 
اسرائیل و اسیر کردن دشــمنان، توسط رزمندگان کودک و 

منجر می شود. نوجوان 
وی با اشــاره به اینکه این عملیات که مجروح و شــهید و 
اســیر و درگیری و آزادســازی فرماندهان و مناطق اشغالی 
را در پــی دارد، گفت: ایــن عملیات در عرض ۱۲۰ دقیقه به 

می رسد. پایان 
مســئول اجرایی و هماهنگی گروه جهادی عاشــورا گفت: 
مربیان آموزش دیده برنامه تربیتی ســنگر آســمانی از قرآن 
و روایات و جنگ نــرم و صحبت های امام )ره( و مقام معظم 
رهبری و شــهدا برای کودکان و نوجوانــان صحبت و ایجاد 

انگیــزه و بهره برداری تربیتی و رفتاری می کنند.
پورنورعلی با بیــان اینکه تمامیت برنامه، با بررســی تمام 
ابعــاد تربیتی و تحت نظارت کارشناســان معتبر و مجرب و 
دانشمندان امورات تربیتی سطوح عالی کشوری طراحی شده 
است، تصریح کرد: آموزش های اخلاقی و تربیتی و تحلیلی و 
رفتاری به صورت غیر مستقیم به کودکان و نوجوانان در این 
برنامه انجام می شود، به گونه ای که خادمان سنگر آسمانی و 
دیگر پشــتیبانان، با امید به نیروسازی برای سپاه امام زمان 

)عج( در این سنگر خادمی می کنند.
وی با اشــاره به حضور یک هزار و ۳۴۰ دانش آموز اســتان 
در ایــن اردو گفت: برای اجرای برنامه ســنگر آســمانی ۵۰ 

نفر آموزش دیده و توجیه شــده اند که در بخش های مختلف 
برنامه ســنگر آســمانی مشــغول به فعالیت هســتند، و این 
مجموعه ســعی دارد که این برنامه در طول سال و سال های 

باشد. استمرار داشته  دیگر 
مســئول اجرایی و هماهنگی گروه جهادی عاشورا با اشاره 
به اینکه ســاعت و ســناریوی برنامه قابل انعطاف کارشناس 
اســت، افزود: این برنامه قدمتی چهارده ســاله و با بیش از 
۴۰۰ اجرای موفق در ســطح کشــور دارد و ایــن مجموعه 
آماده همکاری و مشــارکت جهت اجرا و اســتمرار و آموزش 
به تمام مجموعه های تربیت محور و ارگان ها و ســازمان ها و 

استان های دیگر است.

به مناسبت هفته بسیج ؛

ارائه مشاوره حقوقی رایگان به زندانیان 
زندان عادل آباد شیراز 

رئیس مرکز وکلا قوه قضائیه فارس گفت: به مناسبت گرامیداشت هفته 
بســیج جمعی از حقوقدانــان مرکز وکلا قوه قضاییه فــارس به زندانیان 

شهرســتان شیراز  مشاوره و معاضدت حقوقی رایگان ارائه کردند. 
به گزارش تریبون امروز، مهرداد ریاحی در این خصوص گفت: با حضور 
جمعــی از وکلای مرکز  بیش از ۳۱۰  زندانی زن و مرد خدمات حقوقی 

و قضایی رایگان دریافت کردند. 
رئیس مرکز وکلا قوه قضائیه فارس با اشــاره به این اقدام جهادی اظهار 
داشــت: در این اقدام خداپسندانه پرونده زندانیان مورد بررسی و راه های 

مساعدت قضایی به این زندانیان ارائه شد.
وی بیان داشت: ارائه مشاوره حقوقی رایگان به زندانیان،با هدف آگاهی 
و شــناخت حقوقی زندانیان با پرونده قضایی خود و همچنین شناسایی 
راهکارهای قانونی و قضایی در تســریع در رسیدگی به مسائل و مشکلات 

حقوقی زندانیان صورت پذیرفت.
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معــاون سیاســی، امنیتــی و اجتماعی 
اســتانداری فارس گفــت: مهمترین صفت 
بارز و مشخص دولت سیزدهم، مردم گرایی 

و ارتباط با مردم است.
به گزارش تریبون امروز، اســماعیل قزل 
سفلی در جمع فرمانداران استان در شیراز 
افزود: دولت سیزدهم دولتی در میدان است 

و با گروه های مختلــف مردم ارتباط برقرار 
می کند و به سوالات مردم پاسخ می دهد.

وی ادامه داد: در چند ماه اخیر که توفیق 
خدمت در این سنگر را پیدا کردیم آنچه که 
احساس می کنم در این استان و همچنین 
کشــور کمتر به آن توجه شــده از ســوی 
دولتمردان در سطوح مختلف تبیین و تکرار 

گفتمان دولت است، اینکه شعارهای دولت 
سیزدهم چیست و دولت بر چه محورهایی 

تمرکز دارد.
او اظهار کــرد: باید در این زمینه به گونه 
ای اقــدام کنیم که گفتمــان دولت به یک 

گفتمان و ادبیات قالب تبدیل شود.
معــاون سیاســی ، امنیتــی و اجتماعی 

اســتانداری فارس گفت: توجه به نیازهای 
اولویــت دار مــردم به ویــژه محرومان و 
مستضعفان و زمینه ســازی برای استفاده 
از ظرفیت های مردمی برای پیشبرد کارها 
از دیگر ویژگی های دولت اســت و در یک 
کلام مردمی ســازی کردن همه امور ضلع 
اصلی حرکت دولت سیزدهم محسوب می 

شود.
قزل ســفلی افزود: ضلع بعــدی گفتمان 
دولت مبارزه با فساد ، شناسایی زمینه های 
فساد و تعارض منافع است و اقدام سریع و 
قاطع در مقابل فساد و بستن همه درهایی 
که ممکن است به فساد منتهی شود هم از 

مهمترین گفتمان رایج دولت است.
وی ضمن تاکید بر لزوم تلاش فرمانداران 
استان در جهت حل مشکلات مردم و حل 
مســائل مزمن شده شهرستان ها ادامه داد: 
برخی مسائل باعث درگیر شدن ذهن مردم 
می شــود که رفــع آن رضایتمندی قابل 
توجهی در مــردم ایجاد می کنــد و باعث 
افزایش مشــارکت  امیدآفرینی در مردم و 
آنها در عرصه های مختلف از جمله انتخابات 

می شود.

رئیس ســتاد و معاون هماهنگ کننده ارتش با 
تاکید بر اینکه آمریکا جــرأت اقدام نظامی علیه 
ایــران را ندارد، گفت: ارتش هیچ گاه اجازه  تجاوز 

را نمی دهد.
به گزارش تریبون امروز، امیر دریادار حبیب الله 
ســیاری رئیس ســتاد و معاون هماهنگ کننده 
ارتش جمهوری اسلامی ایران در آیین رونمایی از 
مستند "دریادل" در شیراز اظهار داشت: پیش از 
عملیات طوفان الاقصی مسئله فلسطین در آستانه 
فراموشی یا تبدیل شدن به مسئله ای متعارف در 
خاورمیانه بود اما پــس از آن به صدر موضوعات 
جهــان آمد؛ پس از این عملیات موضوع محاصره 
۱۶ غزه به عنوان یک زندان سرباز به مسئله مهم 

جهان تبدیل شد و مورد توجه قرار گرفت.
رئیس ســتاد و معــاون هماهنگ کننده ارتش 
افزود: پیش از این برخی کشــورها مانند بحرین 
مراکش و عربســتان به دنبال برقراری ارتباط با 
رژیم صهیونیســتی و اجرای "پیمــان ابراهیم" 
بودنــد اما پــس از جنگ اخیــر و جنایات رژیم 
غاصب، ایــن ارتباطات به محــاق رفت؛  پس از 
حمله طوفان الاقصی، هیمنه رژیم صهیونیســتی 
شکست و بیش از گذشته ناکارآمدی دیوار وگنبد 

آهنین آنها نمودار شد.
وی با بیان اینکه پیش از این حماس به عنوان 
گروهکــی تروریســتی معرفی کــرده بودند اما 
جایگاه امروز آن سبب شده تا در حالی که رژیم 
صهیونیســتی به دنبال نابودی آن بود، اکنون با 
آن سرمیز مذاکره بنشــیند، تصریح کرد: دولت 
نتانیاهــو که پیــش از حمله حمــاس نیز فاقد 
وجاهــت داخلی بود اکنون به شــدت در موضع 
ضعف قرار گرفته و احتمال محاکمه آن نیز وجود 

دارد.
رئیس ســتاد و معــاون هماهنگ کننده ارتش 
ادامــه داد: رژیم صهیونیســتی پیش از عملیات 
طوفان الاقصی نیروهای خــود را تا منطقه قفقاز 
آورده بــود اما پــس از درگیــری در این جنگ 
نیروهای خود را بازگردانده است. کریدور تجاری 
که آمریکا پیشنهاد برقراری آن را در هند مطرح 
کرد امروز و پس از حمله طوفان الاقصی به طور 

کامل به محاق رفته است.

سیاری عنوان کرد: امروز پس از طوفان الاقصی 
و جنایات رژیم صهیونیستی، افکار عمومی حامی 
مردم فلسطین شده و آزادی اسرای فلسطینی نیز 
یکی دیگر از پیروزی  های طوفان الاقصی اســت.
پس از این عملیات نیروهــای مقاومت در یمن، 

سوریه و عراق نیز فعال شدند.
رئیس ستاد و معاون هماهنگ کننده ارتش در 
پاسخ به این ســئوال که چرا ایران اسلامی باید 
قدرتمند و دارای قدرتی در تراز انقلاب اســلامی 
باشد، توضیح داد: موقعیت کشور ایران به گونه ای 
اســت که همواره علیه آن تهدید وجود داشته و 
در آینده نیز تداوم خواهد داشت.نخســت اینکه 
ایران در نقشــه های ژئوپولتیــک به عنوان چهار 
راه دنیا شــناخته می شــود و موقعیــت ویژه ای 
دارد چنانکــه در زمان جنگ جهانی دوم با وجود 
اعلام بــی طرفی اما به اشــغال درآمد.البته این 
موقعیت بد نیســت بلکه ظرفیتی است که باید با 

قدرتمندشدن از آن استفاده کنیم.
دریادار ســیاری ادامه داد: ۷۰ درصد از انرژی 
نفت و گاز جهان در "بیضی انرژی" واقع شده که 
از روسیه تا خلیج فارس گسترده و ایران دقیقا در 
میانه این بیضی قرار دارد، با توجه به اینکه هنوز 
زمان زیادی تا جایگزینی ســوخت های فسیلی 
نیاز است، ایران همواره مورد تهدید و طمع قرار 

دارد.
رئیس ســتاد و معــاون هماهنگ کننده ارتش 
ســومین دلیل برای اهمیت قدرتمند شدن ایران 
را آرمان های انقلاب اســلامی عنوان کرد و گفت: 
انقلاب اسلامی از ابتدا ضداستکبار بوده و آمریکا 
از زمــان اخراج از ایران تا کنون به شــیوره های 
تــرور، جنگ، تهدید و تحریم علیه ایران دســت 
به اقدام زده بگونه ای که ایران ۱۷ هزار شــهید 

ترور دارد.
وی افزود: انقلاب اســلامی منجر به شکســت 
هیمنه استکبار جهانی در دنیا شد و تا ایران ضد 
اســتکبار است، دســت از اقدام علیه آن بر نمی 
دارند.هــدف از ایجاد این همه پایــگاه هوایی و 
دریایــی آمریکا در منطقه، ایران اســت و اگر تا 
کنون دســت به اقدامی نزده اند برای این اســت 
که جرات آن را ندارنــد و تجربه دفاع مقدس به 

آنها نشــان داده است که مردم ایران مانند دیگر 
نقاط دنیا نیســتند که اجازه تجاوز به کشورشان 
را بدهنــد.وی اظهار کرد: این شــرایط ضرورت 
قدرتمند شدن ایران را نشان می دهد و البته باید 
برای آینده برنامه داشت چرا که تهدیدات آینده 
با تکیه بــر فناوری، جنگ شــناختی و ترکیبی 
است.باید امنیت داخلی و مرزهای کشور را حفظ 
کرد چرا که شور و هیجان زندگی مردم در سایه 
امنیت داخل و مرزهای کشور است و در غیر این 
صورت هرچه ساخته ایم این از بین می رود.امروز 
ایران به قدرتی در تراز انقلاب اســلامی رســیده 
که بازدارنده است اما نباید به این جایگاه بسنده 
کنیم.رئیس ستاد و معاون هماهنگ کننده ارتش 
با اشــاره به برخی از کمبودهای ایران در هشت 
ســال دفاع مقدس، گفت: در حالی که در جنگ 
تحمیلی ایران برای تامین قطعات با مشــکلاتی 
مواجــه بود تا جایی که گلولــه توپ جیره بندی 

شــد، امروز در همه عرصه ها توان تولید دارد و 
اکنون در پدافند هوایی بیش از ۱۶ سامانه مدرن 
تولید شده اســت.اگر روزی قطعه نداشتیم امروز 
هواپیما می سازیم و اگر پهپاد به ما داده نمی شد، 
امروز بــرای ممانعت از صادرات پهپــاد از ایران 

تلاش می کنند.
وی اضاقــه کــرد: امروز ایران تــوان بالایی در 
عرصــه تولید موشــک، زیردریایــی، ابزار جنگ 
الکترونیک و ســایبر و دیگر تجهیــزات زمینی، 
ناوشــکن و هوایی دارد.به فرمــوده رهبر معظم 
انقلاب باید اردوی راهیان پیشرفت برای جوانان 
و دانشجویان ترتیب داده شود تا از توانمندی های 

کشور آگاه شوند.
رئیس ســتاد و معــاون هماهنگ کننده ارتش 
ضمن تبریــک روزی نیروی دریایــی بیان کرد: 
به فرمــرده رهبر انقلاب چنیــن روزی باید روز 

فداکاری نامگذاری شود و از شهدا یاد کنیم.

دریادار سیاری:

 آمریکا جرأت اقدام نظامی علیه ایران را ندارد

معاون استاندار فارس:

مردم گرایی، مهمترین صفت بارز دولت سیزدهم است

معاون بهداشت دانشگاه علوم پزشکی شیراز خبر داد:

تعهد جهانی برای کاهش 33 درصدی بیماری 
فشار خون بالا تا سال 2۰3۰

معاون بهداشــت دانشگاه علوم پزشکی شیراز با اشاره به ابتلای حدود 
یک میلیارد و ۲۸۰ میلیون بزرگسال ۳۰ تا ۷۹ ساله در سراسر جهان به 
بیماری فشار خون بالا از تعهد جهانی برای کاهش ۳۳ درصدی بیماری 

فشارخون بالا تا سال ۲۰۳۰ خبر داد.
به گزارش تریبون امروز، عباس رضاییان زاده اظهار داشــت: بر اساس 
آخرین گزارش ســازمان بهداشــت جهانی، تخمین زده می شود که ۴۶ 
درصد از بزرگســالان مبتلا به فشــار خون بالا از ابتــلای خود به این 

بیماری اطلاع ندارند.
وی افزود: حدود یک میلیارد و ۲۸۰ میلیون بزرگسال ۳۰ تا ۷۹ ساله 
در سراســر جهان به بیماری فشــار خون بالا مبتلا هستند که دو سوم 

آن ها در کشورهای با درآمد کم و متوسط زندگی می کنند.
رضائیان زاده با تاکید بر اینکه فشــار خون بــالا، عامل اصلی مرگ و 
میر زودرس در سراسر جهان اســت، گفت: یکی از اهداف جهانی برای 
مبارزه با بیماری های غیرواگیر، کاهش شــیوع فشار خون بالا به میزان 

۳۳ درصد تا سال ۲۰۳۰ است.
معاون بهداشــت دانشــگاه علوم پزشکی شــیراز ضمن یادآوری این 
موضوع که بیشــتر افراد مبتلا به فشــار خون، هیچ علامتی را احساس 
نمی کنند، تنها راه تشــخیص این بیماری را بررســی مستمر فشارخون 

دانست.
 وی با اشــاره به اینکه ســن بالا، ژنتیک، اضافــه وزن یا چاق بودن، 
نداشــتن فعالیت بدنی، رژیم غذایی پر نمک و نوشیدن الکل، خطر ابتلا 
به فشــار خون بالا را افزایش می دهند، گفت: تغییرات ســبک زندگی 
مانند خوردن یک رژیم غذایی ســالم، ترک ســیگار و تحرک بیشــتر 

می تواند به کاهش فشار خون کمک کند.
معاون بهداشــت دانشگاه علوم پزشکی شــیراز گفت: در همین راستا 
پویش ملی ســلامت با شعار »آگاهی زودتر، مراقبت موثرتر« از ۲۰ آبان 
با هدف شناســایی افراد در معرض خطر بیماری های دیابت و فشارخون 
آغاز شــده تا علاوه بــر افزایش آگاهی و ارتقای ســلامت مردم در این 

زمینه، پیشگیری های لازم درمورد این بیماری ها انجام شود.
رضاییان زاده از مردم اســتان خواســت تــا برای مشــارکت در این 
طــرح ملی و دریافت خدمات رایگان پیشــگیری و تشــخیص به موقع 
بیماری های دیابت و فشارخون، در مدت زمان تعیین شده به خانه های 
بهداشــت، پایگاه های پزشــک خانواده و مراکز خدمات جامع سلامت و 
همچنین ایســتگاه های ســیار و مراکز درمانی بخش دولتی و خصوصی 

مراجعه کنند.

مدیرعامل سازمان همیاری شهرداری های فارس مطرح کرد:

تلاش برای هدفمند شدن صنعت گردشگری در 
نمایشگاه گردشگری پارس

مدیرعامل ســازمان همیاری شــهرداری های فارس گفت: معرفی 
جاذبه هــا و هدفمند شــدن صنعت گردشــگری را در ســیزدهمین 

نمایشــگاه بین المللی پارس دنبال خواهیم کرد.
به گزارش تریبون امروز، ســیدعلی نصیری بــا بیان اینکه فارس، 
استانی گردشگرپذیر است، گفت: از هر منظر بررسی کنیم، مشاهده 
خواهیم کرد که بیشــترین امکانات گردشگری در فارس وجود دارد.

وی بــا بیــان اینکه حتی کمترین آلودگی کشــور هــم مربوط به 
این اســتان و کلانشهر شیراز اســت، افزود: فارس و شیراز، یکی از 
پایه های تاریخی ایران اســت همان طور که از نظر مذهبی هم شیراز 
عنوان ســومین حرم اهل بیت)ع( را دارد و همچنین بیشترین بقاع 
متبرکه در فارس و شــیراز وجود دارد و در زمینه شــعر و ادب هم 

شــیراز با وجود دو شاعر بزرگ سعدی و حافظ سرآمد است.
مدیرعامل ســازمان همیاری شهرداری های فارس ادامه داد: شیراز 
با داشــتن هتل ها و اقامتگاه ها، بســتر خوبی در زمینه گردشــگری 
ایجــاد کــرده و از طرفی مردم با فرهنگ آن هم نشــان داده اند که 

و مهمان دوست هستند. مهمان پذیر 
نصیری افزود: از آنجا که ســهامدار عامه شــرکت نمایشــگاه های 
بین المللی و هم ســهامدار شــرکت گردشگری هســتیم، کمک به 
صنعت گردشــگری را از وظایف خود می دانیم و برای درآمد پایدار 
در صنعت گردشــگری تلاش می کنیم، چرا که صنعت گردشگری از 

صنعت نفت و دیگر صنایع در دنیا پیشــی گرفته است.
وی بــا بیــان اینکه معرفــی جاذبه هــا و هدفمند شــدن صنعت 
گردشــگری را در ســیزدهمین نمایشــگاه بین المللی پارس دنبال 
خواهیم کرد، گفت: به ســهم خود دین مان را با ایجاد ایده های نو و 

رونق کســب و کار در نمایشگاه گردشگری پارس ادا خواهیم کرد.
مدیرعامل ســازمان همیاری شــهرداری های فــارس تصریح کرد: 
یکــی دیگر از زمینه های گردشــگری در شــیراز، توریســم درمانی 
و گردشــگری ســلامت با وجود بیمارســتان های مجهز و پزشکان 
ماهر و حاذق اســت و از طرفی با توجه به نزدیکی شــیراز با برخی 
از کشــورهای همجوار چــون عمان و همچنین عراق که کشــوری 
شیعه ای اســت می توانیم در این زمینه خدمت دهی کنیم که لازمه 
معرفــی تمامی ظرفیت های حوزه های مختلف گردشــگری و صنایع 
دستی در استان برگزاری یک نمایشــگاه است که این ظرفیت ها را 

ارائه و معرفی کنیم.

رئیس اداره حفاظت از محیط 

زیست شهرستان ارسنجان :

رصد آفات و بیماری های 

درختان بنه در ۳۰۰ 

هکتار از عرصه تکثیر 

گوزن زرد ارسنجان

کارشناســان منابع طبیعی ومحیط زیست اســتان فارس برای 
پایش و شناســایی عامل آفــات و بیماری درختــان بنه با هدف 
حفاظت از ذخایر و گونه های جنگلی بنه از سایت گوزن زرد جنگل 

خلیل بیگ ارسنجان بازدید کردند.
به گزارش تریبون امروز، رئیس اداره حفاظت از محیط زیســت 

شهرستان ارسنجان دراین زمینه گفت: این زیستگاه به عنوان یکی 
از زیستگاه های مهم زادآوری گوزن زرد ایرانی شناخته شده است 

و طرح پایش آفات در سطح ۳۰۰ هکتار از اراضی این زیستگاه با 
همکاری کارشناسان متخصص منابع طبیعی ومحیط زیست استان 

انجام شد.
حسن ابراهیمی اضافه کرد: برای اطمینان بیشتر، عملیات کنترل 
وپایش امراض گیاهی جهت برنامه ریزی های آتی در این زیســتگاه 

جنگلی با ارزش همچنان ادامه خواهد یافت.
وی اضافه کرد: این زیســتگاه از زیستگاه های با ارزش وبه عنوان 
زیســتگاه مولد در زادآوری گوزن زرد در کشور از جایگاه ویژه ای 

برخوردار است.
رئیس اداره حفاظت از محیط زیســت شهرســتان ارسنجان با 
بیان اینکه درختان بنه در شهرستان ارسنجان با وجود خشکسالی 
متوالی و کاهش نزولات آســمانی همچنان استوار است، گفت: از 
درخت بنه به عنوان معجزه ســبز طبیعت به ویژه در دل کویر یاد 

می شود. 
ابراهیمــی ادامه داد: جنگل خلیل بیگ در منطقه کوهســتانی 
وسیعی است که بین ارتفاعات مجاور خود محصور شده و به صورت 
دره های آبرفتی و حاصل خیز نمایان اســت که محلی مناسب برای 

رشد و نمو گونه بنه شده است.
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اســتاندار اصفهان گفــت: ارتقای اســتانداردها در فرایند 
احداث مسکن نباید به افزایش هزینه های مردم منجر شود.

به گزارش تریبون امروز،  ســیدرضا مرتضوی در جلســه 
شــورای مسکن استان در اســتانداری افزود: در این زمینه 

نیازمند اتخاذ و اجرای رویکردهای تســهیلگرانه فرایندهای 
احداث مسکن هستیم.

اســتاندار اصفهان ادامه داد: علاوه بر ارتقای استانداردها 
باید زمینه برای تعدد شــرکت های حقوقی از سوی سازمان 

نظام مهندسی نیز فراهم شود.
وی افــزود: باتوجه بــه کوتاه بودن عمر ســاختمان ها در 
کشــور انتظار می رود سازمان نظام مهندسی به این موضوع 

توجه ویژه ای داشته باشد.
اســتاندار اصفهان گفت: کمبود ناظر در طرح های ساخت 
مســکن نیز نیازمند گره گشــایی از ســوی ســازمان نظام 

مهندسی ساختمان است.
به گزارش ایرنا؛ در یکصد و هشــتمین جلســه شــورای 
مسکن اســتان اصفهان، موضوع ســاخت و ساز مسکن در 
شهرســتان گلپایگان مورد بررســی قرار گرفت و تمهیدات 

لازم اتخاذ شد.
شهرستان گلپایگان در ۱۸۰ کیلومتری غرب اصفهان قرار 

دارد.
از جمع ۴۴۰ هزار متقاضی در استان اصفهان که در طرح 
نهضت ملی مسکن ثبت نام کرده اند، بیش از ۱۴۸ هزار نفر 

حائز شرایط شناخته شده اند.
بر اســاس برنامه  ابلاغ شده وزارت راه و شهرسازی، برنامه 
استان اصفهان ســاخت ۲۴۳ هزار واحد مسکونی در مدت 

چهار سال است.
به گفته مسوولان، ثبت نام متقاضیان در طرح  نهضت ملی 
مسکن در ۱۰۸ شــهر استان اصفهان شامل سه شهر جدید 

و ۱۰۵ شهر انجام شده است.

پیش بینی تولید ۵۶۰ 

هزار تن گوجه فرنگی در 

استان بوشهر

استاندار بوشــهر گفت: براساس برنامه ریزی انجام شده 
۵۶۰ هزار تــن گوجه فرنگی تا پایان فصل برداشــت در 

اراضی این استان تولید می شود.
به گزارش تریبون امروز، احمد محمدی زاده در بازدید 
از اراضی کشــاورزی استان بوشــهر اظهارکرد: برداشت 
گوجه فرنگی خارج از فصل در اســتان بوشــهر از مزیت 

های حوزه کشــاورزی اســت و امســال کیفیت محصول 
بالاتر رفته است.

وی تصریــح کرد: تلاش برای بازاریابی و صادرات گوجه 
فرنگی جزو اولویت های استان بوشهر است.

معاون بهبود تولیدات گیاهی جهاد کشــاورزی اســتان 
بوشــهر نیز با بیــان اینکه در ماه هــای آذر و دی بالای 
۱۰۰ هزار تن گوجه فرنگی از اراضی کشــاورزی اســتان 
بوشــهر برداشــت می شــود افزود: این میزان محصول به 
بازار استان های مختلف عرضه و ارسال می شود که زمینه 

کاهــش قیمت این محصول در بازار را فراهم می کند.
" کبری توکلی" با بیان اینکه ســال گذشته ۲۰۰ هزار 
تن گوجه فرنگی اســتان بوشهر صادر شــد گفت: گوجه 

فرنگی خارج از فصل اســتان بوشهر به سختی تولید می 
شود و هزینه تولید آن بالا است.

وی یادآورشــد: هزینــه تولید محصــول در یک هکتار 
اراضی گوجه فرنگیســه تا چهار میلیارد ریال است.

معاون بهبود تولیدات گیاهی جهاد کشــاورزی اســتان 
بوشــهر افزود: قیمت هر کیلوگرم گوجه فرنگی در مزارع 
از۱۵۰ تا۲۳۰ هزار ریال بســتگی بــه کیفیت آن عرضه 

می شود.
توکلــی ادامه داد: گوجه فرنگی گلخانه ای که با بســته 
بندی ویژه عرضه می شــود قیمت آن متفاوت است ولی 
تولیدکنندگان در مزارع کشــاورزی استان بوشهر گوجه 

فرنگــی را به قیمت معقول عرضه می کنند.

استاندار اصفهان: 

کاهش هزینه های مردم در ساخت مسکن ضروریست آب سد »رودَشتِین« اصفهان به سمت تالاب 
گاوخونی جاری شد

مدیرعامل شــرکت آب منطقه ای اصفهان از رهاسازی آب از سد »رودَشتِین« 
واقع در شــرق این استان به ســمت تالاب بین المللی گاوخونی به منظور تامین 

حقابه زیست محیطی آن خبر داد.
به گزارش تریبون امروز، حســن ساســانی اظهار داشت: ذخیره موجود در سد 
انحرافی رودشــتین و جریان موجود رودخانه در فاصلــه ۱۳۰ کیلومتری تالاب 
بین المللی گاوخونی با دبی حدود ۲۵ متر مکعب بر ثانیه به سمت تالاب جاری شد.
وی ادامه داد: با توجه به رطوبت بســتر رودخانه در این مسیر انتظار می رود با 
دبی ثابت حدود ۲۰ متر مکعب بر ثانیه در این بازه از رودخانه، قســمتی از سهم 

حقابه زیست محیطی تالاب بین المللی گاوخونی تأمین شود.
مدیرعامل شــرکت آب منطقه ای اصفهان اظهار داشت: آبی که امروز رهاسازی 
شد پیش بینی می شود تا روز جمعه دهم آذر به خود تالاب برسد و نظارت و پایش 
مناسب این مسیر جهت جلوگیری از برداشت غیرمجاز آب به صورت شبانه روزی 

صورت می گیرد.
ساســانی یادآور شد: سال گذشته با هدایت ســیلاب در روزهای پایانی بهمن 
به ســمت تالاب گاوخونی حدود ۱۲ میلیــون مترمکعب آب موجود در رودخانه 

زاینده رود به سمت تالاب گاوخونی جریان یافت.
زاینده رود از بیستم آبان سالجاری به منظور انجام کشت پائیزه کشاورزان استان 

اصفهان به مدت محدودی بازگشایی شد.
به گزارش تریبــون امروز، تالاب بین المللی گاوخونی واقع در شــرق اصفهان 
یکی از بزرگترین و مهمترین تالاب های ایران محسوب می شود و در طول تاریخ 
و پیش از آغاز خشکســالی های اخیر علاوه بر ایجاد فضای فرحبخش در شــرق 
استان، مامن پرندگان مهاجر و جانوران آبی و منبع درآمد و آسایش ساکنان این 
منطقه بود اما بدلیل جلوگیری از ورود آب زاینده رود در معرض خشــکی کامل 

قرار گرفت.
این تالاب به وسعت ۴۷۶ کیلومترمربع در ۱۶۷ کیلومتری جنوب شرق اصفهان 

در کنار شهر ورزنه و در مجاورت تپه های شنی قرار دارد.
برداشــت  بی رویه و غیرقانونی در بالادســت، کاهش آب ورودی، تغییر اقلیم و 
خشکسالی و تامین نشدن حقابه  طبیعی از چالش هایی عنوان می شود که حیات 
این تالاب را به خطر انداخته و به گفته کارشناسان، ادامه این روند می تواند تالاب 
گاوخونی را به کانون تولید گرد و غبار تبدیل کند و تا شعاع زیادی را تحت تاثیر 

قرار دهد بنابراین تامین حقابه آن ضروریست.
کنوانســیون تالاب های جهان)کنوانسیون رامسر(، شــهر ورزنه در جوار تالاب 
بین المللی گاوخونی در شــرق اصفهان را بطور رســمی برای یک دوره سه ساله 
بعنوان شهر تالابی معرفی کرد و نام آن در وبسایت این کنوانسیون به ثبت رسید.

امام جمعه اصفهان:

اطلاع رسانی از دستاوردهای نظام و دولت 
ناکافی است

امام جمعه اصفهان خواهان اطلاع رسانی بیشتر از خدمات و دستاورهای نظام 

و دولت شــد و گفت: کاری که انجام شــده را باید اعلام کرد، اما خروجی روابط 
عمومی ها در این زمینه کافی نیست.

به گزارش تریبون امروز؛ آیت الله ســید یوســف طباطبایی نــژاد در دیدار با 
اســتاندار اصفهان با بیان اینکه کارهای زیادی انجام شده اما تبلیغات آن ضعیف 
بوده است؛ افزود: این در حالی است که اقدامات انجام شده در حوزه برق رسانی، 
جاده سازی، تامین آب و پیشرفت های صنعتی و نظامی با هیچ یک از کشورهای 

همجوار قابل مقایسه نیست.
وی افزود: در دوران جنگ تحمیلی آمریکا از اینکه ایران نسبت به خرید اسلحه 
از کشــورها اقدام کند واهمه داشت اما اکنون نگران آن است که ما به کشورهای 

دیگر اسلحه بفروشیم.
نماینده ولی فقیه در استان اصفهان تصریح کرد: برخی تفسیرها و قضاوت های 
ســطحی اجازه دیده شدن پیشرفت ها و دستاوردها را نمی دهد و این مساله در 
قران کریم با توصیف "اکثرهم لایعقلون" آمده اســت به این معنا که بیشتر افراد 
تفکر نمی کنند و تنها قســمت خالی لیوان را می بینند که این ویژگی در افراد 

بسیار خطرناک است.
وی خاطر نشان کرد: تاکید رهبر معظم انقلاب به بیان دستاوردها برای مردم از 
این جهت است که خاستگاه پیشرفت در بشر وجود دارد، از این رو باید کارهای 
انجام شده بطور مستمر از سوی دولت ها برای مردم اطلاع رسانی و تبیین شود.
اســتانداراصفهان نیز در ایــن دیدار با مرور برخی اقدامات انجام شــده گفت: 
در ارزیابی سالانه عملکرد، اســتانداری اصفهان جزو استان های برتر کشور قرار 

گرفته است.
سیدرضا مرتضوی افزود: از ۹۴۱ واحد اقتصادی راکد در استان اصفهان همزمان 
با شــروع دولت ســیزدهم، اکنون ۴۸۰ واحد احیا و به چرخه تولید برگشتند و 
اســتان در شاخص کسب و کار رتبه ۲۱ کشور را داشت اما اکنون بدنبال برنامه 

ریزی ها و تسهیلگری های انجام شده به رتبه پنج ارتقا یافته است.
مرتضوی افزود: در موضوعات مرتبط با آب از همان ابتدای حضور دراستانداری، 

قرارگاه آب تشکیل و پروژه های مرتبط با آن پیگیری شد
استاندار اصفهان ادامه داد: اینکه بخشی از این اقدامات اطلاع رسانی نمی شود 
به دلیل جلوگیری از حواشی و چالش های اجتماعی است؛ اگرچه همه اهتمام ما 

برای به نتیجه رساندن طرح ها ست.
معاون سیاسی امنیتی و اجتماعی استاندار اصفهان نیز در این جلسه با مروری 
بــر اقدامات انجام شــده در حوزه انتخابات، افزود: در ایــن دوره قانون انتخابات 
متشــکل از اصول مهم نزدیک به تاریخ فرایند برگزاری ابلاغ شــد که اگر درایت 

دولت نبود فرایند را دشوار می کرد.
اطلاع رسانی از دستاورهای نظام و دولت ناکافی است

محمدرضا جان نثاری از تشــکیل شــورای نظارت بر تبلیغات انتخاباتی برای 
نخســتین بار خبر داد و افزود: ۴۴ قشر تاثیرگذار در انتخابات سالم و باشکوه نیز 

شناسایی و برای هر یک شورای قشر تشکیل شد.

مدیر بهینه  ســازی معاونت خدمات شــهری شهرداری 
اصفهان گفت: ۱۰.۷ درصد برق مصرفی امســال مدیریت 
شــهری اصفهان از منابع تجدیدپذیر تامین می شــود که 

نســبت به سال قبل ۴.۸ درصد افزایش یافته است.
به گزارش تریون امروز، سیدمهدی حسینی اظهار داشت: 
افزایــش منابع تجدیدپذیر تامین برق از جمله رویکردهای 
شــهرداری اصفهان است و برای آن برنامه ۱۰ ساله داریم.

وی اضافــه کرد: اکنون ۲.۱۹ مگاوات میزان تولید انرژی 
الکتریکی اصفهان از منابع تجدیدپذیر اســت که نســبت 
به مدت مشابه ســال قبل حدود هزار مگاوات بیشتر شده 

است.
مدیر بهینه سازی شهرداری اصفهان ادامه داد: برنامه ما 
تولید ۲۲ مگاوات برق از منابع تجدیدپذیر تا ســال ۱۴۱۰ 

اســت و در صورت تحقق آن تمام برق مورد نیاز از منابع 
غیر فســیلی خواهد بود که نقش شــایانی در حفظ محیط 

زیست و کاهش آلاینده ها خواهد داشت.
حســینی تصریح کرد: میزان بــرق مصرفی در ارائه انواع 
خدمات شهری مانند روشــنایی پارک ها، ساختمان های 
اداری و خدماتــی و آب نماهــا در طول یک ســال ۲۰۰ 

میلیارد ریال هزینه دارد.
وی خاطرنشــان کــرد: این میــزان برق صــرف تامین 
روشــنایی ۵۰۰ پارک اصلی و محلی، ۲۸۰ سامانه آبیاری 
فضای ســبز، ۴۸۰ آبنمــا، ۱۹۸ پروژه نورپــردازی ابنیه 

تاریخی، ۴۰۰ ساختمان اداری و خدماتی می شود.
به گزارش ایرنا، کلانشــهر اصفهان بیش از ۲ میلیون نفر 

و ۱۵ منطقه شهرداری دارد.

مدیر بهینه سازی شهرداری اصفهان:

 ١٠.٧ درصد برق مصرفی شهر اصفهان از منابع تجدیدپذیر است

استاندار بوشهر مطرح کرد:

96 هزار میلیارد ریال 

درآمد گمرکات بوشهر 

ثبت شد

اســتاندار بوشهر گفت: از ابتدای ســال جاری تا کنون، ۹۶ هزار 
میلیارد ریال درآمد گمرکات اســتان بوشهر از محل حقوق دولتی 

کالاهای وارد و صادرشده کسب شده است.
به گزارش تریبون امروز، احمد محمدی زاده در نشست کارگروه 
صادرات غیرنفتی استان بوشــهر اظهار کرد: پیش بینی می شود 
تا پایان امســال ۱۳ هزار میلیارد ریال توســط گمرکات اســتان 
برای کشــور از محل حقوق کالاهای وارداتــی و صادراتی عایدی 

ایجاد شــود.وی افزود: در ســال جاری صادرات ۷۲۲ میلیارد دلار 
محصولات تولیدی استان بوشــهر در برنامه کاری داریم که ۴۰۰ 
میلیارد دلار محصولات کشــاورزی، ۲۲۳ میلیون دلار محصولات 

صنعتی و مابقی سایر تولیدهای استان است.
استاندار بوشــهر تصریح کرد: حدود ۷۰ درصد میگوی پرورشی 
کشــور از مزارع بوشهر تامین می شود که نشان دهنده وجود یک 

قطب تولید آبزیان ملی در این استان است.
محمدی زاده ادامــه داد: همچنین ۲۰ درصــد خرمای تولیدی 
کشــور مربوط به استان بوشهر است و ســالانه نیز ۵۰۰ هزار تن 
گوجه فرنگی خــارج فصل از این اســتان وارد بازارهای داخلی و 

خارجی می شود.
وی یادآور شــد: از دیگر ظرفیت های صادراتی اســتان بوشهر 
می توان به محصولاتی مانند کلینکر، ســیمان، ماسه، شن، صنایع 
دستی، خرما، فرش، گلیم، گبه و جاجیم اشاره کرد که برای کشور 

ارزآوری دارد.
استاندار بوشهر بیان کرد: روابط تجاری با کشورهای همسایه را با 

جدیت دنبال می کنیم و با توجه به ارتباط هایی که با عربســتان 
شکل گرفته، به دنبال فصل نوینی از تجارت با این کشور هستیم.

محمدی زاده گفت: صادرکنندگان بوشــهری دارای یک ســری 
مشکلات هستند که با درک نیازها و گرفتاری های آنها به خصوص 
در حوزه تســهیلات مالی، سعی می شود بسترهای لازم برای رفع 

مشکلات آنها فراهم شود.
وی بیان کرد: نیاز اســت در یک قالب ملی، "همایش صادرات، 
ظرفیت ها و مزیت های سرمایه گذاری استان بوشهر" در این استان 

انجام شود تا زمینه فعال تر شدن فضای صادراتی رقم خورد.
استاندار بوشــهر عنوان کرد: پیش شرط تبدیل استان بوشهر به 
یکی از اســتان های صادرات محور، ارتقا زیرســاخت های بندری و 

گمرکی است.
محمدی زاده بیان کرد: البته نیاز است پیوند صادرات به واردات 

در فعالیت های ته لنجی فراهم شود.
وی خواســتار شکل گیری شرکت ها و کنسرسیوم صادراتی برای 

زمینه سازی صادرات محصولات استان بوشهر شد.

مدیر پالایشگاه دهم شرکت 

مجتمع گازی پارس جنوبی :

هشت میلیون بشکه 

میعانات گازی در پارس 

جنوبی تولید شد

مدیر پالایشــگاه دهم شــرکت مجتمع گازی پارس جنوبی گفت: 
طی ۶ ماه نخســت امسال، متخصصین ایرانی شاغل در این پالایشگاه 
توانســتند با استفاده از دانش و نوآوری، هشت میلیون بشکه میعانات 

گازی تولید کنند.
به گزارش تریبون امــروز، محمد نعمتی اظهار کرد: میزان تولیدات 
میعانات گازی و ســایر محصولات پالایشــگاهی در طی ۶ ماه نخست 
امسال نسبت به مدت مشابه سال گذشته از رشد قابل قبولی برخوردار 
اســت.وی افزود: یکــی از اقدامات خوبی که در ماه گذشــته در این 
پالایشگاه و برای نخستین بار در سطح کشور انجام شد، رسوب زدائی 
تیوب های کوره های واحد نم زدایی بود که کاهش انتشــار آلاینده های 
زیست محیطی، کاهش مصرف سوخت و در دسترس پذیری تولید گاز 

را به دنبال دارد.
مدیر پالایشــگاه دهم پارس جنوبی تصریح کرد: با اســتفاده از این 
روش در کنار یک سری مزایای دیگر، از کاهش بازده حرارتی، افزایش 

مصرف انرژی و انفجار و آتش سوزی های احتمالی جلوگیری می شود.
نعمتــی یادآور شــد: تمامی قطعات و فعالیت ها در این شــرکت با 
اســتفاده از توان شرکت های داخلی و دانش بنیان انجام می شود که 

نشــان از کیفیت برتر این قطعات در کشور و جلوگیری از خروج ارز 
دارد.

مدیر پالایشــگاه دهــم پارس جنوبی بیان کرد: با اســتفاده از توان 
همین شرکت های دانش بنیان داخلی در شهریورماه امسال، عملیات 
به روزرســانی ســخت افزاری، نرم افــزاری و کالیبراســیون بردهای 

الکترونیکی با موفقیت انجام شد.
با انجام تعمیرات تجهیزات حیاتی از سوی متخصصان این پالایشگاه 
میزان فلر سوزی پالایشــگاه نسبت به پارسال ۳۰درصد کاهش یافته 
که اقدامی در راستای حمایت از محیط زیست منطقه پیرامونی است.

وی یادآور شــد: کاهش ۳۰ درصدی فلرســوزی در کنار تولید ۱۷ 
میلیون متر مکعب گاز و ۱۷ میلیون بشکه میعانات گازی در پالایشگاه 
دهم مجتمع گاز پارس جنوبی در ســال گذشــته نشــانه ای از تفکر 
جهادی در جنگ اقتصادی است و امسال نیز به دنبال افزایش تولیدات 

نسبت به سال گذشته گام بر می داریم.
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نماینده مردم شــیراز و زرقان در مجلس شورای 
اسلامی گفت: استان فارس در کنار سایر استان ها 
همچون اصفهان، کرمان، یزد، خوزســتان در حال 

تبدیل شدن به قطب فولاد کشور است. 
به گزارش تریبون امروز ، جعفر قادری در نشست 
خبری خود با خبرنگاران اظهار کرد: اســتان فارس 
در کنار سایر اســتان ها همچون اصفهان، کرمان، 
یزد، خوزستان در حال تبدیل شدن به قطب فولاد 

کشور است. 
وی افزود: مزیت این اقدام در مقایســه با ســایر 
استان های کشور، دارا بودن قطب انرژی و معدنی 
استان فارس است در حالیکه سایر استان ها از این 

دو مزیت برخوردار نیستند. 
قادری با اشاره به طرح های فولادی افتتاح شده 
در اســتان فارس، اضافه کرد: در شهرســتان کوار 
چهار فاز کارخانه فولاد کوار به بهره برداری رسیده 
اســت و فاز دوم کارخانه فولاد در شهرستان های 
نــی ریز و فاز اول کارخانه فولاد خرامه در آســتانه 

افتتاح است. 
نماینده مردم شــیراز و زرقان در مجلس شورای 
اســلامی تصریح کرد: علاوه بر این در شهرســتان 
های اقلید، فســا، آباده طشــک، جهرم و لامرد نیز 
احداث کارخانه فولاد در دست اجرا است که با این 
اقدامف اســتان فارس به یکــی از قطب های تولید 

کننده فولاد در کشور تبدیل خواهد شد. 
قادری خاطر نشــان کرد: فارس اســتان  به علت 
همجواری با اســتان های تولیــد کننده نفت و گاز 
همچون استان های خورستان، هرمزگان، بوشهر و 
کهگیلویه و بویراحمد در موضوع تولیدات انرژی بر و 
تربیت نیروی انسانی متخصص مرتبط با حوزه نفت، 
گاز و پتروشیمی می تواند گام های موثری بر دارد.

وی تاکیــد کرد: باتوجه به کشــف میادین گازی 
جدید در اســتان فارس، این استان می تواند قطب 
معدنی و حتی یکی از قطب های مهم تولید کننده 

نفت گاز و کشور باشد.
در ادامه این نشست نماینده مردم شیراز و زرقان 
در مجلس شورای اسلامی به تشریح موارد سرمایه 
گذاری های جدید در اســتان اشــاره کرد و گفت: 
یکی از این موارد تولید خودروهای برقی در استان 

فارس است. 
قادری در پرســش به ســوال خبرنــگار تریبون 
امروز در خصوص واگــذاری زمین به تولید کننده 
خودروی برقی، پاســخ داد: مجــوز انجام این کار با 

انعقاد یک تفاهم نامه به مبلغ ۲۳۰۰ میلیارد تومان 
با اســتانداری فارس صورت گرفته است تا بتوانیم 
تولید خودرو برقی را در استان فارس داشته باشیم. 
وی خاطر نشان کرد: در حال حاضر نیز این موضوع 
توسط شهرداری شیراز هم در حال پیگیری است.  

نماینده مردم شــیراز و زرقان در مجلس شورای 
اســلامی به تولید محصول کاکتــوس میوه ای در 
اســتان فارس اشــاره کرد و گفت: تولید کاکتوس 
میوه ای موضوعی اســت که به جد در استان دنبال 
می شــود و این محصول مصرف آب بسیار پایینی 
دارد و در برخی از کشورهای دنیا برای بیابان زدایی 

از آن استفاده می شود . 
قادری افــزود: برآورد ما اینســت که از برگ آن 
مــی توان ۱۰ درصد آرد مورد نیاز کشــور را از آن 
تامیــن کرد. این در حالی اســت که این کاکتوس 
میوه لوکس هم دارد و قراداد ملی آن در ۲۲ هکتار 

منعقد شده است.  
وی ادامــه داد: از دیگر اقداماتی که در اســتان 
دنبال می شــود ایجاد واحد عصاره گیری از برخی 
محصولات کشاورزی در شهرستان سروستان توسط 
یک ســرمایه گذار اســت که تولیدات آن می تواند 
در صنایع مختلف به کار گرفته شــود و با توجه به 
بازار تعریف شــده این حوزه می تواند ارزش افزوده 

بسیاری برای استان ایجاد کند. 
راه انــدازی واحــد تولیدی ســیلیکون متال در 

شهرســتان مرودشــت دیگر موضوع مورد اشــاره 
نماینده مردم شــیراز و زرقان در مجلس شــورای 
اســلامی بود و وی عنوان کرد: ایــن واحد دومین 
واحد تولید کننده در کشور است که در شهرستان 
مرودشــت راه اندازی شــده است که اســتفاده از 
ســیلیکون متال می تواند جایگزین ظروف تفلون 
و در پنــل های خورشــیدی و همچنین جایگزین 

فایبرگلاس باشد. 
قــادری در ادامه ســخنان خود از ایجاد ســایت 
هســته ای در استان فارس خبر داد و گفت: از سال 
۱۳۵۳ برنامه ریزی لازم برای ایجاد ســایت هسته 
ای در استان فارس در دســتور کار قرار گرفت اما 
به علت عدم تامین زمین و ســایر مشکلات این کار 

انجام نشد.
وی ادامه داد: در خصوص احداث این سایت مقرر 
شد تا یک نیروگاه ۱۰ مگاواتی و یک نیروگاه قدرت 
صفر در استان ایجاد شود اما این اقدام محقق نشد. 
در نهایت با تامین زمین از ســوی دانشــگاه شیراز 
در محل دانشــگاه کشاورزی یک زمین به مساحت 
۱۰۰ هکتار به منظور ایجاد سایت هسته ای استان 

تخصیص یافت. 
این نماینده مجلس با اشاره به اینکه در این زمین 
هــم نیروگاه ۱۰ مگاواتی، هم نیروگاه قدرت صفر و 
هم مرکز تولید رادیو دارو ایجاد خواهد شــد، اضافه 
کرد: عملیات ایجاد ســایت هســته ای در اســتان 

فارس از سال ۱۴۰۳ آغاز خواهد شد.
قادری خاطر نشان کرد: در این مکان پژوهشکده 
فناوری کشــاورزی هســته ای احداث می شود تا 
اســتان فارس به مرکز آموزش نیروی انسانی برای 
سایت های نیروگاه های جنوب کشور تبدیل شود. 
تشریح وضعیت واحدهای پتروشیمی و واحدهای 
تولید نفــت و فرآورده های نفتــی و موضوع خط 
انتقــال آب از خلیــج فــارس به اســتان از دیگر 
موضوعات مورد اشاره نماینده مردم شیراز و زرقان 
در مجلس شورای اســلامی بود و وی تصریح کرد:  
واحدهای پتروشــیمی در استان فارس موضوعیت 
بسیار جدی دارند. لذا بایستی پالایشگاه های استان 
یا پتروشیمی هایی که مجوز اجرای آنها صادر شده 

است به جد پیگیری شوند.
به گفته قادری وجــود چهار خط انتقال فرآورده 
های نفتی از مهــرآران هرمزگان به شــیراز، خط 
انتقال نفت خام از گچساران به شیراز، خط اتیلن از 
عسلویه به پتروشیمی های اتیلن خط مرکز و خط 
روپیلن از عســلویه به مرودشت نیز می تواند آینده 
روشنی را برای فارس در این حوزه ها فراهم کند. 

این نماینده مجلس تاکید کرد: این چهار خط می 
تواند یک حوزه بســیار وسیع و گسترده در صنایع 
نفت، گاز و پتروشیمی در استان فارس ایجاد کند.

قــادری همچنین در خصوص انتقال آب از خلیج 
فارس به اســتان توضیح داد: با اجرای خط انتقال 
آب خلیج فارس به اســتان فارس محدودیت ایجاد 
صنعت آب بر در این اســتان به طور کامل برداشته 

خواهد شد.
وی افــزود: با اجرای طرح انتقــال آب چهار واژه 
ســوآپ آب، تهاتر آب با پســاب، پیش خرید آب و 
خرید تضمینی آب وارد قانون شــد که با این چهار 
واژه، سرمایه گذاری آب در استان افزایش پیدا می 

کند و طرح های فاضلاب رونق می گیرد.
نماینده مردم شــیراز و زرقان در مجلس شورای 
اسلامی در پایان یادآور شد: مهمترین کارکردی که 
برای خط انتقال آب خلیج فارس تعریف شد اینست 
که بازار آب را تنظیم می کند و تمام ســطح استان 

را پوشش می دهد. 
انتقــال دامداری ها از شــهرک صنعتی به هفت 
برم و توسعه خطوط ریلی رونق دهنده در فارس با 
در نظــر گرفتن صرفه اقتصادی  از دیگر موضوعات 
مورد اشاره نماینده مردم شیراز و زرقان در مجلس 

شورای اسلامی بود. 

نماینده شیراز :

مقتدایی عنوان کرد:فارس، ظرفیت های بی نظیری برای تبدیل شدن به قطب فولادی کشور دارد

بعد از ایزوگام ابتدایی پل تاریخی روی 
زاینده رود سنگ فرش های آن باز می گردد

نماینده مردم اصفهان در مجلس شــورای اســلامی با تاکید بر ســبک 
ســازی کف قدیمی ترین پل تاریخی روی زاینده رود؛ گفت: کف این پل 
یک لایه ســبک، نازک قیرگونی برای ایزولاســیون شد و عرشه این پل 
سبک سازی شده است؛ آنچه توسط برخی از رسانه   ها منتشر شده مربوط 
به تعمیرات این پل اســت که هنوز تکمیل نشــده و قرار است بعد از این 

عایق بندی ســنگ فرش ها بر روی آنها قرار بگیرد.
به گزارش تریبون امروز، عباس مقتدایی در تشــریح ایزوگام کردن پل 
دوران ساســانی بر روی زاینده رود، گفــت: آنچه که اکنون در مورد پل 
تاریخی و قدیمی که روی زاینده رود در رســانه ها منتشــر شده مربوط 
به نوســازی ابتدایی آن اســت، این پل نیازمند رســیدگی  هایی فراتر از 
اتفاقاتی اســت که رخ داده و احتیاج به تعمیراتی داشت، با پیگیری های 
صورت گرفته مســئولان مربوطه گزارش دادند که ســطح روی پل دچار 
روزنه و درزهایی بود که امروز با آســفالت مانع آسیب های بعدی به این 
اثر تاریخی خواهیم بود و همچنین ســنگ فرش های قبلی در حال تعمیر 

. هستند
نماینده مردم اصفهان در مجلس شــورای اسلامی، ادامه داد:  کف این 
پل یک لایه ســبک، نازک قیرگونی برای ایزولاسیون انجام شده، عرشه 
این پل سبک ســازی شــده است؛ آنچه توســط برخی از رسانه   ها منتشر 
شــده مربوط به تعمیرات این پل است که هنوز تکمیل نشده و قرار است 

بعد از  این عایق بندی ســنگ فرش ها بر روی آنها قرار بگیرد.
نایب رییس کمیســیون امنیت ملی مجلس  اسلامی افزود:  مقرر شد، 
این پل به گونه ای عایق بندی شــود که در زمان شدت بارندگی کمترین 
آســیب به این اثر تاریخی وارد شــود؛ مســئولان میــراث فرهنگی این 
اطمینان را دادند که کار در حال انجام با نظرات کارشناســی است، آنچه 
در رســانه ها از این پل تاریخی منتشر شــده اقدامات نیمه تمام هستند 
البته در نظر داشــته باشیم در این راســتا نظارت بیشتری را خواستاریم 

تا آسیبی به پل وارد نشود.
نماینــده مردم اصفهان در ادامه یاد آور شــد: اقدامات انجام شــده بر 
روی پل تاریخــی اصفهان فقط برای جلوگیری از آســیب های بعدی به 
آن اســت، پیشنهاد شده نوسازی آن بدون  وقفه ای تکمیل شود و اکنون  
لایه قیرگونی کف پل مرطوب است و پس از خشک شدن  به طور کامل 

سنگ فرش خواهد شد. 

به پاسِ تصویب روز »قهرمان ملی« در تقویم رسمی کشور 
بنام شهید قاسم سلیمانی؛

معاون قرارگاه مرکزی خاتم الانبیاء از »سید 
مجتبی محفوظی« تجلیل کرد

معاون قرارگاه مرکزی خاتم الانبیاء)ص( از رئیس فراکســیون فرهنگ 
عمومی مجلس شورای اسلامی و نماینده مردم آبادان و اروندکنار تجلیلِ 

ویژه کرد.
به گزارش تریبون امروز، ســردار محمدجعفر اســدی معاون قرارگاه 
مرکزی خاتم الانبیاء)ص( در حاشــیه مراسم گرامیداشت یوم الله ۸ آذر 
ســالروز آزادسازی بستان - استان خوزســتان از سیدمجتبی محفوظی 
پاســدار، جانباز و مدافع حرم الله در دو جبهه عراق و ســوریه و نماینده 
مردم آبادان در مجلس شورای اسلامی به پاسِ پیشنهاد و تصویب قطعی 
»۳۰ آبان ســالروز اعلامِ پایان داعش توسط ســپهبد شهید حاج قاسم 
ســلیمانی« بنــام روز قهرمانی ملی و ابلاغ آن توســط رئیس جمهور، با 

اهدای لوح تقدیر، تجلیل کرد.
ایــن فرمانده جبهــه مقاومت در لوح تقدیر تقدیمی خطاب به ســید 
مجتبی محفوظی آورده اســت: فرصت را مغتنم شــمرده و از جنابعالی 
به عنوان ایثارگر جانباز و پاسدار انقلابی و مدافع حرم آل الله در دو جبهه 
عراق و سوریه، و فرزند برخاسته از بیت سیادت، دیانت و وزانت در شهر 
کریمه اهل بیت )ع(- قم مقدســه، و پرورش یافتــه در دارالعباده آبادان 
که در رده های گوناگون ســپاه پاسداران انقلاب اسلامی بویژه در عرصه 
برون مــرزی ادای خدمت نموده و بحمــدالله در مجلس انقلابی یازدهم 
در قامت نماینــده مجلس از حوزه انتخابیه خوزســتان- آبادان و عضو 
هیأت رئیســه کمیســیون فرهنگی در حیطه »ادای وظیفه نمایندگی« 

اقدامات ماندگار از را ثبت نموده اید، خاصه »تجلیل و تقدیر« می شود.
یقیناً سرآمدِ این اقدامات شاخص و بیانگر التزام عملی به نظام مقدس 
جمهوری اســلامی و ولایت مطلقه فقیه، پیشنهاد و ثبت قطعی ۳۰ آبان 
"روز قهرمان ملی" بنام شــهید حاج قاسم ســلیمانی در تقویم رسمی 
کشــور که ســتایش این حرکت توسط خانواده ســردار دل ها را در پی 

داشت، است.
چنانچه حمایت از گفتمان جبهه مقاومت توســط شما بویژه در نطق 
زینبی وارِ اخیر به زبان های فارســی و عربی پیرامون ســتایش مقاومت 
فلسطینی و محکوم نمودن اقدامات ضد بشری رژیم غاصب اسرائیل، که 
با حمایت و همراهی کم نظیر نمایندگان مجلس شــورای اسلامی روبرو 
شــد، موجبات تحریم رسمی جنابعالی در شــبکه های اجتماعی دارای 
سِرور خارجی و نیز حمله سایبری متکی به هوشِ مصنوعی گروهک های 
منافــق و تجزیه طلب به جنابعالی در پســاهفتم اکُتبــر ۲۰۲۳ گردید، 
موجبــات افزودن میزانِ اجر و حســنات اخروی تان را به ارمغان خواهد 

آورد، بمنه و جوده و کرمه.

انتقاد محفوظی از نحوه 

تخصیص اعتبارات برای حفط 

میراث فرهنگی:

آثار تاریخی در سایه 

بی توجهی و کم لطفی 

دولت ها نابود

 خواهند شد

رئیس فراکسیون فرهنگ عمومی مجلس شورای اسلامی با انتقاد از 
بی توجهی دولت به مسائل و موضوعات فرهنگی و آثار تاریخی کشور، 
گفت: دولت باید میراث فرهنگی را مهم تر از نفت بشــمارد و فراتر از 
فصل های بودجه ای مصوب، از درآمد نفت برای صیانت از میراث   ایران 

اسلامی مایه بگذارد.
به گــزارش تریبون امروز، ســیدمجتبی محفوظــی در مورد عدم 
اختصــاص ۱۵۰۰ میلیارد تومــان اعتبارات بودجــه عمرانی وزارت 
میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دســتی به وزارتخانه مربوطه، 
گفت: از دولتی که به میراث فرهنگی خود احترام نمی گذارد نمی توان 
انتظار داشت آینده خوبی را در تمام حوزه ها رقم بزند، هر کشوری به 
تاریخ و قدِمت میراث فرهنگی که از گذشته باقی مانده احترام بگذارد 
و پیشــینه تاریخی خود را حفظ خواهد کــرد، فراموش نکنیم ایران 

امروز از گذشتگان ما به ارث رسیده و بسیار ارزشمند است.
نماینده مردم آبادان و اروندکنار در مجلس شورای اسلامی با تاکید 
بر اینکه میراث  فرهنگی ریشه در فرهنگ و قومیت هر کشوری دارد، 
افزود: امروز آثار باســتانی در سایه بی توجهی و کم لطفی دولت ها در 
مرحله نابودی است، دولتی که به میراث فرهنگی خود اهمیت ندهد 
یعنی نسبت به قومیت، ریشه و تاریخ خود بی توجه است؛ اختصاص 
۱۵۰۰ میلیــارد تومان اعتبار در بودجه ســالانه بــرای حفظ میراث  
فرهنگی نه تنها پرداخت نشــده بلکه بــا بهانه هایی همچون کمبود 
منابع بر وسعت بی اهمیتی میراث فرهنگی دامن زده است؛ دولت باید 
صد در صد اعتبارات اختصاص داده شــده به حوزه میراث فرهنگی را 

به وزارتخانه مربوطه بپردازد.
اگر میراث تاریخی را از دست بدهیم چیزی برای آیندگان نخواهیم 

داشت
رئیس کمیته میراث  فرهنگی، گردشــگری و صنایع دستی مجلس 
شورای اسلامی، با انتقاد از بی توجهی دولت به آثار تاریخی و باستانی 
کشور، اظهار داشــت: حدود ۱۵۰۰ میلیارد تومان برابر با ۱.۵ همت 
رقم چندان بزرگی نیســت که دولت ناتوان در پرداخت آن باشد، لذا 
در ایــن کم کاری هیــچ توجیهی قابل قبول نیســت دولت در حال 
حاضر در راســتای این مسئله قصور روشن داشته است و در خصوص 
میراث فرهنگــی کوتاهــی عدیده ای؛ اگر میراث تاریخی را از دســت 

بدهیم چیزی برای آیندگان نخواهیم داشت.
محفوظی، بــا بیان اینکه حــدود ۳ ماه دیگر تا پایان ســال باقی 
نمانده اســت، یادآور شد: دولت تلاش کند اعتبار مد نظر قرار گرفته 
بــرای میراث فرهنگی را پرداخت کند، بنــده به عنوان رییس کمیته 
میراث فرهنگی و گردشــگری مجلس شورای اســلامی از مسیرهای 
قانونی ســعی می کنم تــا علت و چرایی عدم تخصیــص اعتبارات را 

پیگیری کنم.
چرا باید کمبودها را از صندوق میراث فرهنگی و مســائل 

فرهنگی برداشت کنیم
رئیس فراکســیون فرهنگ عمومی مجلس شورای اسلامی، کمبود 
اعتبارات را بهانه همیشگی دولت دانست و گفت: چرا کمبود اعتبارات 
برای موضوعات فرهنگی و میراث فرهنگی کشــور معمول است و چرا 
اعتبارات اختصاص داده شــده به این حوزه ها در بســیاری از مواقع 

تخصیص داده نمی شــود و دولت از پرداخــت آنها طفره می رود، از 
همه مهمتر چرا باید کمبودها را از صندوق میراث فرهنگی و مســائل 
فرهنگی برداشت کنیم، همه موضوعات مطرح شده سوالاتی است که 

اذهان عمومی را درگیر کرده است.
ریال ها و دلارهای دریافتی حاصل از نفت کجا هزینه می شود؟

محفوظــی با تاکید بر اینکه دولت باید در آمدهای خود را شــفاف 
سازی کند؛ اظهار داشــت: دولتمردان طی سال ۱۴۰۲ مصاحبه های 
مختلفی مبنی بر بهبود وضعیت درآمدی دولت در رسانه های متعدد 
داشــتند که همگی را به نوعی با افتخار اعلام کردند که طبق آمار و 
ارقام از افزایش درآمد مالیاتی کشــور به بیش از ۳ برابری خبر دادند، 
حتی با خرسندی تمام از آزاد سازی ۳۰ الی۴۰ میلیارد دلار پول های 
بلوکه شــده ایران نوید بهبود وضعیت افتصادی کشور را اعلام کردند 
و در سال جاری از افزایش رشد نفت نسبت به سال های گذشته پرده 
برداشته، باید مشخص شود این همه ریال و دلار کجا هزینه می شود؟ 
چه زمانی قرار است آمار و ارقام اعلامی از درآمدها شفاف سازی شود.

درآمدهای حاصل از مالیات 3 برابر شده است
وی در ادامه تاکید کرد: امروز حداقل های اختصاص داده شــده به 
موضوعات فرهنگی، هنری و میراث فرهنگی تخصیص داده نمی شود، 
درآمدهای حاصل از فروش نفت در کجا هزینه می شود که با کسری 
بودجه مواجهیم و تورم بالای ۵۰ درصدی را تحمل می کنیم؛ پول های 
بلوکه متعلق به سال های گذشته اســت و درآمد مالیاتی هم ۳ برابر 
شده است و قیمت نفت نیز چندین برابر سال های گذشته است پس 
مشکل کجاســت که ما با مشکلات مالی و اقتصادی عدیده ای مواجه 

هستیم؟
ایــن نماینده مجلــس، خطاب به رییس جمهور و رییس ســازمان 
برنامه و بودجه، گفت: رئیس جمهور محترم و رئیس سازمان برنامه و 
بودجه آیا می توانند پاســخگوی درآمدهای حاصل از دولت باشند که 
مشخص شود در کجا هزینه می شود؟ درآمدهای خدادادی حاصل از 
منابع طبیعی و سایر منابع درآمدی کشور کجا صرف شده که میراث 
فرهنگی از حداقل های مورد نیاز وزراتخانه  های خود در حوزه فرهنگ 

و هنر و میراث فرهنگی عاجز است.
نظاره گر تخریب روز به روزِ آثار فرهنگی هستیم

رئیس کمیته میراث فرهنگی و گردشگری مجلس شورای اسلامی 
در پایان، با انتقاد از اینکه درآمد سرانه دولت رشد داشته اما نتیجه آن 
را نه تنها در ســفره های مردم ندیدیم بلکه در تخریب روز به روز آثار 
فرهنگی هم نظاره گر هستیم، اظهار داشت: امیدوارم رییس جمهور و 
سایر دولتمردان از درب تخریب میراث فرهنگی پاسخگوی سفره های 

خالی مردم به مجلس باشند

نماینده مردم ســمیرم در مجلس، با بیان اینکه طرح های بزرگی در این 
منطقه در حال اجرا داریم که دارای ردیف ملی هســتند گفت: ما در حوزه 
انتخابیه توانستیم زیرساخت های مخابراتی را تامین کنیم تاجاییکه بالای ۹۵ 

درصد نقاط این منطقه آنتن دهی دارند.
به گزارش تریبون امروز، اصغر ســلیمی با اشاره به اقداماتی که در حوزه 
راه حوزه انتخابیه انجام داده اســت، گفت: هم اکنــون طرح های بزرگی در 
ایــن منطقه در حال اجــرا داریم که دارای ردیف ملی هســتند کما اینکه 
دوبانده سازی جاده سمیرم-یاسوج-بابامیدان یکی از این پروژه های در حال 
اجرا اســت.نماینده مردم سمیرم در مجلس شورای اسلامی، ادامه داد: البته 

پیمانکار این پروژه دچار مشــکل شده بود به همین دلیل قرار شد تا پایان 
سال پیمانکار جدید مشخص شود.

وی تصریح کرد: احداث جاده حنا-قدمگاه-زمان کهریز به خسروشــیرین 
و آزادراه اصفهان به شیراز از دیگر پروژه های در حال اجرا هستند که هر دو 

دارای ردیف ملی هستند.
این نماینده مردم در مجلس یازدهم، در بیان اقداماتی که در حوزه راه های 
روســتایی انجام داده است، یادآور شــد: پروژه محور شهید دژکرد مراحل 
انتهایی را طی می کند، همچنین پروژه تکمیل و روکش آسفالت جاده های 
زمان کهریز، گرموک به هونجان شــهرضا، ونک به سولیجان بروجن و جاده 

آب ملخ را در حال اجرا داریم.
وی افزود: برای آســفالت معابر روستایی مقرر شــد با استفاده از مصوبه 
دوره دهم و یازدهم مجلس از طریــق ارائه قیر رایگان و واریز مبالغ ماهانه 
نقدی توسط وزارت امور اقتصادی و دارایی به شهرداری ها، دهیاری ها و امور 
عشــایر انجام شود تا بتوانند آن را در مبلمان شهری و روستایی و جاده های 

عشایری هزینه کنند.
عضو مجمع نمایندگان استان اصفهان در مجلس شورای اسلامی، تاکید 
کرد: ما در حوزه انتخابیه توانستیم زیرساخت های مخابراتی را تامین کنیم 

تاجاییکه بالای ۹۵ درصد نقاط این منطقه آنتن دهی دارند.

عضو مجمع نمایندگان استان اصفهان در مجلس شورای اسلامی مطرح کرد:

اجرای پروژه های جاده ای دارای ردیف ملی در سمیر
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معاون اداره امور عشایر دزفول :

4۰ هزار لیتر نفت سفید بین عشایر دزفول 
توزیع شد

معاون اداره امور عشایر دزفول گفت: ۴۰ هزار لیتر نفت سفید با آغاز فصل 
سرما میان عشایر دزفول توزیع شد.

به گزارش تریبون امروز، غلامرضا نام آور اظهار داشــت: امور عشایر دزفول 
برای ســهولت توزیع سوخت میان عشــایر این شهرستان اقدام به احداث ۲ 
جایگاه نفت در شــیرین آب و منطقه سخت گذر جادستون شهیون دزفول 

کرده است.
وی ادامه داد: سوخت مورد نیاز عشایر دزفول طی هفته های گذشته تامین 

و از طریق این ۲ جایگاه سوخت میان عشایر شهرستان توزیع شده است.
معاون اداره امور عشــایر دزفول با بیان اینکه هیچگونه مشــکلی در تامین 
سوخت مورد نیاز عشایر وجود ندارد، بیان کرد: سهمیه هر خانواده بر اساس 
دفترچه ۲۰۰ لیتر است که این سهمیه با نرخ یارانه ای دولتی به عشایر داده 

می شود.
وی افزود: توزیع نفت ســفید تنها در فصل سرد ســال و به منظور تامین 
ســوخت مورد نیاز عشــایر و همچنین جلوگیری از قطع درختان برای گرم 

کردن محل سکونت این خانواده ها است.
به گزارش ایرنا، چهار هزار خانوار عشــایری با جمعیتی بالغ بر ۳۰ هزار نفر 

در مناطق مختلف شهرستان دزفول ساکن شده اند.
علاوه بر سهمیه ســوخت دولتی برای عشــایر دزفول، گروه های جهادی 
عماریون پایگاه مقاومت بسیج کوی طالقانی نیز از توزیع چهار هزار لیتر نفت 

سفید رایگان بین عشایر شهرستان دزفول خبر داده است.

معاون سیاسی وزیر کشور:

سامانه »مالی انتخابات« براساس شفافیت 
مالی و عدالت شکل گرفته است

معاون سیاســی وزیر کشور گفت: ســامانه »مالی انتخابات« در راستای 
اجرای عدالت تبلیغات و قانون جدید انتخابات مجلس شورای اسلامی شکل 

گرفته و این سامانه، شفافیت  مالی داوطلبان را مورد رصد قرار می دهد.
به گزارش خبرنــگار تریبون امروز، محمدتقی شــاهچراغی در همایش 
فرمانداران و بخشــداران استان هرمزگان افزود: یکی از موضوعات در قانون 
انتخابات جدید، شــفافیت مالی اســت که مردم بتواننــد داوطلب خود را 
بشناســند و خارج از این، با بررسی هیات نظارت و شورای نگهبان می تواند 
تاثیرگذار باشد؛ بنابراین این سامانه کمک می کند که هم داوطلبان مرتب با 
هزینه کمتر خود را معرفی کنند و هم مردم بتوانند به خوبی از این ظرفیت 

استفاده کنند.
وی با بیان اینکه در این سامانه دریافت های نقدی و غیرنقدی و همچنین 
هزینه کردهای هر نامزد انتخاباتی ثبت و قابل رصد خواهد بود، بیان داشت: 
دواطلبان شــماره حســابی غیر تجاری را معرفی کنند که هزینه کردهای 
کاندیداها رصد و کنترل شود که اجرای این قانون نقش بسزایی در شفافیت 

مالی و تحقق عدالت انتخاباتی خواهد  داشت.
معاون سیاســی وزیر کشور با اشاره به اینکه ســامانه مالی انتخابات در 
واقع برای عدالت، ســلامت و رقابت داوطلبان در این عرصه سیاســی اجرا 
شــده است، بیان کرد: این سامانه ۲ روز گذشته رسما رونمایی شد و برای 

واگذاری آماده می شود.
شــاهچراغی اضافه کرد: ســقفی برای هزینه کرد بودجه هــای انتخاباتی 
متناســب با جمعیت، مساحت و شــرایط جغرافیایی حوزه های انتخاباتی 
تعریف خواهد شد تا داوطلبان نمایندگی مجلس از این سقف عدول نکنند 
و ناظرین و مردم نیز بتوانند منشــا هزینه کردهــای انتخاباتی را به صورت 

شفاف رصد کنند.
وی در ادامه با اشاره به اینکه مردم برگزار کننده انتخابات هستند، اظهار 
کرد: هدف گذاری برای مشارکت مردم در انتخابات باید ۱۰۰ درصدی باشد 

و از ظرفیت های مردمی برای مشارکت در انتخابات استفاده شود.
معاون وزیر کشــور ادامه داد: با وجود تمام فتنه ها و تحریم های دشمن و 
با همه مسائل و مشکلاتی که هست اما کسانی که پای این انقلاب ماندند، 
همین مردم هستند؛ بنابراین خدمت بی منت در واقع مشارکت در انتخابات 
با برگزاری جلســات مکرر نیســت بلکه باید خدمات دولت و نظام به مردم 

گفته شود و مردم نیز آن  را لمس کنند.
شاهچراغی، مشارکت و همچنین شیوه های انتخاباتی قانون مداری و عمل 
به قانون را یک اصل دانســت و اضافه کــرد: مردم در تمام صحنه هایی که 
مربوط به آرمان های انقلاب و حفظ نظام باشد، پای کار هستند و مسوولان 
در واقــع نقش هماهنگ کننده، مکمل و محرک در صحنه های سیاســی و 

اجتماعی دارند.
وی با اشــاره به اثرگذاری اطلاع رسانی در مشارکت حداکثری مردم پای 
صندوق هــای رای و صحنه هــای انتخاباتی گفت: در این راســتا باتوجه به 
ظرفیت ها باید از قشــرهای اثرگذار اســتفاده کرد که معلمان و اساتید به 

عنوان مرجع فکری و اجتماعی جایگاه ویژه ای دارند.
وی در ادامه باتوجه به اینکه برخلاف تمامی فضاســازی های دشمن، در 
اســتان هرمزگان امیدواری مردم به آینده کشــور رضایت بخش است، ابراز 
کرد: مشارکت، زیرساخت های امنیت را تقویت می کند و در ناامیدی دشمن 

موثر است.
معاون سیاســی وزیر کشور تاکید کرد: هر کســی که در انتخابات تایید 
صلاحیت شود از نگاه ما به عنوان مجریان انتخابات صلاحیت حضور در این 
عرصه را دارند و دولت همواره به اصل بی طرفی تاکید داشته و تاکید شده 

که مجریان به هیچ وجه سوگیری شخصی نداشته باشند.

رییس کمیســون کشــاورزی مجلس عراق با اشاره به ظرفیت های 
کشاورزی استان خوزستان گفت: سرمایه گذاران عراقی آماده سرمایه 

گذاری در حوزه کشاورزی خوزستان هستند.
به گزارش تریبون امروز، فالح الخزعلی در نشســت هم اندیشــی و 
همفکــری در خصوص ســرمایه گذاری و انجام پروژه های مشــترک 
کشــاورزی در کشور عراق )استان بصره( در سالن جلسات شهید حاج 
قاسم سلیمانی سازمان جهاد کشاورزی خوزستان افزود: برای همکاری 
مشترک بین ایران و عراق به ویژه استان های بصره و خوزستان که از 
نظر جغرافیایی به هم نزدیک هستند و همچنین تبادل علمی، عملی و 
انتقال تجربیات و دانش، تجهیزات، کشــاورزی و آبیاری نوین از بخش 

های مختلف اداره کل جهاد کشاورزی خوزستان بازدید شد.
وی افزود: در این بازدیدها با حضور رییس ســازمان جهاد کشاورزی 
استان خوزستان و معاونت های دامپزشکی، دامپروری، منابع طبیعی، 
شیلات، زراعت، باغبانی در خصوص مسایل مختلف بحث و تبادل نظر 
شــد و توافق شد دیدارهای مشترک و نمایشگاه های تخصصی برگزار 

شود.
فالح الخزعلی اظهارکرد: براساس آمار، ارقام و مشاهداتی که داشتیم 
محرز شد جمهوری اسلامی به صورت عام و استان خوزستان به صورت 
خاص ظرفیت بســیار بالایی در حوزه کشاورزی دارند که لازم است به 
علت روابط عمیق بین ۲ ملت و مصالح مشترک از آنها استفاده کنیم.

وی ادامه داد: معتقدیم ۲ کشور امکانات علمی، عملی و نیروی انسانی 
بالایی دارند که می توانیم با همکاری مشــترک به نتایج خوبی در این 

خصوص برسیم.
رئیس کمیســون کشاورزی مجلس عراق گفت: شرکت های بزرگی 
که در حوزه های آبیاری نوین و دیگر شــاخه های کشاورزی از جمله 
مکانیزاسیون و تجهیزات کشاورزی توانمند هستند درخواست بدهند 

تا شرایطشان برای مشارکت بررسی شود.
الخزعلی افزود: برخی شــرکت ها قیمت های پایینی داشــتند ولی 
کیفیت خوبی نداشتند که کارنامه منفی در دید کارشناسان نسبت به 

شرکت های ایرانی ایجاد کرد.
وی اظهــار امیــدواری کرد در دیدار رســمی دیگــری هیات های 
کارشناسی دیگری وارد خوزستان شوند و به صورت میدانی از پروژه ها 

برای سرمایه گذاری بازدید کنند.
وی با اشاره به اقدامات انجام شده در حوزه کشاورزی در عراق گفت: 
از مهمترین اقداماتی که انجام شده کاشت یک میلیون اصله نهال نخل 
در شهرســتان بصره بوده است؛ سفر امروز نیز یک گام عملی است که 
با حضور رئیس دانشــکده کشاورزی دانشگاه بصره برگزار و از ظرفیت 
های کشــاورزی خوزستان بازدید شد که امیدواریم به نتایج تاثیرگذار 

منجر شود.
وی پیشنهاد کرد به علت نزدیکی خوزستان و بصره، بتوانیم در آینده 
اســتان های جنوبی را نیز به این سمت ســوق دهیم، به عنوان مثال 
آبزیان و دامپروری با تخصص خود ورود کنند و کارشناســی کنند تا 

بتوانیم روی چند موضوع کار کنیم و پروژه های مشترکی اجرا کنیم.
وی بیان کرد: می توان مشاوره علمی، فنی و نظارت در زیر مجموعه 
جهاد کشاورزی خوزستان انجام و محل پروژه در بصره انجام شود و یا 

اینکه پروژه در خوزستان اجرا شود.
رئیس کمیســون کشــاورزی مجلس عراق، برپایی نمایشگاه های 
تخصصی به ویژه نمایشــگاه ماشین آلات کشــاورزی، صنعت آبیاری، 
بذر و ســم را از دیگر برنامه ها برای ارتباط بیشتر بین ۲ استان بصره 
و خوزســتان عنوان کرد و گفت: در حوزه تخصصی تر اگر بتوانیم در 
صنایع بســته بندی، غذایی و نهاده هــا ورود کنیم می توان با حضور 

بخش خصوصی نیازمندی ها را به صورت هدفمند مرتفع کرد.
وی به فعالیت اتاق کشــاورزی، بازرگانی، اتحادیه و ۸۲ هزار شرکت 
در حوزه کشــاورزی در عراق اشاره کرد و گفت: سرمایه گذاران بسیار 
خوبی در حوزه کشــاورزی در عراق وجود دارد که امکانات و ســرمایه 
خوبی دارند که می توانیم لیست آنها را در اختیار شما قرار دهیم تا از 
پروژه های قابل سرمایه گذاری خوزستان بازدید و برای سرمایه گذاری 

در خاک ایران از آنها استفاده و از دانش مشترک استفاده شود.
الخزعلی با تاکید بر اینکه سرمایه گذاران عراقی برای سرمایه گذاری 
در خوزستان علاقمند هستند پیشــنهاد کرد سرمایه گذاران از طرح 

های بهره برداری شده، آغاز شده و مطالعاتی خوزستان بازدید کنند.
وی گفت: بودجه ســالانه عراق ۱۷۰ میلیارد دلار اســت که امسال 
افــزون بر ۲ میلیــارد دلار آن به بخش فناوری و اقتصاد کشــاورزی 

اختصاص یافته است.
رییس کمیســیون کشــاورزی مجلس عراق گفــت: ارتباط عمیق 
فرهنگی، اجتماعی و مشــترکات بســیار زیاد بین خوزستان و بصره 
ایجاب می کند این روابط را عمیق کنیم و کارهای مشــترکی شروع 

کنیم.
وی اظهارکرد: جمهوری اسلامی ایران از بنیانگذار انقلاب تا مردم، از 
اهمیت بسیار بالایی برای ما برخوردار هستند و ما علاقمند هستیم این 

کار مشترک به سرعت شروع شود.
وی به پیشرفت های علمی و صنعتی فزاینده ایران طی سالهای اخیر 
اشــاره کرد و گفت: ما دارای تهدیدات و فرصت های مشترکی هستیم 
که این جلسات و سفرها در تقویت روابط بین ۲ کشور، انتقال تجربیات 

و تبادل نظرات کارشناسان موثر است.
الخزعلی گفت: در هر ۲ کشــور نیروی انسانی کارآمد، صاحب علم و 
باتجربه وجود دارد که اگر این نشســت ها تداوم یابند به نتایج خوبی 

خواهیم رسید؛ معتقدم که باید چالش ها را به فرصت تبدیل کنیم.
وی اضافــه کرد: در عراق مشــکلات مختلفی وجــود دارد و عراق 
پنجمین کشــور متاثر از تغییرات جوی و آب و هوایی است؛ در مدتی 

که در کمیســیون مجلس عــراق مســوولیت دارم اقدامات زیادی در 
حوزه راهبردی و اســتراتژیک برای تصویب قوانین در راستای توسعه 

کشاورزی و ضوابط اجرایی و قانونگذاری انجام شده است.
ظرفیت های خوزستان طمع استعمارگران را تحریک می کند

رئیس سازمان جهاد کشاورزی استان خوزستان نیز گفت: خوزستان 
برای ایران یک گنج اســت کشاورزی آن در روی زمین و ثروت آن در 

زیرزمین نفت و گاز است که طمع استعمارگران را تحریک می کند.
مجید نبی پور افزود: عراق به عنوان یک کشور همسایه جایگاه ویژه 

ای برای ایران دارد چرا که معلم های عقیده ما در عراق هستند.
وی اظهارکرد: در تلاش هستیم کارهایی که در حوزه تولید قرار است 
انجام شود لیست و ارسال شود که برای این موضوع باید مسیر ارتباطی 
مشخص شود؛ وقتی پیام ها دریافت شد طرف عراقی نیز خواسته های 

خود را در کنار جوابیه بنویسد تا یک معاهده تبیین شود.
رئیس سازمان جهاد کشاورزی استان خوزستان ادامه داد: مکان های 
بازدید آینده و نوع کارشناســانی که باید بازدید میدانی داشته باشند 

مشخص شود و پس از آن، قراردادهای مستقل و مستدل بسته شود.
نبی پور بیان کرد: باید یک جدول زمانی تدوین شــود تا زمان تلف 
نشود؛ یک فرهنگ مشترکی بین سیاسیون ایران و عراق وجود دارد که 
وقتی مشکلی که در کشورمان وجود داشته باشد با وجود آن اشتراکات 

به فراموشی سپرده می شود.
وی پیشنهاد کرد: یک تیم برای راه اندازی و اجرای برنامه ها 

تعیین شود.
رئیس ســازمان جهاد کشاورزی خوزستان گفت: طبق تصمیمی که 
گرفته شده اگر در استان خوزستان مشکلی پیش آید با همکاری امام 
جمعه اهواز و اگر در بخش عراقی مشکلی پیش آید با همکاری رئیس 

کمیسیون کشاورزی مجلس عراق پیگیری و حل شود.
نبی پور اضافه کرد: به دنبال این هستیم که زیرساخت های ارتباط 
بین ۲ کشور مدون شوند و برنامه ها به یک شخص وابسته نباشد تا در 

یک چارچوب مطرح و در هر شرایطی تداوم یابند.





رئیس کمیسیون کشاورزی مجلس عراق:

سرمایه گذاران عراقی آماده سرمایه گذاری در حوزه کشاورزی خوزستان هستند

اخبار کوتاه

مدیرکل فرهنگ و ارشاد خوزستان :

استان خوزستان در موضوعات 
فرهنگی و هنری سرآمد

 کشور است
ارشاد اسلامی خوزستان گفت:  مدیرکل فرهنگ  و 
این اســتان خواســتگاه تمدن ایرانی بوده و همواره 
در موضوعات فرهنگی و هنری ســرآمد کشور است. 
بــه گــزارش تریبون امــروز،  مجیــد منادی در 
نشســت تخصصی جبهه رســانه انقلاب که در اهواز 
برگزار شــد اظهار کــرد: تنوع اقــوام و دارا بودن 
مرزهــای مختلف آبی و دریایــی و همچنین وجود 
صنایــع مختلف در خوزســتان موجب شــد تا این 

باشد. پرخبر  همواره  استان 
وی افزود: وجود منابع خدادادی متعدد و فرهنگ 
و تمدن ایرانی در خوزســتان و خدمت رسانی مردم 
در ایام اربعین، این اســتان را از دیگر اســتان های 

است. کرده  متمایز  کشور 
مدیــرکل فرهنــگ و ارشــاد خوزســتان گفــت: 
معمولا در جشــنواره های کشــوری تئاتر، نمایش و 
رســانه، بیشــترین مقام ها به هنرمندان خوزستانی 
اختصــاص می یابــد که ایــن موضــوع وظیفه ما را 

می کند. سنگین تر 
وی افــزود: در برخــی از رســانه های خارجــی، 
مواردی به اســتان خوزستان نســبت داده می شود 
که حقیقت ندارد. اســتان خوزســتان در بســیاری 
موارد پیشــرو بوده و اصحاب فرهنگ و هنر آن جزو 

هستند. کشور  برترین های 
منــادی گفت: اگرچه در زمینــه آب و فاضلاب و 
اما  با مشــکلات جدی روبه رو هســتیم  کیفیت هوا 
امیدآفرینی در سطح  باید ضمن  اســتان  رسانه های 
اقدامــات مفید و کارهای موفق اســتان را  جامعه، 

دهند. نشر  و  رسانی  اطلاع 
وی افزود: امروز تمرکز ماشــین رســانه دشــمن 
روی استان خوزســتان است چرا که از ظرفیت های 

است. برخوردار  بسیاری 
منــادی گفــت: بــا توجه بــه اســتراتژیک بودن 
خوزســتان، اگــر اتفاقــی در این اســتان رخ دهد 
رســانه های معانــد به گونه ای موضوعــات را مطرح 
می کننــد تا فضایــی ناامیدکننــده در بین مردم به 

بیاید. وجود 

مدیرکل حوزه استاندار هرمزگان :

طرح های توسعه ای محلات 
حاشیه ای هرمزگان باید دارای 

پیوست فرهنگی باشند

مدیرکل حوزه اســتاندار هرمزگان، وجود پیوســت 
فرهنگــی در روند اجــرای طرح های توســعه ای در 
محلات کم برخوردار و حاشــیه ای را ضروری دانست 
و گفت: محلات کم برخوردار و حاشیه ای استان بویژه 
شــهر بندرعباس از مشــکلات زیادی در حوزه های 

مختلف رنج می برند که نیازمند توجه ویژه هستند.
بــه گزارش تریبــون امروز، حمید رضــا زارعی در 
نشســت قرارگاه تحول اجتماعی استان که با حضور 
معاون تعالی و تشــکلات، معاون رصد و شناسایی و 
معاون خانواده و امور بانوان کارگروه حاشیه نشــینی 
و مناطــق حــاد و بحرانــی وزارت کشــور و فعالان 
تشــکل های اجتماعــی محلات کم برخوردار شــهر 
بندرعباس برگزار شــد، با اشــاره به اهمیت کاهش 
آســیب های اجتماعی در محلات کم برخوردار عنوان 
کــرد: برنامه ریزی بــرای اجــرای برنامه های تحول 
اجتماعــی و فرهنگــی در محلات کــم برخوردار و 
حاشیه ای شــهر بندرعباس نقش بسزایی در کاهش 
مشــکلات این محلات دارد.وی تصریــح کرد: برنامه 
ریزی برای کاهش آســیب های اجتماعی در محلات 
کم برخوردار و حاشــیه ای و تقویت زیرساخت های 
آموزشــی، بهداشتی، درمانی، فرهنگی و اجتماعی در 
محلات کم برخوردار بندرعباس از اهمیت بســزایی 

برخوردار است.

مدیرکل حوزه اســتاندار هرمزگان یادآورشد: وجود 
پیوست فرهنگی و اجتماعی همزمان با اجرای برنامه 
های تحولی و توســعه ای در محلات کم برخوردار و 

حاشیه ای نیازمند اهتمام ویژه است.
وی گفــت: اجرای طرح تحول اجتماعی در محلات 
کــم برخوردار و حاشــیه ای مختــص محلات مرکز 
اســتان نباشــد و در برنامه ریزی ها بــه محلات کم 
برخوردار و حاشیه ای شهرســتان های هرمزگان که 
از مشــکلات زیادی رنج می برند نیز توجه شــود و 
اعتبــارات ویژه ای برای رفع مشــکلات محلات کم 

برخوردار شهرستان ها دیده شود.
زارعــی گفت: اجرای طرح های تحــول اجتماعی و 
فرهنگی در محــلات کم برخوردار و حاشــیه ای با 
بهره گیری از ظرفیت های تشکل های مردمی فعال در 
این محلات که از نزدیک با مشــکلات آشنا هستند، 

نویدبخش خروجی مناسب این طرح هست.
از ظرفیت های  بهره گیــری  وی خاطرنشــان کرد: 
مردمی برای رفع مشکلات از اولویت های مهم رییس 
جمهور، وزیر کشور و استاندار است و استان از اجرای 
طــرح تحــول اجتماعی در محلات کــم برخوردار و 

حاشیه ای به صورت ویژه استقبال می کند.
مدیــرکل حوزه اســتاندار هرمــزگان تصریح کرد: 
تمامی دســتگاه های اجرایی ذیربط با قرارگاه تحول 
اجتماعی اســتان برای اجرای طرح های مورد هدف 
در محلات کم برخوردار و حاشیه ای همکاری کامل 
و نزدیکی داشته باشــند تا طرح به اهداف مورد نظر 
خود دســت یابد.در این نشســت بیش از ۱۰ نفر از 
نمایندگان تشــکل های مردمی فعال در محلات کم 
برخوردار و حاشــیه ای شــهر بندرعبــاس به بیان 
دیــدگاه ها و نقطه نظرات جهــت اجرای برنامه های 

تحول اجتماعی در این محلات پرداختند.
بازدید میدانی از ۱۳ محله کم برخوردار و حاشــیه 
ای شــهر بندرعباس از برنامه های دیگر هیات اعزامی 
کارگروه حاشیه نشینی و مناطق حاد و بحرانی وزارت 
کشــور به اســتان هرمزگان در جریان سفر ۲ روزه 
است.اســتان هرمزگان دارای ۲ هــزار و ۳۹۱ هکتار 
بافت فرســوده شهری با حدود ۲۰ درصد از جمعیت 
است که احیا و بازآفرینی این بافت ها در دست انجام 

است.
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امســال آخرین باری اســت کــه کــوچ می کنیم این 
جمله ای است که طی سالهای اخیر از زبان عشایر شنیده 
می شــود؛ دغدغه ای که بر ناهمواری مســیر کوچ عشایر 
و ناگزیری شــان برای تن دادن به زندگی یکجانشــینی 
دلالــت دارد و موجبات ورود مســئولان را برای فراهم 

کردن اسکان آنها را فراهم کرده  است.
به گزارش تریبون امروز، بروز خشکسالی طی سال های 
گذشــته و از بین رفتن منابع آبــی و مرتعی در مناطق 
مختلــف موجبات کاهــش جمعیت عشــایر و انتخاب 
اجباری ســبک زندگی یکجانشینی در این قشر را فراهم 

کرده است.
حل دغدغه های کوچ روها

تمایل نداشــتن کوچ روها برای ادامه زندگی به سبک 
عشــایری هم منجر به ورود متولیان امــر به این مقوله 
شــده تا تدابیر اساســی برای برطرف کردن دغدغه های 

این قشر اتخاذ شود.
در حال حاضر تکاپوی بســیاری جهــت فراهم کردن 
شرایط جهت اسکان عشایر در استان فارس شکل گرفته  
به گونه ای که مسئولان اداره کل امور عشایر به همراهی 
متولیان این امر در بنیاد مسکن فارس تلاش فزاینده ای 
را برای به ســرانجام رساندن طرح ســاماندهی در قالب 

اسکان عشایر برای متقاضیان آغاز کرده اند.
در هفته هــای اخیر هم بازدیدهــای میدانی به منظور 

پیشبرد این امر مهم در حال انجام است.
بازدید از محل اسکان عشایر دره شوری شیراز

بر همین اســاس اخیراً بازدیدی از منطقه بن رود بخش 
ارژن شهرســتان شیراز با حضور شــماری از نمایندگان 
عشــایر طایفه دره شــوری و معاون فنی و اجرایی بنیاد 
مسکن انقلاب اسلامی شیراز، بخشدار ارژن، نماینده اداره 
امور عشــایر واداره منابع طبیعی و آبخیزداری شهرستان 
شیراز و مشاور فرماندار در امور عشایر انجام شده است.

بازدید از محل اســکان عشــایر طایفه غجــه بیگلو در 
بخش سیاخ دارنگون شــیراز نیز از دیگر اقداماتی است 
که اخیراً توسط بنیاد مسکن فارس با هدف فراهم کردن 
شرایط اســکان برای عشایرنشــینان فارس انجام شده 

است.
مشــاور فرماندار شیراز در امور عشــایر در حاشیه این 
بازدیدها اعلام کرد که تأمین زیر ساخت ها برای اسکان 
عشایر در شهرستان شیراز یک اولویت است و این طرح 
با درخواســت عشــایر و با تمایل و رغبت آنان و تأمین 

زیرساخت ها صورت می گیرد.
معــاون فنی و اجرایی بنیاد مســکن انقلاب اســلامی 
شــیراز هم با تأکیــد بر وجود امکانات زیــر بنایی برای 
اسکان عشایر گفت: با اســکان عشایر در زیست بوم های 
مناســب مشــکلات کوچ بــه حداقل می رســد، این در 

حالیست که بنیاد مســکن با تأمین زمین و آماده سازی 
زیر ســاخت های اســکان عشــایر با همکاری اداره کل 
امور عشــایر فارس زمینه رفاه و آســایش بیشتر طوایف 

عشایری را فراهم کرده است.
اگرچــه بــا یکجانشــینی و اســکان عشــایر، ارائــه 
خدمت رسانی مناســب و مطلوب به آنان آسانتر خواهد 
شــد اما برخی نیز معتقدند که تبدیل زندگی پرُتحرک 
عشایر در دل طبیعت به یکجانشینی پیامدهای بسیاری 

به دنبال دارد.
مدیرکل امور عشــایر فارس بر این باور است که عشایر 
حافظان ســرزمین هســتند و نقش مؤثــری در صیانت 
از طبیعــت دارنــد، تردد آنهــا امنیــت قابل توجهی را 
برای فعالیت بسیاری از ســرمایه گذاران فعال در بخش 
دامداری و زنبورداری و دیگر مشــاغل در طبیعت ایجاد 
می کند لذا اداره کل امور عشــایر به دنبال اسکان عشایر 
نیســت اما در تلاش است که شرایط لازم را برای اسکان 
آن دســته از عشــایر که دیگر تمایلی به یکجا نشــینی 

ندارند فراهم کند.
عبدالحمیــد کریمی در گفت وگو بــا ایرنا افزود: بودن 
عشایر در طبیعت محسنات بسیار زیادی دارد؛ لذا تبدیل 
زندگی آنها به یکجانشــینی پیامدهای منفی بسیاری به 
دنبال خواهد داشــت، با این حال در جایی که عشــایر 
خودشــان متقاضی طرح اسکان و ساماندهی باشند تمام 
تلاش خــود را به کار می گیریم تا تدابیر اساســی برای 

معیشت پایدار آنها اتخاذ شود.
ضرورت ایجاد اشتغال پایدار در محل اسکان

وی اضافه کرد: باید زمینه های اشتغال در محل اسکان 

آنها فراهم شــود؛ عشــایری که متقاضی اسکان باشند 
تقاضای خود را به اداره کل امور عشــایر مطرح می کنند 
و این اداره کل بــا هماهنگی منابع طبیعی این تقاضا را 
بررســی می کند و جانمایی مناســب را برای آنها انجام 

می دهد.
به گفته کریمی یک اســتعلام هفده گانــه از ادارات و 
دستگاه های مختلف نیز گرفته می شود تا از ظرفیت این 
دســتگاه ها برای خدمات رسانی به عشایر در این مناطق 

بهره گرفته شود.
پیگیری برای هشت تقاضا در سال گذشته

مدیرکل امور عشایر فارس ادامه داد: اسکان عشایر طی 
سال های گذشته در بسیاری از مناطق فارس انجام شده؛ 
سال گذشته هم حدود هفت یا هشت مورد تقاضا مطرح 
شده و در حال پیگیری برای حل مشکلات موجود برای 

اسکان عشایر متقاضی هستیم.
هرچند که اسکان عشایر موجب برهم خوردن ساختار 
اجتماعــی و دگرگونی در حیات معیشــتی و شــغلی و 
تغییرات جمعیتی منطقه می شــود امــا گروهی بر این 
باور هســتند که با توجه به ســخت گــذر بودن مناطق 
عشایرنشــین و عــدم دسترســی به راه هــای ارتباطی 
دســتگاه های اجرایی برای ارایه خدمات رســانی مناسب 
بــه عشــایر، این قشــر با مشــکلات عدیــده ای مواجه 
هســتند و راهی جز یکجانشــینی در مناطق با شرایط 
مناســب را ندارند؛ با این حال بحث اســکان عشایر نیاز 
به فرهنگ ســازی دارد تا افزون بر حفظ شــیوه و سبک 
زندگی عشــایر، دغدغه های این قشــر توانمند در عرصه 

اقتصاد کشور نیز برطرف شود.

7 اقتصاد

مدیر بنیاد مسکن شهرستان لامرد خر داد:

تامین اعتبار بازنگری 44 طرح هادی 
روستایی شهرستان لامرد

مدیر بنیاد مسکن شهرستان لامرد گفت: با اعتبار اختصاص یافته، طی امسال 
و سال آینده طرح های هادی ۴۴ روستای این شهرستان بازنگری می شود. طرح 

هادی سند توسعه ۱۰ ساله روستاها است.
به گزارش تریبون امروز، شــهریار زارعیاظهار داشت: سال گذشته طرح هادی 
۲۶ روستای لامرد از سوی بنیاد مســکن انقلاب اسلامی بازنگری شد که شمار 
امسال افزایش یافته و نوعی جهش در بازنگری طرح های هادی محسوب می شود.

وی با اشــاره به ضرورت بازنگری طرح های هادی روستایی متناسب با شرایط 
کنونی، گفت: در کمیته برنامه ریزی لامرد، تامین اعتبار لازم برای بازنگری و تهیه 

طرح هادی ۴۴ روستای شهرستان مصوب و موافقت نامه آن ابلاغ شد.
مدیر بنیاد مسکن لامرد ادامه داد: از هم اکنون عملیات نقشه برداری و تهیه یا 
بازنگری تعدادی از روستاها شروع شده و نقشه برداران دیگر روستاها نیز بزودی 

انتخاب و مشغول به کار خواهند شد.
زارعی یادآور شــد: طرح هادی روستا سند توســعه هر آبادی با افق ۱۰ ساله 

است، و پس از این مدت باید مورد بازبینی قرار گیرد.
وی اذعان کرد: در ســال های گذشته به دلیل کمبود اعتبارات تخصیصی، هر 
ســاله امکان بازنگری تعداد انگشت شماری از طرح ها فراهم می شد و به همین 
سبب روستاهای زیادی با گذشت بیش از ۱۵ سال در انتظار این خدمت مانده اند.

رئیس اتاق بازرگانی فارس مطرح کرد:

ضرورت اجتناب ناپذیر توجه به »بازار آب«

 در استان فارس

رئیس اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشــاورزی فارس خواستار اجرای طرح 
بازار آب در این استان شد و آن را یک ضرورت اجتناب ناپذیر برای فارس دانست.
به گزارش تریبون امروز، محمدصادق حمیدیان  در هفتاد و ســومین جلســه 
شورای گفت وگوی دولت و بخش خصوصی استان فارس گفت: آب ارزشمندترین 
کالای دنیاســت که در کشــور ما فاقد قیمت اســت و بازار آب به این معنی که 
صاحبــان پروانه چاه و بهره بــرداران از آب بتوانند آب مازاد خــود را در اختیار 
دیگرانــی که به آن آب برای تولید در بخش های مختلف از جمله کشــاورزی و 

صنعتی نیاز دارند، قرار دهند.
وی افزود: هدف از ایجاد بازار آب این است که میزان آب موجود، مورد مصرف 
بهینــه قرار گیرد که با اجرای بازار آب شــاهد توزیع پایداری آب خواهیم بود و 
ضمن توجه به مصرف بهینه، آب برای تولید محصول با ارزش تر مورد اســتفاده 

قرار گرفته در عین اینکه بیلان آب خوان ها و تقویت آن هدفگذاری شود.
حمیدیــان اظهار کرد: در بازار آب به هیچ عنوان بحث اضافه برداشــت مطرح 
نیست بلکه به طور مثال باغدار یا صنعتگری وجود دارد که سرمایه گذاری کلان 
انجام داده و در زمان فعلی دچار مشــکل کم آبی شــده و در کنار آن کشــاورز 
و بهره بــرداری وجود دارد که از آب چاه در اختیار به خوبی اســتفاده نمی کند، 
بنابرایــن بــازار آب این امکان را می دهد که با در نظــر گرفتن میزان مجاز آب، 

بخش های مورد نیاز از آن آب استفاده کنند و هزینه آن را بپردازند.
رئیس اتاق بازرگانی فارس اضافه کرد: یکی از شــروط اجرای این طرح وجود 
کنتور هوشــمند برای الزام به حفظ بیلان سفره های زیر زمینی است که اگر این 
طرح خوب کار شود منافع و کشایش بسیار خوبی برای کل استان خواهد داشت.

وی با تأکید بر اینکه این موضوع منافع و آسیب هایی را دارد، ادامه داد: به طور 
حتم منافع اجرای طرح بازار آب در استان بیش از آسیب آن است به طوری که با 
اجرای این طرح در استان شاهد پیامد مثبت آن در بخش های مدیریت مصرف، 
تغییر رویکرد به بخش آب، تغییر نوع کشــت، حفظ آب و ســفره های زیرزمینی 

استان، مصرف بهینه آب موجود و تعادل بخشی خواهیم بود.
حمیدیان بیان کرد: این طرح هم اینک به صورت آزمایشــی بازار آب در برخی 
از استان های کشور انجام می شود و آب مازاد چاه های کشاورزی مبادله می شود.

دبیر شورای گفت وگوی دولت و بخش خصوصی استان با بیان اینکه تغییر نگاه 
قانونی به بازار آب ضروری اســت، تصریح کرد: بازار آب یک مکانیزم هوشــمند 
بهره وری از آب اســت که در دنیا نیز چنین تجربه هایی وجود دارد و با توجه به 
موضوع با اهمیت و کارآمد بازار آب برای کشــور، نیاز است ماده ۲۷ و ۲۸ قانون 

توزیع عادلانه آب نیز اصلاح شود.
در  این جلســه سایر مدعوین به بیان دیدگاه های کارشناسی خود در خصوص 

دستورهای جلسه پرداختند.

مدیرکل راه و شهرسازی فارس :

15 کیلومتر از بزرگراه جهرم ـ لار به زودی به 
بهره برداری می رسد

مدیرکل راه و شهرســازی فارس از بهره برداری ۱۵ کیلومتر از بزرگراه جهرم ـ 
لار در حوزه این اداره کل در آینده نزدیک خبر داد.

به گــزارش تریبون امروز محمودرضا طالبان در حاشــیه بازدید از بزرگراه در 
دســت احداث جهرم ـ لار که کدخدازاده معاون ساخت و توسعه راه های شرکت 
ســاخت و توسعه زیربناهای حمل و نقل کشور، رضایی رئیس کمیسیون عمران 
و نماینده مردم جهرم و خفر در مجلس شورای اسلامی و دیگر مسئولان حضور 
داشــتند، افزود: محور جهرم ـ لار یکی از محورهای شریانی و پر ترافیک استان 
فارس و کشور است که ۵۳ کیلومتر آن در حوزه راه و شهرسازی فارس قرار دارد.
مدیرکل راه و شهرسازی فارس ادامه داد: ۲۰ کیلومتر این بزرگراه نیز به اتمام 
رسیده و در حال استفاده است و ادامه مسیر در سه قطعه در حوزه این اداره کل 

فعال است.
وی اظهار کــرد: علاوه بر این ها ۱۵ کیلومتر از بزرگــراه جهرم ـ لار در حوزه 

اداره کل راه و شهرسازی فارس به زودی به بهره برداری می رسد.



پیامدهای یکجانشینی عشایر:

از کوچ تا سکون؛ تهدید یا فرصت

روستاهای فارس بر مدار 

ارتباطات جهانی؛ 

اتصال ۱۸روستای دیگر 

به شبکه ملی اطلاعات

در روزهای اخیر ۱۸ روستای فارس به شبکه ملی اطلاعات متصل 
شــدند و به گفته مسوولان امکان دسترسی این روستاها به اینترنت 
پرُســرعت همراه با اعتبار ۴۷میلیارد تومــان از محل طرح خدمات 
عمومی اجباری وزارت ارتباطات و فناوری اطلاعات فراهم شده است.

بــه گزارش خبرنــگار تریبون امروز، در زمان شــروع فعالیت های 
دولت حدود ۶۰۰روســتای فارس از امکانات اینترنتی محروم بودند 
که با برنامه ریزی ها و اقداماتی که در طول ۲سال گذشته انجام شده 
تاکنون بیش از ۳۱۷روســتا از این مجموع به شــبکه ملی اطلاعات 

وصل شده اند.
برنامه ریزی برای اتصال ۳۱۲روستای فارس به شبکه ملی اطلاعات

این در حالیســت که مشــاور وزیر ارتباطات و مجری طرح توسعه 
خدمــات عمومــی اجبــاری وزارت ارتباطات و فنــاوری اطلاعات 
شهریورماه سال جاری از برنامه ریزی برای اتصال ۳۱۲روستای بالای 

۲۰خانوار باقیمانده فاقد اینترنت در فارس به شــبکه ملی اطلاعات 
خبر داد.

بــرای کاهش مهاجرت  راهی  اینترنت روســتاها  تقویت 
روستاییان

در حقیقت اتصال خوب و با کیفیت روســتاها به اینترنت موجبات 
رفــاه بیشــتر در روســتاها را فراهم می کنــد و مانــع از مهاجرت 

روستانشینان به شهر خواهد شد.
اتصال روســتاهای فارس به شــبکه ملی اطلاعات در طول ۲سال 
گذشته در اولویت دستگاه های متولی قرار گرفته است و این رویکرد 
اخیراً موجبات متصل شدن ۱۸ روستای فارس به این شبکه را فراهم 

کرده است.
اتصال ۱۸ روستای فارس به شبکه ملی اطلاعات با اعتبار۴۷ 

میلیارد تومان
مدیــرکل ارتباطات و فناوری اطلاعات فــارس اخیراً از اتصال ۱۸ 
روســتای اســتان فارس به شــبکه ملی اطلاعات و دسترســی این 
روســتاها به اینترنت پرســرعت همراه با اعتبــار ۴۷ میلیارد تومان 
از محل طــرح خدمات عمومی اجبــاری وزارت ارتباطات و فناوری 

اطلاعات خبر داده است.
حمید ســلیمان پور افزود: با احداث هفت ســایت جدید و ارتقای 
۹ســایت روســتایی، دسترســی اینترنت پرُســرعت همــراه برای 
۱۸روســتای دیگر فارس با جمعیت هشــت هزار و ۷۷۰ نفر در قالب 

۲هزار و ۴۶۵ خانوار فراهم شده است.

چه روستاهایی به اینترنت متصل شدند؟
ســلیمان پور روســتاهای کرزا از توابع شهرســتان لامرد، ابزالو و 
پرنبار از توابع شهرســتان ممســنی، دزدکردک از توابع شهرستان 
مرودشت و دره سفید از توابع شهرستان بیضا را روستاهای جدیدی 
برشــمرد که با بهره برداری از چهار ســایت جدید توسط ایرانسل به 
شــبکه ملی اطلاعات متصل شده اند.وی روســتاهای قلعه بیابان و 
شــهرک شهدای عشایر از توابع شهرســتان داراب، مورجان از توابع 
شهرستان فیروزآباد، دهدق از توابع شهرستان آباده، کرکویه از توابع 
شهرســتان قیر و کارزین، لاغر از توابع شهرســتان خنج، کورکی از 
توابع شهرســتان فراشبند، باغ کراگر از توابع شهرستان جهرم، گنگ 
از توابع شهرستان فیروزآباد، شهرک بستان از توابع شهرستان داراب، 
کتو از توابع شهرستان لار، پیره سرخ بالا از توابع شهرستان ممسنی 
و زیغان از توابع شهرســتان مهر را از دیگر روستاهایی دانست که با 
احداث سه ســایت جدید و ارتقای ۹سایت موجود توسط همراه اول 

به شبکه ملی اطلاعات متصل شده اند.
رئیس شــورای راهبری توسعه ارتباطات و فناوری اطلاعات استان 
فارس، مبلغ هزینه شــده برای افتتاح این ســایت ها را ۴۷ میلیارد 
تومــان از محل منابع طرح خدمات عمومی اجباری وزارت ارتباطات 

و فناوری اطلاعات »USO« اعلام کرد.
تلاش برای پایان پروژه اتصال روستاهای بالای ۲۰ خانوار

با این حال هنوز هم روســتاهایی هســتند که از امکانات اینترنتی 
بهره نمی برند و در انتظار اتصال به شبکه ملی اطلاعات هستند.

استاندار فارس خبر داد:

پیگیری تخصیص ۱۰ هزار 

میلیارد تومان مصوبه 

سفر رئیس جمهوری 

به فارس

اســتاندار فارس گفت: مدیران این اســتان در حال پیگیری 
هســتند، ۱۰ هزار میلیــارد تومانی که در ســفر دوم رئیس 
جمهــوری به اســتان مصوب شــد، بــا ابلاغ بانــک مرکزی 

یابد. اختصاص 
به گــزارش تریبون امروز، محمدهــادی ایمانیه در دیدار با 
دستیار وزیر کشــور در امور صنعتی، درباره پروژه های بزرگ 

صنعتی و اقتصادی اســتان بحث و تبادل نظر کرد.
اســتاندار فارس در این دیدار با بیان اینکه فارس و شــیراز 
امکانــات و ظرفیت هــای مناســبی در بیشــتر زمینه ها دارد، 

خواســتار همکاری مشــترک و دو طرفه شــد و گفت: صنایع 
الکترونیک شــیراز، یکی از ظرفیت هایی اســت که در شــیراز 

وجود دارد و می تواند به دیگر اســتان ها خدمت ارائه کند.
وی بیان کرد: اکنون ساخت دوربین های نظارتی و پهپادها، 
دو ظرفیت بالفعل در شــیراز اســت که می توانــد با دریافت 

سفارش از ســایر استان ها در شیراز تأمین شوند.
او همچنین گفــت: بانک های خصوصی مابه التفاوت پرداخت 
وام تا ۵۰ درصد را که حدوداً ۱۲ همت اســت و مصوبه بانک 
مرکزی را دارد، ســریعاً در اســتان پرداخت کنند. بانک های 
دولتــی نیــز مابه التفــاوت تا ۸۰ درصــد منابــع را در قالب 

کنند. ارائه  تسهیلات 
نماینــده عالی دولت در فارس بر ضرورت نوســازی ناوگان 
تاکســی رانی اســتان تاکید کرد و افزود: با یک خودروســاز و 
یک بانک توافق کرده ایم تا ۱۵۰۰ تاکســی برقی را برای شهر 
شــیراز تامیــن کنیم. در این حــوزه نیز نیازمنــد همکاری و 

هستیم. کشور  وزارت  حمایت 
وی بــه مباحــث مرتبط با ایجاد صنایع در اســتان اشــاره 
کــرد و گفت: باید مســائل مرتبط با محیط زیســت صنایع را 
مدیریــت کنیم، به نحوی که بدون آســیب به محیط زیســت 
بتوانیم توسعه صنعتی داشــته باشیم و در نشست مشترکی با 
حضور رئیس ســازمان محیط زیســت و وزیر کشور این موانع 

را برطرف کنیم تا شــاهد ایجاد صنایع بویژه در حوزه فولاد 
باشیم. گردشگری  زمینه های  ایجاد  و 

صنایع بزرگ در ســاخت نیروگاه های خورشیدی وارد شوند
اســتاندار فــارس خواســتار همــکاری دولــت در ایجــاد 
نیروگاه های انرژی خورشــیدی شــد، بیان کرد: صنایع بزرگ 
اســتان با قطع برق طبیعتــا متضرر می شــوند. بنابراین باید 
شــرایطی فراهم شــود تــا با مشــارکت بخــش خصوصی و 
حمایت هــای دولتی، صنایــع بزرگ در ســاخت نیروگاه های 
خورشــیدی وارد شــوند. تحقق این موضوع ضمن اینکه باعث 
تامین برق پایدار برای صنایع می شــود، از حجم اســتفاده از 

می کاهد. خانگی  شبکه  برق 
 وی بــا بیــان اینکه مدیریت اســتان برای تامیــن زمین با 
هــدف ایجاد نیروگاه خورشــیدی همراهی می کند، ادامه داد: 
اگر بتوان از مکانیســم ســهامی عام اســتفاده کرد و مردم را 
نیز در این حــوزه وارد کرد، بخش اعظمی از مشــکلات برق 

شد. خواهد  برطرف 
ایمانیه به اقدامات انجام شــده در حوزه بازیافت پسماند نیز 
اشــاره کرد و گفــت: در زمینه ضایعــات الکترونیک اقدامات 
خوبــی شــده و در مراحل بعــد، در زمینه بازیافــت از جمله 
آلومینیــوم، شیشــه و ... اقدام خواهد شــد، البته به همراهی 

است. نیاز  دولتی  دستگاه های 



ë شنبه ë 11 آذر ë 1402 سال دهم ë شماره 826 

امــروز
صاحب امتیاز و مدیرمسئول: موسسه غیر تجاری اقتصاد و مردم آریایی  	
جانشین مدیر مسئول و مدیر تحریریه : راضیه احمدوند 	
سردبیر: محسن تورع 	
دفتر استان فارس: خیابان معدل، حد فاصل ملاصدرا و فلسطین)باغشاه(، کوچه ۷،اولین  	

درب سمت راست، طبقه سوم- کدپستی۷۱3۴6۷۴۸36
تلفن : ۰۷۱3۲3۰۷۱۱۷ 	
چاپخانه:  امیرفاضل پارسیان 	

مدیر نمایندگی شــورای سیاستگذاری ائمه جمعه فارس با بیان 
اینکــه نظام ارزیابی و رصد دقیقی برای نقشــه راه امامان جمعه 
طراحی شــده اســت و تمام بخش های فعالیت امام جمعه رصد 
می شــود، از احصای ۳۰ تجربه موفق ائمه جمعه در این اســتان 

خبر داد.
به گــزارش تریبون امروز، حجت الاســلام والمســلمین عادل 
حاجی پور در دیدار با مدیرکل صدا و سیمای فارس گفت: استان 
فارس با ۷۶ پایگاه امامت جمعه از نظر تعدد، وســعت و جغرافیا 
بزرگترین شــبکه امام جمعه کشــور را دارد و از این نظر ســهم 

متفاوتی را در کشور به خود اختصاص داده است.
وی افــزود: از آنجا که ویژگی های اســتان فارس در بخش های 
مختلــف قابــل افتخار و تحســین برانگیز اســت و طبق فرموده 
رهبری فارس در قله است، شبکه متکثری در موضوع نماز جمعه 
در سومین حرم اهل بیت)ع( وجود دارد و نگاه مجموعه کشور به 

شــبکه امامت جمعه استان فارس نگاه متفاوت و نمونه ای است.
حاجی پور تصریح کرد: با حضور رئیس شــورای سیاســتگذاری 
ائمه جمعه کشــور در شش سال اخیر که دوره تحول و تعالی در 
این حوزه نام گرفته، رویکرد سخت افزاری جای خود را به رویکرد 

نرم افزاری داده است.
مدیر نمایندگی شــورای سیاستگذاری ائمه جمعه فارس گفت: 
در اســتان فارس هیچ امام جمعه بدون نقشــه راهی وجود ندارد 
و هر امام جمعه نقشــه راه پیش روی خود دارد و در ســه ماهه 
پایانی هر سال طرح تعالی انقلابی و ایمانی شهر ارزیابی می شود.
وی اظهــار کرد: در این طرح هیئتی اندیشــه ورز متشــکل از 
اندیشــمندان، نخبــگان و صاحب نظــران مســائل و چالش های 
منطقه را احصا و اولویت بندی و برای حل و فصل آن برنامه ریزی 
می کنند و نقشــه راه امام جمعه تدوین می شــود و این نقشه راه 
متناســب با بوم و نیاز هر منطقه با استفاده از ظرفیت نخبگانی و 

فکری طراحی و عملیاتی می شود.
مدیر نمایندگی شــورای سیاستگذاری ائمه جمعه فارس اضافه 
کــرد: نقشــه راه ارزیابی و نواقص گرفته می شــود و برنامه کاملا 

مدون در ابتدای هر ســال در اختیار امامان جمعه قرار می گیرد.
وی با بیــان اینکه نظام ارزیابی و رصد دقیقی برای نقشــه راه 
امامان جمعه طراحی شــده اســت و تمام بخش های فعالیت امام 
جمعه رصد می شــود و ســبک و ســیاق خطبه های امام جمعه 
ارزیابی دقیق می شود، افزود: از نمونه و الگوهای موفق تقدیر و از 
این الگوهای موفق برای استفاده دیگر ائمه جمعه استفاده م  شود.

حاجی پور گفت: حدود ۳۰۰ تجربه موفق امامان جمعه در کشور 
احصا شده اســت و این می تواند زمینه مشترکی از همکاری ها با 
صدا وســیمای فارس باشد و در اســتان فارس ۳۰ تجربه موفق 
اســتخراج، بررسی و مستندسازی شده و جای کار در رسانه ملی 

دارد.
مدیر نمایندگی شــورای سیاستگذاری ائمه جمعه فارس گفت: 
امیدواریم نوع تعاملات دو مجموعه سیاســتگذاری ائمه جمعه و 
صدا و ســیمای فارس با توجــه به نگاه رهبری کــه نماز جمعه 
فریضه ای اســتثنایی و بی نظیر است، بیش از پیش افزایش یابد و 
صدا و ســیما به عنوان دانشگاه و مجموعه بزرگ در عرصه جهاد 

تبیین نقش خود را در این حوزه بیش از گذشــته ایفا کند.

وی با تقدیر از دو برنامه صدا و سیمای فارس در حوزه های خبر 
و رادیو گفــت: پخش خطبه های نماز جمعه در بخش های خبری 
با رویکرد مطالبه گری و رفع چالش های اجتماعی ســابقه نداشته 

و اتفاق مبارکی است.
حاجی پور ادامــه داد: برنامه ای که روزهای جمعه هر هفته قبل 
از خطبه های نمــاز جمعه حدود ســاعت ۱۱:۲۰ دقیقه از رادیو 
فارس پخش می شود و مربوط به اعلام آخرین وضعیت پایگاه های 
امامت جمعه در شیراز و شهرســتان های استان شامل اطلاعاتی 
درباره ســخنران قبل از خطبه، محــور خطبه ها و میز خدمت در 
محل برپایی نماز جمعه اقدام تحســین برانگیز و شایسته ای است 

که در صدا و سیمای فارس در حال انجام است.

مدیر نمایندگی شورای سیاستگذاری ائمه جمعه فارس:

تمام فعالیت های ائمه جمعه رصد می شود

تعدادی از کســبه  خیابان زند شیراز به حضور دست فروشان در این 
خیابان و عدم تحقق مصوبه شورای تأمین شهرستان، اعتراض کردند. 

در این خصوص فرماندار شیراز واکنش نشان داد.
به گزارش تریبون امروز، وجود دستفروشان غیرقانونی آن هم در همه 
ســاعات مختلف شبانه روز در خیابان زند شیراز که با اشغال پیاده روی 
اصلی ترین خیابان این کلانشهر همراه است، کار را به جایی رسانده که 
کســبه خیابان زند در اعتراض به این موضوع کرکره مغازه های خود را 

پایین کشیدند.
غلامرضا غلامی،  معاون محیط زیســت و خدمات شهری شهرداری 
شیراز،  جمع آوری این دست فروشان را با توجه به مصوبه شورای تامین 
شهرســتان شیراز تا پایان آبان ماه امســال وعده داده بود، اما با وجود 

گذشت بیش از یک هفته از آذرماه، این کار تحقق نیافته است.
غلامی دیروز با حضور در جمع کســبه از ســاماندهی دست فروشان 
این خیابان و انتقال آن ها به خیابان ســعدی خبر داد و گفت: بزودی 
کار جمع آوری دست فروشــان انجام می شود و فعالیت آن ها در خیابان 

سعدی از ساعت ۲۱ تا ۲۴ خواهد بود.
به گــزارش تریبون امــروز،  در تبصره یک بند دو مــاده ۵۵ قانون 
شهرداری ها ذکر شده است که »سدمعابر عمومی و اشغال پیاده روها و 
استفاده غیرمجاز آن ها و میدان و پارک ها و باغ های عمومی برای کسب 
یا ســکنی و یا هر عنوان دیگری ممنوع است و شهرداری مکلف است 
از آن جلوگیــری و در رفع موانع موجود و آزاد کردن معابر و اماکن به 

وسیله ماموران خود اقدام کند«.
در این رابطه به ســراغ فرماندار شهرستان شیراز رفتیم تا موضوع را 
پیگیری کنیم. لطف الله شــیبانی در گفت وگو با خبرنگار ایسنا با اشاره 
به وجود دستفروشان خیابان زند از پیگیری برای ساماندهی آن ها خبر 
داد و گفت: حضور دستفروشان در خیابان زند شیراز سابقه ای چندین 
ساله دارد و شهرداری شیراز برنامه ای داشت تا دستفروشان سطح شهر 
شــیراز به خصوص این خیابان مهم و تاریخی را با ساماندهی به محلی 

دیگر برای فروش اجناس منتقل کنند.
وی با تأکید بر اینکه فرمانداری شــیراز برنامه مدون و کارشناســی 
شــده از شــهرداری می خواهد، افزود: پس از بررسی برنامه ساماندهی 
دستفروشان شــهرداری شــیراز هماهنگی لازم با فراجا برای اجرایی 

شــدن آن انجام شد. دستفروشان چهار راه زند شیراز به دلیل اینکه از 
قدیم الایام مشغول دستفروشی بعضاً با مجوز و برخی حتی با همکاری 
بعضی از مغازه ها در این خیابان حضور داشــتند، با ساماندهی مقاومت 
می کردند که در نهایت مقرر شد شهرداری شیراز با تمهیداتی این کار 

را انجام دهد.
شــیبانی با تاکید بر اینکه هیچ دستفروشی حق آب و گل در خیابان 
شــیراز ندارد، اظهار کرد: این دست فروش ها طی سال های طولانی در 
خیابان فروش داشــتند برای همین باید برای ساماندهی تمام جوانب 
را در نظــر گرفــت. همچنین حدود دو ماه گذشــته دستفروشــان و 
وانت بارهای فروش میــوه و... در تمام خیابان ها به خصوص محورهای 

اصلی شهر جمع آوری شدند.
فرماندار شــیراز به اعتصاب روز گذشــته کســبه خیابان زند شرقی 
در اعتراض به عدم جمع آوری دستفروشــان اشــاره کــرد و گفت: با 
میانجی گــری مؤثــر اتاق اصناف و اتحادیه پوشــاک، مشــکل دیروز 
مغازه داران خیابان کریم خان زند شــرقی رفع شــد و آرامش به بازار 
بازگشت که بنا شــد اصناف این خیابان مغازه های خود را باز کنند تا 

این مشکل به شیوه صحیح حل شود.
وی ادامــه داد: چاره ای جــز تدبیر، درایــت و هم افزایی بین فراجا، 
شهرداری شیراز، اتاق اصناف و دیگر نهادها برای برخورد با دستفروشان 
زند شــرقی یا ســاماندهی آن ها نداریم و فرمانداری شیراز پیگیر این 

موضوع خواهد بود.
وی در پایان تأکید کرد: حضور دستفروشــان در خیابان زند غربی را 
پس از بررسی با مطالبه گری از شهرداری شیراز پیگیری خواهیم کرد 

تا پس از رفع سد معبر، راه عبور و مرور مردم باز شود.
به گزارش تریبون امروز، خیابان کریم خان زند شیراز از خیابان های 
قدیمی، تاریخی و فرهنگی این کلانشــهر است که نه تنها محل وجود 
آثار میراث فرهنگی بلکه مهم ترین مراکز درمانی، اداری و مدیریتی نیز 

در این خیابان است.

فرماندار شیراز:

 ساماندهی دستفروشان خیابان زند را پیگیری می کنیم

اخبار کوتاه پلیس فارس؛

اتوبوس حامل کالای قاچاق به مقصد نرسید
در اخبار کوتاهی که مرکز اطلاع رســانی پلیس فارس در اختیار رســانه ها قرار 
داده اســت اخبار مختلفــی نظیر توقیــف اتوبوس حامل کالای قاچاق، کشــف 

موتورسیلکت های سرقتی و همچنین کشف احشام قاچاق به چشم می خورد.
به گزارش تریبون امروز، فرمانده انتظامی کازرون از توقیف یک دستگاه اتوبوس و 
کشف انواع کالای قاچاق به ارزش ۶ میلیارد و ۲۰۰ میلیون ریال در این شهرستان 
خبــر داد و گفت: مأموران انتظامی پاســگاه های کنارتخته و کمارج شهرســتان 
کازرون، هنگام کنترل خودروهای عبوری به یک دستگاه اتوبوس مشکوک و آن را 

برای بررسی بیشتر متوقف کردند.
اســماعیل زراعتیان ادامه داد: در بازرســی از این اتوبوس، تعداد زیادی کالای 
قاچاق شامل پوشــاک، لوازم آشپزخانه، لوازم خانگی و لوازم جانبی خودرو کشف 

شد.
فرمانده انتظامی شهرســتان کازرون با اشــاره به دســتگیری یک متهم در این 
خصوص، افزود: برابر اعلام کارشناسان ارزش کالاهای مکشوفه، ۶ میلیارد و ۲۰۰ 

میلیون ریال برآورد شده است.
کشف ۵ دستگاه موتورسیکلت سرقتی در داراب

فرمانده انتظامی داراب از کشــف ۵ دستگاه موتورسیکلت سرقتی و دستگیری 
سارق در این شهرستان خبر داد و گفت: در راستای طرح عملیاتی تشدید مبارزه با 
سرقت، ماموران انتظامی کلانتری ۱۱ با اشراف اطلاعاتی، موفق به شناسایی سارق 

حرفه ای وسایل نقلیه در این شهرستان شدند.
علیرضا نوشاد افزود: با هماهنگی قضائی در عملیاتی غافلگیرانه متهم شناسایی 
و در مخفیگاهش دســتگیر شــد که در تحقیقات پلیس به ســرقت ۵ دســتگاه 

موتورسیکلت مسروقه اعتراف کرد.
وی بیان کرد: در ادامه این عملیات ماموران موفق شــدند موتورســیکلت های 
مسروقه را که متهم آن ها را در نقاط مختلفی از شهرستان مخفی کرده بود و قصد 

داشتند با تغییر قطعات اصلی آنها را به فروش برساند، کشف کنند.
فرمانده انتظامی شهرستان داراب در پایان با اشاره به اینکه رعایت نکات ایمنی 
و هشــدارهای انتظامی از مهم ترین راه های پیشگیری از سرقت به شمار می رود، 
گفت: ســهل انگاری مالکان وســایل نقلیه و عدم رعایت نــکات امنیتی از عوامل 

زمینه ساز سرقت است و شهروندان هشدارهای پلیس را جدی بگیرند.
کشف احشام قاچاق در مهر

فرمانده انتظامی مهر از توقیف یک دســتگاه وانت نیسان حامل ۱۸ رأس احشام 
قاچاق در این شهرســتان خبر داد و گفت: در راستای طرح مبارزه با قاچاق کالا و 
ارز و تشدید برخورد با قاچاقچیان، ماموران انتظامی بخش گله دار هنگام گشت زنی 
در محورهای مواصلاتی به یک دســتگاه وانت پراید حامل احشام مشکوک و آن را 

برای بررسی بیشتر متوقف کردند.
بهادر رزمجویی تصریح کرد: در بررســی های صورت گرفته مشــخص شد این 
خودرو حامل ۱۸ رأس گوسفند قاچاق است که در این خصوص یک متهم دستگیر 

شد.
فرمانده انتظامی شهرســتان مهر گفت: متهم پس از تشــکیل پرونده به مرجع 

قضائی معرفی شد.
سارق احشام ۷ فقره سرقت در آباده دستگیر شد

فرمانده انتظامی آباده از دستگیری سارق احشام و کشف ۷ فقره سرقت خبر داد 
و بیان کرد: در پی وقوع چند فقره سرقت احشام در حوزه شهرستان آباده، موضوع 
شناسایی و دستگیری سارق یا سارقان به صورت ویژه در دستور کار ماموران پلیس 

آگاهی قرار گرفت.
ســیدابوالفضل مســعودی افزود: ماموران با تحقیقات پلیســی وگشت زنی های 
هدفمند موفق شدند یک سارق حرفه ای را در این خصوص شناسایی و با هماهنگی 

قضائی وی را در یک عملیات ضربتی در مخفیگاهش دستگیر کنند.
وی با بیان اینکه ســارق در بازجویی های اولیه به ۷ فقره ســرقت گوسفند اقرار 

کرد، بیان کرد: سارق تحویل مرجع قضائی و از آن طریق روانه زندان شد.
فرمانده انتظامی شهرســتان آباده از شــهروندان خواســت در صورت مشاهده 
هرگونه فعالیت غیرقانونی و مجرمانه توسط افراد فرصت طلب و قانون گریز، مراتب 
را در اســرع وقت از طریق تلفن ۱۱۰ اعلام تا نســبت به دســتگیری مجرمان و 

متخلفان اقدام شود.

مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی 
استان فارس :

لزوم آماده سازی تأسیسات گردشگری فارس 
برای خدمت رسانی به مسافران نوروزی

مدیرکل میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دســتی اســتان 
فارس بر لزوم آماده ســازی مراکز اقامتی، پذیرایی و تأسیســات 
گردشگری در راستای خدمت رســانی به مسافران نوروزی تأکید 

کرد.
به گزارش تریبون امروز، ســیدمؤید محســن نژاد در نشست با 
مدیران و رؤســای ادارات میراث فرهنگی شهرســتان های استان 
فــارس گفت: تمامی مراکــز پذیرایــی و نمازخانه های بین راهی، 
هتل ها و ســایر مراکز اقامتی و پذیرایــی پمپ بنزین ها، فضاهای 
خدماتی درون شــهری و برون شــهری، موزه هــا و اماکن تاریخی 
فرهنگــی و گردشــگری باید برای خدمات رســانی به مســافران 

نوروزی آماده شوند.
وی با اشــاره به لزوم بهسازی وضعیت ســرویس های بهداشتی 
در سراسر اســتان فارس افزود: نظارت و ساماندهی سرویس های 
بهداشــتی به عنوان یک موضوع مهم کــه مورد تأکید وزیر میراث 
فرهنگی نیز اســت باید با جدیت پیگیری و اجرایی شود و تمامی 
مدیران شهرستان ها ملزم به بازدیدهای نظارتی مستمر بر وضعیت 
و بهسازی سرویس های بهداشتی و نصب تابلوهای راهنما هستند.

محســن نژاد همچنین یکی از سیاســت گذاری ها برای داشــتن 
نوروزی غنی پرمحتوا برای مســافران و گردشگران که وارد استان 
می شــوند را برگزاری رویدادها و برنامه های فرهنگی بیان کرد و 
ادامه داد: مدیران شهرستان ها با هماهنگی فرمانداران رویدادهای 
گردشــگری که معرف فرهنگ، آداب و ســنن خاص هر منطقه و 
شهر است را درایام نوروز برنامه ریزی و برگزار کنند تا گردشگران 
بتوانند در ســفر به نقاط مختلف استان با فرهنگ و آداب مناطق 

آشنا شوند.
مدیــرکل میراث فرهنگی فارس تأکید کرد: اخذ گواهینامه ثبت 
رویدادهای گردشــگری از وزارت میراث فرهنگی، گردشــگری و 
صنایع دســتی موجب شناخته شــدن بهتر و معرفی رویدادها در 
ســطح کشور می شــود که باید روســای ادارات میراث فرهنگی، 
گردشــگری و صنایع دستی شهرستان ها نیز پیگیری این موضوع 

مهم را در دستور کار و برنامه خود قرار دهند.
به گزارش تریبون امروز، در پایان این جلسه از زحمات فضل الله 
خالویی مدیر ســابق هماهنگی امور شهرستان های این اداره کل با 
اهدای لوح یادبود قدردانی شــد و کریم ناصری برشــنه به عنوان 

مدیرجدید هماهنگی امور شهرستان ها معرفی شد.
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امــروز

فرماندار شیراز: 

ساماندهی دستفروشان 
خیابان زند را پیگیری می کنیم

پیامدهای یکجانشینی عشایر:

از کوچ تا سکون؛ تهدید یا فرصت

تعدادی از کســبه  خیابان زند شــیراز به حضور دست فروشان در این خیابان و عدم تحقق مصوبه شورای 
تأمین شهرســتان، اعتراض کردند. در این خصوص فرماندار شــیراز واکنش نشان داد. وجود دستفروشان 
غیرقانونی آن هم در همه ســاعات مختلف شبانه روز در خیابان زند شیراز که با اشغال پیاده روی اصلی ترین 
خیابان این کلانشــهر همراه اســت، کار را به جایی رسانده که کسبه خیابان زند در اعتراض به این موضوع 
کرکره مغازه های خود را پایین کشــیدند.غلامرضا غلامی،  معاون محیط زیست و خدمات شهری شهرداری 
شیراز،  جمع آوری این دست فروشان را با توجه به مصوبه شورای تامین شهرستان شیراز تا پایان آبان ماه امسال 

8وعده داده بود، اما با وجود گذشت بیش از یک هفته از آذرماه، این کار تحقق نیافته است.
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معاون استاندار فارس:

مردم گرایی، مهمترین صفت 
بارز دولت سیزدهم است
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معاون بهداشت دانشگاه 
علوم پزشکی شیراز خبر داد:

تعهد جهانی برای کاهش 
۳۳ درصدی بیماری فشار 

خون بالا تا سال ۲۰۳۰

استاندار فارس خبر داد:

پیگیری تخصیص ۱۰هزار 
میلیارد تومان مصوبه 

سفر رئیس جمهوری 
به فارس

رئیس اتاق بازرگانی فارس مطرح کرد:

ضرورت اجتناب ناپذیر 
توجه به »بازار آب« در 

استان فارس

مقتدایی عنوان کرد:

بعد از ایزوگام ابتدایی 

پل تاریخی روی زاینده رود 

سنگ فرش های آن 

بازمی گردد

نماینده شیراز :

فارس، ظرفیت های 
بی نظیری برای 
تبدیل شدن به 
قطب فولادی 

کشوردارد

توسعه متوازن 
جنوب فارس نیازمند توسعه 

زیرساخت هااست

تلاش برای هدفمند شدن 
صنعت گردشگری در 

نمایشگاه گردشگری پارس

 اردوی نظامی با
حضور۱۳۴۰ دانش آموز 
اســتان فارس برگزار شد
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7
انتقاد محفوظی از نحوه 

تخصیص اعتبارات برای حفط 
میراث فرهنگی:

آثار تاریخی در سایه 
بی توجهی و کم 

لطفی دولت ها نابود 
خواهند شد
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معــاون امور هماهنگی زائرین و گردشــگری اســتانداری فارس بــا بیان اینکه 
گردشــگری ســلامت یک فرایند چند بخشی اســت که از ســاماندهی فرودگاه 
و ایرلاین ها تا اســکان، هتل، تأسیســات گردشــگری و خدمات درمانی را شامل 
می شــود، توســعه این بخش را نیازمند همکاری و حمایت بیمارستان ها و مراکز 

درمانی دانست.
به گزارش تریبون امروز، محمد فرخ زاده در نشســت هم اندیشــی گردشــگری 
ســلامت که با حضور رؤسای بیمارســتان ها و مراکز درمانی شیراز در استانداری 
فارس برگزار شد، گفت: با آسیب شناسی اولیه و با نگاه کمک به کسانی که سال ها 
در این حوزه زحمت کشیده اند، برای ساماندهی مشکلات این حوزه ورود کردیم.

وی با یادآوری اینکه گردشــگری ســلامت یک فرایند چند بخشی است که از 
ســاماندهی فرودگاه و ایرلاین ها تا اســکان، هتل، تأسیسات گردشگری و خدمات 
درمانی را شامل می شــود، افزود: عدالت قرار گرفتن هرچیز سرجای خود است و 
هدف ما ساماندهی همه بخش هاست به گونه ای که هرگروه سهم خود را به درستی 

دریافت کند و حقی پایمال نشود.
فرخ زاده با بیان اینکه هر جا وحدت رویه داشتیم، موفق شدیم و نتیجه گرفتیم، 
گفت: ما تنها استان کشور هستیم که با اتحاد میان اداره کل میراث و علوم پزشکی 
شــروع به ســاماندهی بخش گردشگری ســلامت کردیم اما بدون قانون مداری و 
هماهنگــی میان بیمارســتان ها و حمایت خود آن ها از مصوبات این ســاماندهی، 
اتفاقــی نمی افتد و در صورت عدم همــکاری مجموعه های اجرایــی بی قانونی و 

وضعیت نابسامان هیچ گاه اصلاح نخواهد شد.
جانشــین استاندار فارس در شــورای راهبردی گردشگری سلامت تصریح کرد: 
ایرلاین ها و تعدد پروازها در اســتان های دیگر باعث شده است در برخی بخش ها، 
مشــکلاتی برای حضور گردشــگران در فارس به وجود آید کــه با هدف رفع این 
مشــکلات، ورود به بازارهای جدید در برخی کشورهای حوزه خلیج فارس، آسیای 

میانه و آفریقا در دستور کار پیش رو و آینده قرار گرفت.
وی برخی از کشــورها از جمله عمان را درگاهی برای ورود توریســت های سایر 
کشــورها دانست و افزود: سعی در ســاماندهی خدمات فرودگاهی و زیرساخت ها 

داریم اما گله مندیم که این کار کند پیش می رود.
فرخ زاده با گلایه از تبلیغات فارس در حوزه گردشــگری سلامت گفت: تبلیغات 
ما از استان فارس خارج نمی شود و بیمارستان های فارس در بیرون استان مثلًا در 
مرز شــلمچه با حضور روزانه میهمانان عراقی تبلیغات ندارند و یا وقتی میهمانان 

خارجی می آیند ما یک بروشور تبلیغاتی هم نداریم که به آن ها ارائه دهیم
معاون امور هماهنگی زائرین و گردشــگری استانداری فارس، تولید محتوا برای 
شبکه های اجتماعی کشورهای همسایه و تامین مبلغ در کشورهای مقصد را مهم 
ارزیابی کرد و افزود: ایجاد دفاتر گردشــگری سلامت و ارسال پزشک برای ویزیت 
اولیه و ســاماندهی هدفمند بیماران برای ورود به ایران از کشــورهای همسایه با 

همین هدف در حال انجام است.
وی اظهار کرد: با این رویکرد از فعالان رســانه ای کشــورهای عربی برای حضور 
در نمایشگاه گردشگری و انعکاس ظرفیت های گردشگری استان فارس نیز دعوت 
کردیم و یک تیم بلاگر عمانی نیز به تازگی برای بازدید از ظرفیت های گردشگری 

به ویژه از ظرفیت های بخش سلامت به شیراز آمدند.
فــرخ زاده، حضور جــدی در ایونت ها و رویدادها و فرصت های نمایشــگاهی در 
کشــورهای همســایه را ضروری دانســت و افزود: ما باید بازاریاب در نمایشگاه ها 

داشته باشیم نه صرفا کارشناس در غرفه!
معاون استاندار فارس تأکید کرد: همه باید برای توسعه گردشگری سلامت یک 

صدا تلاش کنند تا انگیزه برای نخبگان ایرانی در داخل بیشتر فراهم شود.
وی تصریح کرد: ورود به بحث دارو و تجهیزات پزشــکی یکی از این راهکارهای 

دیگر توسعه گردشگری سلامت است که باید جدی تر به آن ورود کرد.
فرخ زاده، گریزی هم به بحث مترجمین ســلامت زد و گفت: آماده ایم تا شرایط 
این بخش را آســان تر کنیم نه سخت تر اما برخی از مترجمان آموزش های لازم را 
ندیده بودند لذا با این رویکرد دوره های آموزشی را برنامه ریزی کردیم و مصاحبه ها 
انجام شد و تجربیات ارزشمند مترجمین را معادل سازی کردیم تا هیچ کس از این 
دایره بیرون قرار نگیرد و از ظرفیت همه آن ها استفاده شود اما هر جراحی تبعاتی 
نیز دارد و هم اکنون از انجمن حرفه ای سلامت انتظار می رود به عنوان مجموعه ای 
متشکل از شرکت های تســهیلگر و دفاتر مسافرتی و خدمات جهانگردی بند ب و 

فعالین حوزه درمان، مشکلات را به کمک خود متولیان ساماندهی و حل کند.
فرخ زاده در پایان گفت: مصمم هســتیم دایره مشــورتی ما در حوزه گردشگری 
سلامت گسترده تر شود و جلسات به صورت مستمر برگزار شده و با دعوت از سایر 
متولیان از جمله نمایندگان خیریه ها در این سلســله جلسات مشورتی مسائل روز 

به روز بهتر شود.
در این نشســت رؤســای مراکز نیز به بیــان نقطه نظرات خــود پرداختند که 
برنامه ریزی بلندمدت در بحث Ipd برای جذب گردشگری سلامت و اکتفا نکردن 
به بازارهای موجود، حفظ برند شــیراز و اتحاد بین مجموعه های درمانی فارس در 
رقابت با سایر استان ها، تقویت سایت جامع و متمرکز گردشگری سلامت با معرفی 
بیمارستان ها، پزشکان و خدمات درمانی، فعالیت گسترده تر و هدفمندتر آژانس ها 
و پذیرش درخواست مجوزات بیشــتر برای بیمارستان های متقاضی جهت توسعه 
خدمات درمانی و اســتفاده از فرصت نمایشگاه گردشگری سلامت، از مواردی بود 

که به آن اشاره شد. 
عدم اطلاع رســانی خوب و نبود تبلیغات شهری، ســاماندهی بیشتر مترجمان 
سلامت و رفع برخی کمبودها در حوزه خدمات درمانی نیز از جمله درخواست های 

روسای مراکز درمانی از مجموعه حاکمیتی بود.
تیموری، مسئول انجمن حرفه ای گردشگری سلامت نیز در این جلسه با اشاره 
به اینکه هدف ما در این انجمن ایجاد هماهنگی با مشورت خود ذی نفعان و با نظر 

معاون استاندار فارس:

توسعه گردشگری سلامت
 بدون حمایت مراکز درمانی میسر نیست

اســتاندار فارس:کاهش تصادفات و فوتی های ناشــی از آن دغدغه مسئولین 
نظام است و تامین جان و آسایش مردم از اهداف اصلی این قبیل جلسات است.
به گزارش تریبون امروز، دهمین جلسه شورای راهبری تصادفات استان، صبح 
امروز با حضور اعضا، به ریاست محمدهادی ایمانیه استاندار فارس برگزار شد.

اســتاندار فارس در پایان این جلسه با تاکید بر اینکه، همه می خواهیم حتی 
یک نفر از فوتی های حوادث جاده ای کاســته شــود اما شاهد افزایش تلفات 
ناشــی از تصادفات هستیم، اظهار داشت: کاهش تصادفات و فوتی های ناشی از 
آن دغدغه مسئولین نظام اســت و تامین جان و آسایش مردم از اهداف اصلی 

این قبیل جلسات است.
وی خطاب به دبیر شورای رهبری تصادفات استان گفت: حداقل ماهیانه یک 
جلســه با حضور خودم برگزار شــود. همچنین جلسات تجزیه و تحلیل مسائل 
بصورت هفتگی با حضور دانشــگاه علوم پزشــکی، پزشکی قانونی، امورشهری، 
دادســتانی، راهداری، نیروی انتظامی و سایر دســتگاه های مرتبط تشکیل و 

برآیند آن در جلسات این شورا مطرح تا تصمیم گیری لازم انجام شود.
دکتــر ایمانیه بر ضرورت رتبــه بندی عملکرد فرمانــداران در حوزه کاهش 
تصادفات تاکید کرد و افزود: راهداری اســتان تا کنــون تعداد قابل توجهی از 
نقاط حادثه خیز استان را مرتفع کرده، تعداد دیگری همچنان وجود دارد که تا 
حدودی مشــخص شده است؛ در هفته آینده با تدابیری که اتخاذ خواهیم کرد 

محل تامین اعتبار و برنامه زمانبندی رفع این مناطق را مصوب خواهیم کرد.
وی با اشــاره بر ضرورت جلوگیری از تکرار حوادث مشابه توسط افراد، تاکید 
کرد: بعضا بیان می شــود که جرائم پیش بینی شده در این حوزه، بازدارندگی 
لازم را نــدارد؛ در این زمینه با همکاری قــوه قضاییه و صدور احکام جایگزین 
مــی توان گام موثــری در کاهش تصادفات جاده ای و فرهنگ ســازی در این 

زمینه برداشت.
رئیس شورای تامین اســتان در ادامه به فوت مجروحین در بیمارستان های 
اشــاره کرد و گفت: در این زمینه دو پیشنهاد می دهیم که پس از بررسی های 
لازم می بایســت اجرایی شــوند؛ در گام اول کمبودهای مرتبط با آمبولانس و 
پرســنل اورژانس پیش بیمارستانی احصا شود و پس از آن می بایست راه های 
متفاوت تری نســبت به قبل برای حل آن ها پیدا کنیم. در قدم بعدی پرسنل 
آی ســی یو بیمارستان مرحوم امتیاز و مرکز فوریت های جراحی شهید رجایی 
دارای سختی کار زیادی هســتند بعنوان هیات امنا دانشگاه  پیشنهاد می کنم 

پاداشی برای این کارکنان به منظور قدردانی از زحمات ایشان اختصاص یابد.
نماینده عالی دولت در فارس به کمبود دوربین های کنترل ترافیک در شــهر 
شــیراز اشاره کرد و گفت: مقرر کردیم شــهرداری شیراز کمبودهای این کلان 
شــهر را احصا و با اخذ مجوز از شــورای اسلامی شــهر نیز اعتبارات لازم برای 
تامین آن فراهم شــود؛ در ســایر شهرهای بزرگ اســتان نیز به همین صورت 

اقدام شود.
وی، ادامه داد: مباحثی که نیازمند پیگیری ها در ســطوح ملی است از جمله 
ماده ۲۳ و تامین جرثقیل و برخی از امکانات دیگر را در تهران انجام می دهیم.

دکتر ایمانیه در بخش دیگر ســخنان خود به کمبودهای پرســنلی در حوزه 
نیروی انتظامی اشاره کرد و افزود: برای رفع این موضوع تا مادامی که نیاز دارید 
از گروه های داوطلب مردمی، داوطلبان بســیج و هلال احمر استفاده کنید؛ در 

این زمینه ظرفیت های قانونی نیز وجود دارد.
اســتاندار فارس همچنین خواستار تشکیل جلسات هم اندیشی دانشگاه های 
علوم پزشــکی استان فارس در این زمینه و بررسی مطالب مربوط به شهرستان 

ها شد.

استاندار فارس تاکید کرد؛

فرمانداران  عملکــرد  بندی  رتبه  ضرورت 
درحوزه کاهش تصادفات
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معاون اداره امور عشایر دزفول :

4۰ هزار لیتر نفت سفید بین عشایر دزفول 
توزیع شد

معاون اداره امور عشایر دزفول گفت: ۴۰ هزار لیتر نفت سفید با آغاز فصل 
سرما میان عشایر دزفول توزیع شد.

به گزارش تریبون امروز، غلامرضا نام آور اظهار داشــت: امور عشایر دزفول 
برای ســهولت توزیع سوخت میان عشــایر این شهرستان اقدام به احداث ۲ 
جایگاه نفت در شــیرین آب و منطقه سخت گذر جادستون شهیون دزفول 

کرده است.
وی ادامه داد: سوخت مورد نیاز عشایر دزفول طی هفته های گذشته تامین 

و از طریق این ۲ جایگاه سوخت میان عشایر شهرستان توزیع شده است.
معاون اداره امور عشــایر دزفول با بیان اینکه هیچگونه مشــکلی در تامین 
سوخت مورد نیاز عشایر وجود ندارد، بیان کرد: سهمیه هر خانواده بر اساس 
دفترچه ۲۰۰ لیتر است که این سهمیه با نرخ یارانه ای دولتی به عشایر داده 

می شود.
وی افزود: توزیع نفت ســفید تنها در فصل سرد ســال و به منظور تامین 
ســوخت مورد نیاز عشــایر و همچنین جلوگیری از قطع درختان برای گرم 

کردن محل سکونت این خانواده ها است.
به گزارش ایرنا، چهار هزار خانوار عشــایری با جمعیتی بالغ بر ۳۰ هزار نفر 

در مناطق مختلف شهرستان دزفول ساکن شده اند.
علاوه بر سهمیه ســوخت دولتی برای عشــایر دزفول، گروه های جهادی 
عماریون پایگاه مقاومت بسیج کوی طالقانی نیز از توزیع چهار هزار لیتر نفت 

سفید رایگان بین عشایر شهرستان دزفول خبر داده است.

معاون سیاسی وزیر کشور:

سامانه »مالی انتخابات« براساس شفافیت 
مالی و عدالت شکل گرفته است

معاون سیاســی وزیر کشور گفت: ســامانه »مالی انتخابات« در راستای 
اجرای عدالت تبلیغات و قانون جدید انتخابات مجلس شورای اسلامی شکل 

گرفته و این سامانه، شفافیت  مالی داوطلبان را مورد رصد قرار می دهد.
به گزارش خبرنــگار تریبون امروز، محمدتقی شــاهچراغی در همایش 
فرمانداران و بخشــداران استان هرمزگان افزود: یکی از موضوعات در قانون 
انتخابات جدید، شــفافیت مالی اســت که مردم بتواننــد داوطلب خود را 
بشناســند و خارج از این، با بررسی هیات نظارت و شورای نگهبان می تواند 
تاثیرگذار باشد؛ بنابراین این سامانه کمک می کند که هم داوطلبان مرتب با 
هزینه کمتر خود را معرفی کنند و هم مردم بتوانند به خوبی از این ظرفیت 

استفاده کنند.
وی با بیان اینکه در این سامانه دریافت های نقدی و غیرنقدی و همچنین 
هزینه کردهای هر نامزد انتخاباتی ثبت و قابل رصد خواهد بود، بیان داشت: 
دواطلبان شــماره حســابی غیر تجاری را معرفی کنند که هزینه کردهای 
کاندیداها رصد و کنترل شود که اجرای این قانون نقش بسزایی در شفافیت 

مالی و تحقق عدالت انتخاباتی خواهد  داشت.
معاون سیاســی وزیر کشور با اشاره به اینکه ســامانه مالی انتخابات در 
واقع برای عدالت، ســلامت و رقابت داوطلبان در این عرصه سیاســی اجرا 
شــده است، بیان کرد: این سامانه ۲ روز گذشته رسما رونمایی شد و برای 

واگذاری آماده می شود.
شــاهچراغی اضافه کرد: ســقفی برای هزینه کرد بودجه هــای انتخاباتی 
متناســب با جمعیت، مساحت و شــرایط جغرافیایی حوزه های انتخاباتی 
تعریف خواهد شد تا داوطلبان نمایندگی مجلس از این سقف عدول نکنند 
و ناظرین و مردم نیز بتوانند منشــا هزینه کردهــای انتخاباتی را به صورت 

شفاف رصد کنند.
وی در ادامه با اشاره به اینکه مردم برگزار کننده انتخابات هستند، اظهار 
کرد: هدف گذاری برای مشارکت مردم در انتخابات باید ۱۰۰ درصدی باشد 

و از ظرفیت های مردمی برای مشارکت در انتخابات استفاده شود.
معاون وزیر کشــور ادامه داد: با وجود تمام فتنه ها و تحریم های دشمن و 
با همه مسائل و مشکلاتی که هست اما کسانی که پای این انقلاب ماندند، 
همین مردم هستند؛ بنابراین خدمت بی منت در واقع مشارکت در انتخابات 
با برگزاری جلســات مکرر نیســت بلکه باید خدمات دولت و نظام به مردم 

گفته شود و مردم نیز آن  را لمس کنند.
شاهچراغی، مشارکت و همچنین شیوه های انتخاباتی قانون مداری و عمل 
به قانون را یک اصل دانســت و اضافه کــرد: مردم در تمام صحنه هایی که 
مربوط به آرمان های انقلاب و حفظ نظام باشد، پای کار هستند و مسوولان 
در واقــع نقش هماهنگ کننده، مکمل و محرک در صحنه های سیاســی و 

اجتماعی دارند.
وی با اشــاره به اثرگذاری اطلاع رسانی در مشارکت حداکثری مردم پای 
صندوق هــای رای و صحنه هــای انتخاباتی گفت: در این راســتا باتوجه به 
ظرفیت ها باید از قشــرهای اثرگذار اســتفاده کرد که معلمان و اساتید به 

عنوان مرجع فکری و اجتماعی جایگاه ویژه ای دارند.
وی در ادامه باتوجه به اینکه برخلاف تمامی فضاســازی های دشمن، در 
اســتان هرمزگان امیدواری مردم به آینده کشــور رضایت بخش است، ابراز 
کرد: مشارکت، زیرساخت های امنیت را تقویت می کند و در ناامیدی دشمن 

موثر است.
معاون سیاســی وزیر کشور تاکید کرد: هر کســی که در انتخابات تایید 
صلاحیت شود از نگاه ما به عنوان مجریان انتخابات صلاحیت حضور در این 
عرصه را دارند و دولت همواره به اصل بی طرفی تاکید داشته و تاکید شده 

که مجریان به هیچ وجه سوگیری شخصی نداشته باشند.

رییس کمیســون کشــاورزی مجلس عراق با اشاره به ظرفیت های 
کشاورزی استان خوزستان گفت: سرمایه گذاران عراقی آماده سرمایه 

گذاری در حوزه کشاورزی خوزستان هستند.
به گزارش تریبون امروز، فالح الخزعلی در نشســت هم اندیشــی و 
همفکــری در خصوص ســرمایه گذاری و انجام پروژه های مشــترک 
کشــاورزی در کشور عراق )استان بصره( در سالن جلسات شهید حاج 
قاسم سلیمانی سازمان جهاد کشاورزی خوزستان افزود: برای همکاری 
مشترک بین ایران و عراق به ویژه استان های بصره و خوزستان که از 
نظر جغرافیایی به هم نزدیک هستند و همچنین تبادل علمی، عملی و 
انتقال تجربیات و دانش، تجهیزات، کشــاورزی و آبیاری نوین از بخش 

های مختلف اداره کل جهاد کشاورزی خوزستان بازدید شد.
وی افزود: در این بازدیدها با حضور رییس ســازمان جهاد کشاورزی 
استان خوزستان و معاونت های دامپزشکی، دامپروری، منابع طبیعی، 
شیلات، زراعت، باغبانی در خصوص مسایل مختلف بحث و تبادل نظر 
شــد و توافق شد دیدارهای مشترک و نمایشگاه های تخصصی برگزار 

شود.
فالح الخزعلی اظهارکرد: براساس آمار، ارقام و مشاهداتی که داشتیم 
محرز شد جمهوری اسلامی به صورت عام و استان خوزستان به صورت 
خاص ظرفیت بســیار بالایی در حوزه کشاورزی دارند که لازم است به 
علت روابط عمیق بین ۲ ملت و مصالح مشترک از آنها استفاده کنیم.

وی ادامه داد: معتقدیم ۲ کشور امکانات علمی، عملی و نیروی انسانی 
بالایی دارند که می توانیم با همکاری مشــترک به نتایج خوبی در این 

خصوص برسیم.
رئیس کمیســون کشاورزی مجلس عراق گفت: شرکت های بزرگی 
که در حوزه های آبیاری نوین و دیگر شــاخه های کشاورزی از جمله 
مکانیزاسیون و تجهیزات کشاورزی توانمند هستند درخواست بدهند 

تا شرایطشان برای مشارکت بررسی شود.
الخزعلی افزود: برخی شــرکت ها قیمت های پایینی داشــتند ولی 
کیفیت خوبی نداشتند که کارنامه منفی در دید کارشناسان نسبت به 

شرکت های ایرانی ایجاد کرد.
وی اظهــار امیــدواری کرد در دیدار رســمی دیگــری هیات های 
کارشناسی دیگری وارد خوزستان شوند و به صورت میدانی از پروژه ها 

برای سرمایه گذاری بازدید کنند.
وی با اشاره به اقدامات انجام شده در حوزه کشاورزی در عراق گفت: 
از مهمترین اقداماتی که انجام شده کاشت یک میلیون اصله نهال نخل 
در شهرســتان بصره بوده است؛ سفر امروز نیز یک گام عملی است که 
با حضور رئیس دانشــکده کشاورزی دانشگاه بصره برگزار و از ظرفیت 
های کشــاورزی خوزستان بازدید شد که امیدواریم به نتایج تاثیرگذار 

منجر شود.
وی پیشنهاد کرد به علت نزدیکی خوزستان و بصره، بتوانیم در آینده 
اســتان های جنوبی را نیز به این سمت ســوق دهیم، به عنوان مثال 
آبزیان و دامپروری با تخصص خود ورود کنند و کارشناســی کنند تا 

بتوانیم روی چند موضوع کار کنیم و پروژه های مشترکی اجرا کنیم.
وی بیان کرد: می توان مشاوره علمی، فنی و نظارت در زیر مجموعه 
جهاد کشاورزی خوزستان انجام و محل پروژه در بصره انجام شود و یا 

اینکه پروژه در خوزستان اجرا شود.
رئیس کمیســون کشــاورزی مجلس عراق، برپایی نمایشگاه های 
تخصصی به ویژه نمایشــگاه ماشین آلات کشــاورزی، صنعت آبیاری، 
بذر و ســم را از دیگر برنامه ها برای ارتباط بیشتر بین ۲ استان بصره 
و خوزســتان عنوان کرد و گفت: در حوزه تخصصی تر اگر بتوانیم در 
صنایع بســته بندی، غذایی و نهاده هــا ورود کنیم می توان با حضور 

بخش خصوصی نیازمندی ها را به صورت هدفمند مرتفع کرد.
وی به فعالیت اتاق کشــاورزی، بازرگانی، اتحادیه و ۸۲ هزار شرکت 
در حوزه کشــاورزی در عراق اشاره کرد و گفت: سرمایه گذاران بسیار 
خوبی در حوزه کشــاورزی در عراق وجود دارد که امکانات و ســرمایه 
خوبی دارند که می توانیم لیست آنها را در اختیار شما قرار دهیم تا از 
پروژه های قابل سرمایه گذاری خوزستان بازدید و برای سرمایه گذاری 

در خاک ایران از آنها استفاده و از دانش مشترک استفاده شود.
الخزعلی با تاکید بر اینکه سرمایه گذاران عراقی برای سرمایه گذاری 
در خوزستان علاقمند هستند پیشــنهاد کرد سرمایه گذاران از طرح 

های بهره برداری شده، آغاز شده و مطالعاتی خوزستان بازدید کنند.
وی گفت: بودجه ســالانه عراق ۱۷۰ میلیارد دلار اســت که امسال 
افــزون بر ۲ میلیــارد دلار آن به بخش فناوری و اقتصاد کشــاورزی 

اختصاص یافته است.
رییس کمیســیون کشــاورزی مجلس عراق گفــت: ارتباط عمیق 
فرهنگی، اجتماعی و مشــترکات بســیار زیاد بین خوزستان و بصره 
ایجاب می کند این روابط را عمیق کنیم و کارهای مشــترکی شروع 

کنیم.
وی اظهارکرد: جمهوری اسلامی ایران از بنیانگذار انقلاب تا مردم، از 
اهمیت بسیار بالایی برای ما برخوردار هستند و ما علاقمند هستیم این 

کار مشترک به سرعت شروع شود.
وی به پیشرفت های علمی و صنعتی فزاینده ایران طی سالهای اخیر 
اشــاره کرد و گفت: ما دارای تهدیدات و فرصت های مشترکی هستیم 
که این جلسات و سفرها در تقویت روابط بین ۲ کشور، انتقال تجربیات 

و تبادل نظرات کارشناسان موثر است.
الخزعلی گفت: در هر ۲ کشــور نیروی انسانی کارآمد، صاحب علم و 
باتجربه وجود دارد که اگر این نشســت ها تداوم یابند به نتایج خوبی 

خواهیم رسید؛ معتقدم که باید چالش ها را به فرصت تبدیل کنیم.
وی اضافــه کرد: در عراق مشــکلات مختلفی وجــود دارد و عراق 
پنجمین کشــور متاثر از تغییرات جوی و آب و هوایی است؛ در مدتی 

که در کمیســیون مجلس عــراق مســوولیت دارم اقدامات زیادی در 
حوزه راهبردی و اســتراتژیک برای تصویب قوانین در راستای توسعه 

کشاورزی و ضوابط اجرایی و قانونگذاری انجام شده است.
ظرفیت های خوزستان طمع استعمارگران را تحریک می کند

رئیس سازمان جهاد کشاورزی استان خوزستان نیز گفت: خوزستان 
برای ایران یک گنج اســت کشاورزی آن در روی زمین و ثروت آن در 

زیرزمین نفت و گاز است که طمع استعمارگران را تحریک می کند.
مجید نبی پور افزود: عراق به عنوان یک کشور همسایه جایگاه ویژه 

ای برای ایران دارد چرا که معلم های عقیده ما در عراق هستند.
وی اظهارکرد: در تلاش هستیم کارهایی که در حوزه تولید قرار است 
انجام شود لیست و ارسال شود که برای این موضوع باید مسیر ارتباطی 
مشخص شود؛ وقتی پیام ها دریافت شد طرف عراقی نیز خواسته های 

خود را در کنار جوابیه بنویسد تا یک معاهده تبیین شود.
رئیس سازمان جهاد کشاورزی استان خوزستان ادامه داد: مکان های 
بازدید آینده و نوع کارشناســانی که باید بازدید میدانی داشته باشند 

مشخص شود و پس از آن، قراردادهای مستقل و مستدل بسته شود.
نبی پور بیان کرد: باید یک جدول زمانی تدوین شــود تا زمان تلف 
نشود؛ یک فرهنگ مشترکی بین سیاسیون ایران و عراق وجود دارد که 
وقتی مشکلی که در کشورمان وجود داشته باشد با وجود آن اشتراکات 

به فراموشی سپرده می شود.
وی پیشنهاد کرد: یک تیم برای راه اندازی و اجرای برنامه ها 

تعیین شود.
رئیس ســازمان جهاد کشاورزی خوزستان گفت: طبق تصمیمی که 
گرفته شده اگر در استان خوزستان مشکلی پیش آید با همکاری امام 
جمعه اهواز و اگر در بخش عراقی مشکلی پیش آید با همکاری رئیس 

کمیسیون کشاورزی مجلس عراق پیگیری و حل شود.
نبی پور اضافه کرد: به دنبال این هستیم که زیرساخت های ارتباط 
بین ۲ کشور مدون شوند و برنامه ها به یک شخص وابسته نباشد تا در 

یک چارچوب مطرح و در هر شرایطی تداوم یابند.





رئیس کمیسیون کشاورزی مجلس عراق:

سرمایه گذاران عراقی آماده سرمایه گذاری در حوزه کشاورزی خوزستان هستند

اخبار کوتاه

مدیرکل فرهنگ و ارشاد خوزستان :

استان خوزستان در موضوعات 
فرهنگی و هنری سرآمد

 کشور است
ارشاد اسلامی خوزستان گفت:  مدیرکل فرهنگ  و 
این اســتان خواســتگاه تمدن ایرانی بوده و همواره 
در موضوعات فرهنگی و هنری ســرآمد کشور است. 
بــه گــزارش تریبون امــروز،  مجیــد منادی در 
نشســت تخصصی جبهه رســانه انقلاب که در اهواز 
برگزار شــد اظهار کــرد: تنوع اقــوام و دارا بودن 
مرزهــای مختلف آبی و دریایــی و همچنین وجود 
صنایــع مختلف در خوزســتان موجب شــد تا این 

باشد. پرخبر  همواره  استان 
وی افزود: وجود منابع خدادادی متعدد و فرهنگ 
و تمدن ایرانی در خوزســتان و خدمت رسانی مردم 
در ایام اربعین، این اســتان را از دیگر اســتان های 

است. کرده  متمایز  کشور 
مدیــرکل فرهنــگ و ارشــاد خوزســتان گفــت: 
معمولا در جشــنواره های کشــوری تئاتر، نمایش و 
رســانه، بیشــترین مقام ها به هنرمندان خوزستانی 
اختصــاص می یابــد که ایــن موضــوع وظیفه ما را 

می کند. سنگین تر 
وی افــزود: در برخــی از رســانه های خارجــی، 
مواردی به اســتان خوزستان نســبت داده می شود 
که حقیقت ندارد. اســتان خوزســتان در بســیاری 
موارد پیشــرو بوده و اصحاب فرهنگ و هنر آن جزو 

هستند. کشور  برترین های 
منــادی گفت: اگرچه در زمینــه آب و فاضلاب و 
اما  با مشــکلات جدی روبه رو هســتیم  کیفیت هوا 
امیدآفرینی در سطح  باید ضمن  اســتان  رسانه های 
اقدامــات مفید و کارهای موفق اســتان را  جامعه، 

دهند. نشر  و  رسانی  اطلاع 
وی افزود: امروز تمرکز ماشــین رســانه دشــمن 
روی استان خوزســتان است چرا که از ظرفیت های 

است. برخوردار  بسیاری 
منــادی گفــت: بــا توجه بــه اســتراتژیک بودن 
خوزســتان، اگــر اتفاقــی در این اســتان رخ دهد 
رســانه های معانــد به گونه ای موضوعــات را مطرح 
می کننــد تا فضایــی ناامیدکننــده در بین مردم به 

بیاید. وجود 

مدیرکل حوزه استاندار هرمزگان :

طرح های توسعه ای محلات 
حاشیه ای هرمزگان باید دارای 

پیوست فرهنگی باشند

مدیرکل حوزه اســتاندار هرمزگان، وجود پیوســت 
فرهنگــی در روند اجــرای طرح های توســعه ای در 
محلات کم برخوردار و حاشــیه ای را ضروری دانست 
و گفت: محلات کم برخوردار و حاشیه ای استان بویژه 
شــهر بندرعباس از مشــکلات زیادی در حوزه های 

مختلف رنج می برند که نیازمند توجه ویژه هستند.
بــه گزارش تریبــون امروز، حمید رضــا زارعی در 
نشســت قرارگاه تحول اجتماعی استان که با حضور 
معاون تعالی و تشــکلات، معاون رصد و شناسایی و 
معاون خانواده و امور بانوان کارگروه حاشیه نشــینی 
و مناطــق حــاد و بحرانــی وزارت کشــور و فعالان 
تشــکل های اجتماعــی محلات کم برخوردار شــهر 
بندرعباس برگزار شــد، با اشــاره به اهمیت کاهش 
آســیب های اجتماعی در محلات کم برخوردار عنوان 
کــرد: برنامه ریزی بــرای اجــرای برنامه های تحول 
اجتماعــی و فرهنگــی در محلات کــم برخوردار و 
حاشیه ای شــهر بندرعباس نقش بسزایی در کاهش 
مشــکلات این محلات دارد.وی تصریــح کرد: برنامه 
ریزی برای کاهش آســیب های اجتماعی در محلات 
کم برخوردار و حاشــیه ای و تقویت زیرساخت های 
آموزشــی، بهداشتی، درمانی، فرهنگی و اجتماعی در 
محلات کم برخوردار بندرعباس از اهمیت بســزایی 

برخوردار است.

مدیرکل حوزه اســتاندار هرمزگان یادآورشد: وجود 
پیوست فرهنگی و اجتماعی همزمان با اجرای برنامه 
های تحولی و توســعه ای در محلات کم برخوردار و 

حاشیه ای نیازمند اهتمام ویژه است.
وی گفــت: اجرای طرح تحول اجتماعی در محلات 
کــم برخوردار و حاشــیه ای مختــص محلات مرکز 
اســتان نباشــد و در برنامه ریزی ها بــه محلات کم 
برخوردار و حاشیه ای شهرســتان های هرمزگان که 
از مشــکلات زیادی رنج می برند نیز توجه شــود و 
اعتبــارات ویژه ای برای رفع مشــکلات محلات کم 

برخوردار شهرستان ها دیده شود.
زارعــی گفت: اجرای طرح های تحــول اجتماعی و 
فرهنگی در محــلات کم برخوردار و حاشــیه ای با 
بهره گیری از ظرفیت های تشکل های مردمی فعال در 
این محلات که از نزدیک با مشــکلات آشنا هستند، 

نویدبخش خروجی مناسب این طرح هست.
از ظرفیت های  بهره گیــری  وی خاطرنشــان کرد: 
مردمی برای رفع مشکلات از اولویت های مهم رییس 
جمهور، وزیر کشور و استاندار است و استان از اجرای 
طــرح تحــول اجتماعی در محلات کــم برخوردار و 

حاشیه ای به صورت ویژه استقبال می کند.
مدیــرکل حوزه اســتاندار هرمــزگان تصریح کرد: 
تمامی دســتگاه های اجرایی ذیربط با قرارگاه تحول 
اجتماعی اســتان برای اجرای طرح های مورد هدف 
در محلات کم برخوردار و حاشیه ای همکاری کامل 
و نزدیکی داشته باشــند تا طرح به اهداف مورد نظر 
خود دســت یابد.در این نشســت بیش از ۱۰ نفر از 
نمایندگان تشــکل های مردمی فعال در محلات کم 
برخوردار و حاشــیه ای شــهر بندرعبــاس به بیان 
دیــدگاه ها و نقطه نظرات جهــت اجرای برنامه های 

تحول اجتماعی در این محلات پرداختند.
بازدید میدانی از ۱۳ محله کم برخوردار و حاشــیه 
ای شــهر بندرعباس از برنامه های دیگر هیات اعزامی 
کارگروه حاشیه نشینی و مناطق حاد و بحرانی وزارت 
کشــور به اســتان هرمزگان در جریان سفر ۲ روزه 
است.اســتان هرمزگان دارای ۲ هــزار و ۳۹۱ هکتار 
بافت فرســوده شهری با حدود ۲۰ درصد از جمعیت 
است که احیا و بازآفرینی این بافت ها در دست انجام 

است.
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امســال آخرین باری اســت کــه کــوچ می کنیم این 
جمله ای است که طی سالهای اخیر از زبان عشایر شنیده 
می شــود؛ دغدغه ای که بر ناهمواری مســیر کوچ عشایر 
و ناگزیری شــان برای تن دادن به زندگی یکجانشــینی 
دلالــت دارد و موجبات ورود مســئولان را برای فراهم 

کردن اسکان آنها را فراهم کرده  است.
به گزارش تریبون امروز، بروز خشکسالی طی سال های 
گذشــته و از بین رفتن منابع آبــی و مرتعی در مناطق 
مختلــف موجبات کاهــش جمعیت عشــایر و انتخاب 
اجباری ســبک زندگی یکجانشینی در این قشر را فراهم 

کرده است.
حل دغدغه های کوچ روها

تمایل نداشــتن کوچ روها برای ادامه زندگی به سبک 
عشــایری هم منجر به ورود متولیان امــر به این مقوله 
شــده تا تدابیر اساســی برای برطرف کردن دغدغه های 

این قشر اتخاذ شود.
در حال حاضر تکاپوی بســیاری جهــت فراهم کردن 
شرایط جهت اسکان عشایر در استان فارس شکل گرفته  
به گونه ای که مسئولان اداره کل امور عشایر به همراهی 
متولیان این امر در بنیاد مسکن فارس تلاش فزاینده ای 
را برای به ســرانجام رساندن طرح ســاماندهی در قالب 

اسکان عشایر برای متقاضیان آغاز کرده اند.
در هفته هــای اخیر هم بازدیدهــای میدانی به منظور 

پیشبرد این امر مهم در حال انجام است.
بازدید از محل اسکان عشایر دره شوری شیراز

بر همین اســاس اخیراً بازدیدی از منطقه بن رود بخش 
ارژن شهرســتان شیراز با حضور شــماری از نمایندگان 
عشــایر طایفه دره شــوری و معاون فنی و اجرایی بنیاد 
مسکن انقلاب اسلامی شیراز، بخشدار ارژن، نماینده اداره 
امور عشــایر واداره منابع طبیعی و آبخیزداری شهرستان 
شیراز و مشاور فرماندار در امور عشایر انجام شده است.

بازدید از محل اســکان عشــایر طایفه غجــه بیگلو در 
بخش سیاخ دارنگون شــیراز نیز از دیگر اقداماتی است 
که اخیراً توسط بنیاد مسکن فارس با هدف فراهم کردن 
شرایط اســکان برای عشایرنشــینان فارس انجام شده 

است.
مشــاور فرماندار شیراز در امور عشــایر در حاشیه این 
بازدیدها اعلام کرد که تأمین زیر ساخت ها برای اسکان 
عشایر در شهرستان شیراز یک اولویت است و این طرح 
با درخواســت عشــایر و با تمایل و رغبت آنان و تأمین 

زیرساخت ها صورت می گیرد.
معــاون فنی و اجرایی بنیاد مســکن انقلاب اســلامی 
شــیراز هم با تأکیــد بر وجود امکانات زیــر بنایی برای 
اسکان عشایر گفت: با اســکان عشایر در زیست بوم های 
مناســب مشــکلات کوچ بــه حداقل می رســد، این در 

حالیست که بنیاد مســکن با تأمین زمین و آماده سازی 
زیر ســاخت های اســکان عشــایر با همکاری اداره کل 
امور عشــایر فارس زمینه رفاه و آســایش بیشتر طوایف 

عشایری را فراهم کرده است.
اگرچــه بــا یکجانشــینی و اســکان عشــایر، ارائــه 
خدمت رسانی مناســب و مطلوب به آنان آسانتر خواهد 
شــد اما برخی نیز معتقدند که تبدیل زندگی پرُتحرک 
عشایر در دل طبیعت به یکجانشینی پیامدهای بسیاری 

به دنبال دارد.
مدیرکل امور عشــایر فارس بر این باور است که عشایر 
حافظان ســرزمین هســتند و نقش مؤثــری در صیانت 
از طبیعــت دارنــد، تردد آنهــا امنیــت قابل توجهی را 
برای فعالیت بسیاری از ســرمایه گذاران فعال در بخش 
دامداری و زنبورداری و دیگر مشــاغل در طبیعت ایجاد 
می کند لذا اداره کل امور عشــایر به دنبال اسکان عشایر 
نیســت اما در تلاش است که شرایط لازم را برای اسکان 
آن دســته از عشــایر که دیگر تمایلی به یکجا نشــینی 

ندارند فراهم کند.
عبدالحمیــد کریمی در گفت وگو بــا ایرنا افزود: بودن 
عشایر در طبیعت محسنات بسیار زیادی دارد؛ لذا تبدیل 
زندگی آنها به یکجانشــینی پیامدهای منفی بسیاری به 
دنبال خواهد داشــت، با این حال در جایی که عشــایر 
خودشــان متقاضی طرح اسکان و ساماندهی باشند تمام 
تلاش خــود را به کار می گیریم تا تدابیر اساســی برای 

معیشت پایدار آنها اتخاذ شود.
ضرورت ایجاد اشتغال پایدار در محل اسکان

وی اضافه کرد: باید زمینه های اشتغال در محل اسکان 

آنها فراهم شــود؛ عشــایری که متقاضی اسکان باشند 
تقاضای خود را به اداره کل امور عشــایر مطرح می کنند 
و این اداره کل بــا هماهنگی منابع طبیعی این تقاضا را 
بررســی می کند و جانمایی مناســب را برای آنها انجام 

می دهد.
به گفته کریمی یک اســتعلام هفده گانــه از ادارات و 
دستگاه های مختلف نیز گرفته می شود تا از ظرفیت این 
دســتگاه ها برای خدمات رسانی به عشایر در این مناطق 

بهره گرفته شود.
پیگیری برای هشت تقاضا در سال گذشته

مدیرکل امور عشایر فارس ادامه داد: اسکان عشایر طی 
سال های گذشته در بسیاری از مناطق فارس انجام شده؛ 
سال گذشته هم حدود هفت یا هشت مورد تقاضا مطرح 
شده و در حال پیگیری برای حل مشکلات موجود برای 

اسکان عشایر متقاضی هستیم.
هرچند که اسکان عشایر موجب برهم خوردن ساختار 
اجتماعــی و دگرگونی در حیات معیشــتی و شــغلی و 
تغییرات جمعیتی منطقه می شــود امــا گروهی بر این 
باور هســتند که با توجه به ســخت گــذر بودن مناطق 
عشایرنشــین و عــدم دسترســی به راه هــای ارتباطی 
دســتگاه های اجرایی برای ارایه خدمات رســانی مناسب 
بــه عشــایر، این قشــر با مشــکلات عدیــده ای مواجه 
هســتند و راهی جز یکجانشــینی در مناطق با شرایط 
مناســب را ندارند؛ با این حال بحث اســکان عشایر نیاز 
به فرهنگ ســازی دارد تا افزون بر حفظ شــیوه و سبک 
زندگی عشــایر، دغدغه های این قشــر توانمند در عرصه 

اقتصاد کشور نیز برطرف شود.

7 اقتصاد

مدیر بنیاد مسکن شهرستان لامرد خر داد:

تامین اعتبار بازنگری 44 طرح هادی 
روستایی شهرستان لامرد

مدیر بنیاد مسکن شهرستان لامرد گفت: با اعتبار اختصاص یافته، طی امسال 
و سال آینده طرح های هادی ۴۴ روستای این شهرستان بازنگری می شود. طرح 

هادی سند توسعه ۱۰ ساله روستاها است.
به گزارش تریبون امروز، شــهریار زارعیاظهار داشت: سال گذشته طرح هادی 
۲۶ روستای لامرد از سوی بنیاد مســکن انقلاب اسلامی بازنگری شد که شمار 
امسال افزایش یافته و نوعی جهش در بازنگری طرح های هادی محسوب می شود.

وی با اشــاره به ضرورت بازنگری طرح های هادی روستایی متناسب با شرایط 
کنونی، گفت: در کمیته برنامه ریزی لامرد، تامین اعتبار لازم برای بازنگری و تهیه 

طرح هادی ۴۴ روستای شهرستان مصوب و موافقت نامه آن ابلاغ شد.
مدیر بنیاد مسکن لامرد ادامه داد: از هم اکنون عملیات نقشه برداری و تهیه یا 
بازنگری تعدادی از روستاها شروع شده و نقشه برداران دیگر روستاها نیز بزودی 

انتخاب و مشغول به کار خواهند شد.
زارعی یادآور شــد: طرح هادی روستا سند توســعه هر آبادی با افق ۱۰ ساله 

است، و پس از این مدت باید مورد بازبینی قرار گیرد.
وی اذعان کرد: در ســال های گذشته به دلیل کمبود اعتبارات تخصیصی، هر 
ســاله امکان بازنگری تعداد انگشت شماری از طرح ها فراهم می شد و به همین 
سبب روستاهای زیادی با گذشت بیش از ۱۵ سال در انتظار این خدمت مانده اند.

رئیس اتاق بازرگانی فارس مطرح کرد:

ضرورت اجتناب ناپذیر توجه به »بازار آب«

 در استان فارس

رئیس اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشــاورزی فارس خواستار اجرای طرح 
بازار آب در این استان شد و آن را یک ضرورت اجتناب ناپذیر برای فارس دانست.
به گزارش تریبون امروز، محمدصادق حمیدیان  در هفتاد و ســومین جلســه 
شورای گفت وگوی دولت و بخش خصوصی استان فارس گفت: آب ارزشمندترین 
کالای دنیاســت که در کشــور ما فاقد قیمت اســت و بازار آب به این معنی که 
صاحبــان پروانه چاه و بهره بــرداران از آب بتوانند آب مازاد خــود را در اختیار 
دیگرانــی که به آن آب برای تولید در بخش های مختلف از جمله کشــاورزی و 

صنعتی نیاز دارند، قرار دهند.
وی افزود: هدف از ایجاد بازار آب این است که میزان آب موجود، مورد مصرف 
بهینــه قرار گیرد که با اجرای بازار آب شــاهد توزیع پایداری آب خواهیم بود و 
ضمن توجه به مصرف بهینه، آب برای تولید محصول با ارزش تر مورد اســتفاده 

قرار گرفته در عین اینکه بیلان آب خوان ها و تقویت آن هدفگذاری شود.
حمیدیــان اظهار کرد: در بازار آب به هیچ عنوان بحث اضافه برداشــت مطرح 
نیست بلکه به طور مثال باغدار یا صنعتگری وجود دارد که سرمایه گذاری کلان 
انجام داده و در زمان فعلی دچار مشــکل کم آبی شــده و در کنار آن کشــاورز 
و بهره بــرداری وجود دارد که از آب چاه در اختیار به خوبی اســتفاده نمی کند، 
بنابرایــن بــازار آب این امکان را می دهد که با در نظــر گرفتن میزان مجاز آب، 

بخش های مورد نیاز از آن آب استفاده کنند و هزینه آن را بپردازند.
رئیس اتاق بازرگانی فارس اضافه کرد: یکی از شــروط اجرای این طرح وجود 
کنتور هوشــمند برای الزام به حفظ بیلان سفره های زیر زمینی است که اگر این 
طرح خوب کار شود منافع و کشایش بسیار خوبی برای کل استان خواهد داشت.

وی با تأکید بر اینکه این موضوع منافع و آسیب هایی را دارد، ادامه داد: به طور 
حتم منافع اجرای طرح بازار آب در استان بیش از آسیب آن است به طوری که با 
اجرای این طرح در استان شاهد پیامد مثبت آن در بخش های مدیریت مصرف، 
تغییر رویکرد به بخش آب، تغییر نوع کشــت، حفظ آب و ســفره های زیرزمینی 

استان، مصرف بهینه آب موجود و تعادل بخشی خواهیم بود.
حمیدیان بیان کرد: این طرح هم اینک به صورت آزمایشــی بازار آب در برخی 
از استان های کشور انجام می شود و آب مازاد چاه های کشاورزی مبادله می شود.

دبیر شورای گفت وگوی دولت و بخش خصوصی استان با بیان اینکه تغییر نگاه 
قانونی به بازار آب ضروری اســت، تصریح کرد: بازار آب یک مکانیزم هوشــمند 
بهره وری از آب اســت که در دنیا نیز چنین تجربه هایی وجود دارد و با توجه به 
موضوع با اهمیت و کارآمد بازار آب برای کشــور، نیاز است ماده ۲۷ و ۲۸ قانون 

توزیع عادلانه آب نیز اصلاح شود.
در  این جلســه سایر مدعوین به بیان دیدگاه های کارشناسی خود در خصوص 

دستورهای جلسه پرداختند.

مدیرکل راه و شهرسازی فارس :

15 کیلومتر از بزرگراه جهرم ـ لار به زودی به 
بهره برداری می رسد

مدیرکل راه و شهرســازی فارس از بهره برداری ۱۵ کیلومتر از بزرگراه جهرم ـ 
لار در حوزه این اداره کل در آینده نزدیک خبر داد.

به گــزارش تریبون امروز محمودرضا طالبان در حاشــیه بازدید از بزرگراه در 
دســت احداث جهرم ـ لار که کدخدازاده معاون ساخت و توسعه راه های شرکت 
ســاخت و توسعه زیربناهای حمل و نقل کشور، رضایی رئیس کمیسیون عمران 
و نماینده مردم جهرم و خفر در مجلس شورای اسلامی و دیگر مسئولان حضور 
داشــتند، افزود: محور جهرم ـ لار یکی از محورهای شریانی و پر ترافیک استان 
فارس و کشور است که ۵۳ کیلومتر آن در حوزه راه و شهرسازی فارس قرار دارد.
مدیرکل راه و شهرسازی فارس ادامه داد: ۲۰ کیلومتر این بزرگراه نیز به اتمام 
رسیده و در حال استفاده است و ادامه مسیر در سه قطعه در حوزه این اداره کل 

فعال است.
وی اظهار کــرد: علاوه بر این ها ۱۵ کیلومتر از بزرگــراه جهرم ـ لار در حوزه 

اداره کل راه و شهرسازی فارس به زودی به بهره برداری می رسد.



پیامدهای یکجانشینی عشایر:

از کوچ تا سکون؛ تهدید یا فرصت

روستاهای فارس بر مدار 

ارتباطات جهانی؛ 

اتصال ۱۸روستای دیگر 

به شبکه ملی اطلاعات

در روزهای اخیر ۱۸ روستای فارس به شبکه ملی اطلاعات متصل 
شــدند و به گفته مسوولان امکان دسترسی این روستاها به اینترنت 
پرُســرعت همراه با اعتبار ۴۷میلیارد تومــان از محل طرح خدمات 
عمومی اجباری وزارت ارتباطات و فناوری اطلاعات فراهم شده است.

بــه گزارش خبرنــگار تریبون امروز، در زمان شــروع فعالیت های 
دولت حدود ۶۰۰روســتای فارس از امکانات اینترنتی محروم بودند 
که با برنامه ریزی ها و اقداماتی که در طول ۲سال گذشته انجام شده 
تاکنون بیش از ۳۱۷روســتا از این مجموع به شــبکه ملی اطلاعات 

وصل شده اند.
برنامه ریزی برای اتصال ۳۱۲روستای فارس به شبکه ملی اطلاعات

این در حالیســت که مشــاور وزیر ارتباطات و مجری طرح توسعه 
خدمــات عمومــی اجبــاری وزارت ارتباطات و فنــاوری اطلاعات 
شهریورماه سال جاری از برنامه ریزی برای اتصال ۳۱۲روستای بالای 

۲۰خانوار باقیمانده فاقد اینترنت در فارس به شــبکه ملی اطلاعات 
خبر داد.

بــرای کاهش مهاجرت  راهی  اینترنت روســتاها  تقویت 
روستاییان

در حقیقت اتصال خوب و با کیفیت روســتاها به اینترنت موجبات 
رفــاه بیشــتر در روســتاها را فراهم می کنــد و مانــع از مهاجرت 

روستانشینان به شهر خواهد شد.
اتصال روســتاهای فارس به شــبکه ملی اطلاعات در طول ۲سال 
گذشته در اولویت دستگاه های متولی قرار گرفته است و این رویکرد 
اخیراً موجبات متصل شدن ۱۸ روستای فارس به این شبکه را فراهم 

کرده است.
اتصال ۱۸ روستای فارس به شبکه ملی اطلاعات با اعتبار۴۷ 

میلیارد تومان
مدیــرکل ارتباطات و فناوری اطلاعات فــارس اخیراً از اتصال ۱۸ 
روســتای اســتان فارس به شــبکه ملی اطلاعات و دسترســی این 
روســتاها به اینترنت پرســرعت همراه با اعتبــار ۴۷ میلیارد تومان 
از محل طــرح خدمات عمومی اجبــاری وزارت ارتباطات و فناوری 

اطلاعات خبر داده است.
حمید ســلیمان پور افزود: با احداث هفت ســایت جدید و ارتقای 
۹ســایت روســتایی، دسترســی اینترنت پرُســرعت همــراه برای 
۱۸روســتای دیگر فارس با جمعیت هشــت هزار و ۷۷۰ نفر در قالب 

۲هزار و ۴۶۵ خانوار فراهم شده است.

چه روستاهایی به اینترنت متصل شدند؟
ســلیمان پور روســتاهای کرزا از توابع شهرســتان لامرد، ابزالو و 
پرنبار از توابع شهرســتان ممســنی، دزدکردک از توابع شهرستان 
مرودشت و دره سفید از توابع شهرستان بیضا را روستاهای جدیدی 
برشــمرد که با بهره برداری از چهار ســایت جدید توسط ایرانسل به 
شــبکه ملی اطلاعات متصل شده اند.وی روســتاهای قلعه بیابان و 
شــهرک شهدای عشایر از توابع شهرســتان داراب، مورجان از توابع 
شهرستان فیروزآباد، دهدق از توابع شهرستان آباده، کرکویه از توابع 
شهرســتان قیر و کارزین، لاغر از توابع شهرســتان خنج، کورکی از 
توابع شهرســتان فراشبند، باغ کراگر از توابع شهرستان جهرم، گنگ 
از توابع شهرستان فیروزآباد، شهرک بستان از توابع شهرستان داراب، 
کتو از توابع شهرستان لار، پیره سرخ بالا از توابع شهرستان ممسنی 
و زیغان از توابع شهرســتان مهر را از دیگر روستاهایی دانست که با 
احداث سه ســایت جدید و ارتقای ۹سایت موجود توسط همراه اول 

به شبکه ملی اطلاعات متصل شده اند.
رئیس شــورای راهبری توسعه ارتباطات و فناوری اطلاعات استان 
فارس، مبلغ هزینه شــده برای افتتاح این ســایت ها را ۴۷ میلیارد 
تومــان از محل منابع طرح خدمات عمومی اجباری وزارت ارتباطات 

و فناوری اطلاعات »USO« اعلام کرد.
تلاش برای پایان پروژه اتصال روستاهای بالای ۲۰ خانوار

با این حال هنوز هم روســتاهایی هســتند که از امکانات اینترنتی 
بهره نمی برند و در انتظار اتصال به شبکه ملی اطلاعات هستند.

استاندار فارس خبر داد:

پیگیری تخصیص ۱۰ هزار 

میلیارد تومان مصوبه 

سفر رئیس جمهوری 

به فارس

اســتاندار فارس گفت: مدیران این اســتان در حال پیگیری 
هســتند، ۱۰ هزار میلیــارد تومانی که در ســفر دوم رئیس 
جمهــوری به اســتان مصوب شــد، بــا ابلاغ بانــک مرکزی 

یابد. اختصاص 
به گــزارش تریبون امروز، محمدهــادی ایمانیه در دیدار با 
دستیار وزیر کشــور در امور صنعتی، درباره پروژه های بزرگ 

صنعتی و اقتصادی اســتان بحث و تبادل نظر کرد.
اســتاندار فارس در این دیدار با بیان اینکه فارس و شــیراز 
امکانــات و ظرفیت هــای مناســبی در بیشــتر زمینه ها دارد، 

خواســتار همکاری مشــترک و دو طرفه شــد و گفت: صنایع 
الکترونیک شــیراز، یکی از ظرفیت هایی اســت که در شــیراز 

وجود دارد و می تواند به دیگر اســتان ها خدمت ارائه کند.
وی بیان کرد: اکنون ساخت دوربین های نظارتی و پهپادها، 
دو ظرفیت بالفعل در شــیراز اســت که می توانــد با دریافت 

سفارش از ســایر استان ها در شیراز تأمین شوند.
او همچنین گفــت: بانک های خصوصی مابه التفاوت پرداخت 
وام تا ۵۰ درصد را که حدوداً ۱۲ همت اســت و مصوبه بانک 
مرکزی را دارد، ســریعاً در اســتان پرداخت کنند. بانک های 
دولتــی نیــز مابه التفــاوت تا ۸۰ درصــد منابــع را در قالب 

کنند. ارائه  تسهیلات 
نماینــده عالی دولت در فارس بر ضرورت نوســازی ناوگان 
تاکســی رانی اســتان تاکید کرد و افزود: با یک خودروســاز و 
یک بانک توافق کرده ایم تا ۱۵۰۰ تاکســی برقی را برای شهر 
شــیراز تامیــن کنیم. در این حــوزه نیز نیازمنــد همکاری و 

هستیم. کشور  وزارت  حمایت 
وی بــه مباحــث مرتبط با ایجاد صنایع در اســتان اشــاره 
کــرد و گفت: باید مســائل مرتبط با محیط زیســت صنایع را 
مدیریــت کنیم، به نحوی که بدون آســیب به محیط زیســت 
بتوانیم توسعه صنعتی داشــته باشیم و در نشست مشترکی با 
حضور رئیس ســازمان محیط زیســت و وزیر کشور این موانع 

را برطرف کنیم تا شــاهد ایجاد صنایع بویژه در حوزه فولاد 
باشیم. گردشگری  زمینه های  ایجاد  و 

صنایع بزرگ در ســاخت نیروگاه های خورشیدی وارد شوند
اســتاندار فــارس خواســتار همــکاری دولــت در ایجــاد 
نیروگاه های انرژی خورشــیدی شــد، بیان کرد: صنایع بزرگ 
اســتان با قطع برق طبیعتــا متضرر می شــوند. بنابراین باید 
شــرایطی فراهم شــود تــا با مشــارکت بخــش خصوصی و 
حمایت هــای دولتی، صنایــع بزرگ در ســاخت نیروگاه های 
خورشــیدی وارد شــوند. تحقق این موضوع ضمن اینکه باعث 
تامین برق پایدار برای صنایع می شــود، از حجم اســتفاده از 

می کاهد. خانگی  شبکه  برق 
 وی بــا بیــان اینکه مدیریت اســتان برای تامیــن زمین با 
هــدف ایجاد نیروگاه خورشــیدی همراهی می کند، ادامه داد: 
اگر بتوان از مکانیســم ســهامی عام اســتفاده کرد و مردم را 
نیز در این حــوزه وارد کرد، بخش اعظمی از مشــکلات برق 

شد. خواهد  برطرف 
ایمانیه به اقدامات انجام شــده در حوزه بازیافت پسماند نیز 
اشــاره کرد و گفــت: در زمینه ضایعــات الکترونیک اقدامات 
خوبــی شــده و در مراحل بعــد، در زمینه بازیافــت از جمله 
آلومینیــوم، شیشــه و ... اقدام خواهد شــد، البته به همراهی 

است. نیاز  دولتی  دستگاه های 
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اســتاندار اصفهان گفــت: ارتقای اســتانداردها در فرایند 
احداث مسکن نباید به افزایش هزینه های مردم منجر شود.

به گزارش تریبون امروز،  ســیدرضا مرتضوی در جلســه 
شــورای مسکن استان در اســتانداری افزود: در این زمینه 

نیازمند اتخاذ و اجرای رویکردهای تســهیلگرانه فرایندهای 
احداث مسکن هستیم.

اســتاندار اصفهان ادامه داد: علاوه بر ارتقای استانداردها 
باید زمینه برای تعدد شــرکت های حقوقی از سوی سازمان 

نظام مهندسی نیز فراهم شود.
وی افــزود: باتوجه بــه کوتاه بودن عمر ســاختمان ها در 
کشــور انتظار می رود سازمان نظام مهندسی به این موضوع 

توجه ویژه ای داشته باشد.
اســتاندار اصفهان گفت: کمبود ناظر در طرح های ساخت 
مســکن نیز نیازمند گره گشــایی از ســوی ســازمان نظام 

مهندسی ساختمان است.
به گزارش ایرنا؛ در یکصد و هشــتمین جلســه شــورای 
مسکن اســتان اصفهان، موضوع ســاخت و ساز مسکن در 
شهرســتان گلپایگان مورد بررســی قرار گرفت و تمهیدات 

لازم اتخاذ شد.
شهرستان گلپایگان در ۱۸۰ کیلومتری غرب اصفهان قرار 

دارد.
از جمع ۴۴۰ هزار متقاضی در استان اصفهان که در طرح 
نهضت ملی مسکن ثبت نام کرده اند، بیش از ۱۴۸ هزار نفر 

حائز شرایط شناخته شده اند.
بر اســاس برنامه  ابلاغ شده وزارت راه و شهرسازی، برنامه 
استان اصفهان ســاخت ۲۴۳ هزار واحد مسکونی در مدت 

چهار سال است.
به گفته مسوولان، ثبت نام متقاضیان در طرح  نهضت ملی 
مسکن در ۱۰۸ شــهر استان اصفهان شامل سه شهر جدید 

و ۱۰۵ شهر انجام شده است.

پیش بینی تولید ۵۶۰ 

هزار تن گوجه فرنگی در 

استان بوشهر

استاندار بوشــهر گفت: براساس برنامه ریزی انجام شده 
۵۶۰ هزار تــن گوجه فرنگی تا پایان فصل برداشــت در 

اراضی این استان تولید می شود.
به گزارش تریبون امروز، احمد محمدی زاده در بازدید 
از اراضی کشــاورزی استان بوشــهر اظهارکرد: برداشت 
گوجه فرنگی خارج از فصل در اســتان بوشــهر از مزیت 

های حوزه کشــاورزی اســت و امســال کیفیت محصول 
بالاتر رفته است.

وی تصریــح کرد: تلاش برای بازاریابی و صادرات گوجه 
فرنگی جزو اولویت های استان بوشهر است.

معاون بهبود تولیدات گیاهی جهاد کشــاورزی اســتان 
بوشــهر نیز با بیــان اینکه در ماه هــای آذر و دی بالای 
۱۰۰ هزار تن گوجه فرنگی از اراضی کشــاورزی اســتان 
بوشــهر برداشــت می شــود افزود: این میزان محصول به 
بازار استان های مختلف عرضه و ارسال می شود که زمینه 

کاهــش قیمت این محصول در بازار را فراهم می کند.
" کبری توکلی" با بیان اینکه ســال گذشته ۲۰۰ هزار 
تن گوجه فرنگی اســتان بوشهر صادر شــد گفت: گوجه 

فرنگی خارج از فصل اســتان بوشهر به سختی تولید می 
شود و هزینه تولید آن بالا است.

وی یادآورشــد: هزینــه تولید محصــول در یک هکتار 
اراضی گوجه فرنگیســه تا چهار میلیارد ریال است.

معاون بهبود تولیدات گیاهی جهاد کشــاورزی اســتان 
بوشــهر افزود: قیمت هر کیلوگرم گوجه فرنگی در مزارع 
از۱۵۰ تا۲۳۰ هزار ریال بســتگی بــه کیفیت آن عرضه 

می شود.
توکلــی ادامه داد: گوجه فرنگی گلخانه ای که با بســته 
بندی ویژه عرضه می شــود قیمت آن متفاوت است ولی 
تولیدکنندگان در مزارع کشــاورزی استان بوشهر گوجه 

فرنگــی را به قیمت معقول عرضه می کنند.

استاندار اصفهان: 

کاهش هزینه های مردم در ساخت مسکن ضروریست آب سد »رودَشتِین« اصفهان به سمت تالاب 
گاوخونی جاری شد

مدیرعامل شــرکت آب منطقه ای اصفهان از رهاسازی آب از سد »رودَشتِین« 
واقع در شــرق این استان به ســمت تالاب بین المللی گاوخونی به منظور تامین 

حقابه زیست محیطی آن خبر داد.
به گزارش تریبون امروز، حســن ساســانی اظهار داشت: ذخیره موجود در سد 
انحرافی رودشــتین و جریان موجود رودخانه در فاصلــه ۱۳۰ کیلومتری تالاب 
بین المللی گاوخونی با دبی حدود ۲۵ متر مکعب بر ثانیه به سمت تالاب جاری شد.
وی ادامه داد: با توجه به رطوبت بســتر رودخانه در این مسیر انتظار می رود با 
دبی ثابت حدود ۲۰ متر مکعب بر ثانیه در این بازه از رودخانه، قســمتی از سهم 

حقابه زیست محیطی تالاب بین المللی گاوخونی تأمین شود.
مدیرعامل شــرکت آب منطقه ای اصفهان اظهار داشت: آبی که امروز رهاسازی 
شد پیش بینی می شود تا روز جمعه دهم آذر به خود تالاب برسد و نظارت و پایش 
مناسب این مسیر جهت جلوگیری از برداشت غیرمجاز آب به صورت شبانه روزی 

صورت می گیرد.
ساســانی یادآور شد: سال گذشته با هدایت ســیلاب در روزهای پایانی بهمن 
به ســمت تالاب گاوخونی حدود ۱۲ میلیــون مترمکعب آب موجود در رودخانه 

زاینده رود به سمت تالاب گاوخونی جریان یافت.
زاینده رود از بیستم آبان سالجاری به منظور انجام کشت پائیزه کشاورزان استان 

اصفهان به مدت محدودی بازگشایی شد.
به گزارش تریبــون امروز، تالاب بین المللی گاوخونی واقع در شــرق اصفهان 
یکی از بزرگترین و مهمترین تالاب های ایران محسوب می شود و در طول تاریخ 
و پیش از آغاز خشکســالی های اخیر علاوه بر ایجاد فضای فرحبخش در شــرق 
استان، مامن پرندگان مهاجر و جانوران آبی و منبع درآمد و آسایش ساکنان این 
منطقه بود اما بدلیل جلوگیری از ورود آب زاینده رود در معرض خشــکی کامل 

قرار گرفت.
این تالاب به وسعت ۴۷۶ کیلومترمربع در ۱۶۷ کیلومتری جنوب شرق اصفهان 

در کنار شهر ورزنه و در مجاورت تپه های شنی قرار دارد.
برداشــت  بی رویه و غیرقانونی در بالادســت، کاهش آب ورودی، تغییر اقلیم و 
خشکسالی و تامین نشدن حقابه  طبیعی از چالش هایی عنوان می شود که حیات 
این تالاب را به خطر انداخته و به گفته کارشناسان، ادامه این روند می تواند تالاب 
گاوخونی را به کانون تولید گرد و غبار تبدیل کند و تا شعاع زیادی را تحت تاثیر 

قرار دهد بنابراین تامین حقابه آن ضروریست.
کنوانســیون تالاب های جهان)کنوانسیون رامسر(، شــهر ورزنه در جوار تالاب 
بین المللی گاوخونی در شــرق اصفهان را بطور رســمی برای یک دوره سه ساله 
بعنوان شهر تالابی معرفی کرد و نام آن در وبسایت این کنوانسیون به ثبت رسید.

امام جمعه اصفهان:

اطلاع رسانی از دستاوردهای نظام و دولت 
ناکافی است

امام جمعه اصفهان خواهان اطلاع رسانی بیشتر از خدمات و دستاورهای نظام 

و دولت شــد و گفت: کاری که انجام شــده را باید اعلام کرد، اما خروجی روابط 
عمومی ها در این زمینه کافی نیست.

به گزارش تریبون امروز؛ آیت الله ســید یوســف طباطبایی نــژاد در دیدار با 
اســتاندار اصفهان با بیان اینکه کارهای زیادی انجام شده اما تبلیغات آن ضعیف 
بوده است؛ افزود: این در حالی است که اقدامات انجام شده در حوزه برق رسانی، 
جاده سازی، تامین آب و پیشرفت های صنعتی و نظامی با هیچ یک از کشورهای 

همجوار قابل مقایسه نیست.
وی افزود: در دوران جنگ تحمیلی آمریکا از اینکه ایران نسبت به خرید اسلحه 
از کشــورها اقدام کند واهمه داشت اما اکنون نگران آن است که ما به کشورهای 

دیگر اسلحه بفروشیم.
نماینده ولی فقیه در استان اصفهان تصریح کرد: برخی تفسیرها و قضاوت های 
ســطحی اجازه دیده شدن پیشرفت ها و دستاوردها را نمی دهد و این مساله در 
قران کریم با توصیف "اکثرهم لایعقلون" آمده اســت به این معنا که بیشتر افراد 
تفکر نمی کنند و تنها قســمت خالی لیوان را می بینند که این ویژگی در افراد 

بسیار خطرناک است.
وی خاطر نشان کرد: تاکید رهبر معظم انقلاب به بیان دستاوردها برای مردم از 
این جهت است که خاستگاه پیشرفت در بشر وجود دارد، از این رو باید کارهای 
انجام شده بطور مستمر از سوی دولت ها برای مردم اطلاع رسانی و تبیین شود.
اســتانداراصفهان نیز در ایــن دیدار با مرور برخی اقدامات انجام شــده گفت: 
در ارزیابی سالانه عملکرد، اســتانداری اصفهان جزو استان های برتر کشور قرار 

گرفته است.
سیدرضا مرتضوی افزود: از ۹۴۱ واحد اقتصادی راکد در استان اصفهان همزمان 
با شــروع دولت ســیزدهم، اکنون ۴۸۰ واحد احیا و به چرخه تولید برگشتند و 
اســتان در شاخص کسب و کار رتبه ۲۱ کشور را داشت اما اکنون بدنبال برنامه 

ریزی ها و تسهیلگری های انجام شده به رتبه پنج ارتقا یافته است.
مرتضوی افزود: در موضوعات مرتبط با آب از همان ابتدای حضور دراستانداری، 

قرارگاه آب تشکیل و پروژه های مرتبط با آن پیگیری شد
استاندار اصفهان ادامه داد: اینکه بخشی از این اقدامات اطلاع رسانی نمی شود 
به دلیل جلوگیری از حواشی و چالش های اجتماعی است؛ اگرچه همه اهتمام ما 

برای به نتیجه رساندن طرح ها ست.
معاون سیاسی امنیتی و اجتماعی استاندار اصفهان نیز در این جلسه با مروری 
بــر اقدامات انجام شــده در حوزه انتخابات، افزود: در ایــن دوره قانون انتخابات 
متشــکل از اصول مهم نزدیک به تاریخ فرایند برگزاری ابلاغ شــد که اگر درایت 

دولت نبود فرایند را دشوار می کرد.
اطلاع رسانی از دستاورهای نظام و دولت ناکافی است

محمدرضا جان نثاری از تشــکیل شــورای نظارت بر تبلیغات انتخاباتی برای 
نخســتین بار خبر داد و افزود: ۴۴ قشر تاثیرگذار در انتخابات سالم و باشکوه نیز 

شناسایی و برای هر یک شورای قشر تشکیل شد.

مدیر بهینه  ســازی معاونت خدمات شــهری شهرداری 
اصفهان گفت: ۱۰.۷ درصد برق مصرفی امســال مدیریت 
شــهری اصفهان از منابع تجدیدپذیر تامین می شــود که 

نســبت به سال قبل ۴.۸ درصد افزایش یافته است.
به گزارش تریون امروز، سیدمهدی حسینی اظهار داشت: 
افزایــش منابع تجدیدپذیر تامین برق از جمله رویکردهای 
شــهرداری اصفهان است و برای آن برنامه ۱۰ ساله داریم.

وی اضافــه کرد: اکنون ۲.۱۹ مگاوات میزان تولید انرژی 
الکتریکی اصفهان از منابع تجدیدپذیر اســت که نســبت 
به مدت مشابه ســال قبل حدود هزار مگاوات بیشتر شده 

است.
مدیر بهینه سازی شهرداری اصفهان ادامه داد: برنامه ما 
تولید ۲۲ مگاوات برق از منابع تجدیدپذیر تا ســال ۱۴۱۰ 

اســت و در صورت تحقق آن تمام برق مورد نیاز از منابع 
غیر فســیلی خواهد بود که نقش شــایانی در حفظ محیط 

زیست و کاهش آلاینده ها خواهد داشت.
حســینی تصریح کرد: میزان بــرق مصرفی در ارائه انواع 
خدمات شهری مانند روشــنایی پارک ها، ساختمان های 
اداری و خدماتــی و آب نماهــا در طول یک ســال ۲۰۰ 

میلیارد ریال هزینه دارد.
وی خاطرنشــان کــرد: این میــزان برق صــرف تامین 
روشــنایی ۵۰۰ پارک اصلی و محلی، ۲۸۰ سامانه آبیاری 
فضای ســبز، ۴۸۰ آبنمــا، ۱۹۸ پروژه نورپــردازی ابنیه 

تاریخی، ۴۰۰ ساختمان اداری و خدماتی می شود.
به گزارش ایرنا، کلانشــهر اصفهان بیش از ۲ میلیون نفر 

و ۱۵ منطقه شهرداری دارد.

مدیر بهینه سازی شهرداری اصفهان:

 ١٠.٧ درصد برق مصرفی شهر اصفهان از منابع تجدیدپذیر است

استاندار بوشهر مطرح کرد:

96 هزار میلیارد ریال 

درآمد گمرکات بوشهر 

ثبت شد

اســتاندار بوشهر گفت: از ابتدای ســال جاری تا کنون، ۹۶ هزار 
میلیارد ریال درآمد گمرکات اســتان بوشهر از محل حقوق دولتی 

کالاهای وارد و صادرشده کسب شده است.
به گزارش تریبون امروز، احمد محمدی زاده در نشست کارگروه 
صادرات غیرنفتی استان بوشــهر اظهار کرد: پیش بینی می شود 
تا پایان امســال ۱۳ هزار میلیارد ریال توســط گمرکات اســتان 
برای کشــور از محل حقوق کالاهای وارداتــی و صادراتی عایدی 

ایجاد شــود.وی افزود: در ســال جاری صادرات ۷۲۲ میلیارد دلار 
محصولات تولیدی استان بوشــهر در برنامه کاری داریم که ۴۰۰ 
میلیارد دلار محصولات کشــاورزی، ۲۲۳ میلیون دلار محصولات 

صنعتی و مابقی سایر تولیدهای استان است.
استاندار بوشــهر تصریح کرد: حدود ۷۰ درصد میگوی پرورشی 
کشــور از مزارع بوشهر تامین می شود که نشان دهنده وجود یک 

قطب تولید آبزیان ملی در این استان است.
محمدی زاده ادامــه داد: همچنین ۲۰ درصــد خرمای تولیدی 
کشــور مربوط به استان بوشهر است و ســالانه نیز ۵۰۰ هزار تن 
گوجه فرنگی خــارج فصل از این اســتان وارد بازارهای داخلی و 

خارجی می شود.
وی یادآور شــد: از دیگر ظرفیت های صادراتی اســتان بوشهر 
می توان به محصولاتی مانند کلینکر، ســیمان، ماسه، شن، صنایع 
دستی، خرما، فرش، گلیم، گبه و جاجیم اشاره کرد که برای کشور 

ارزآوری دارد.
استاندار بوشهر بیان کرد: روابط تجاری با کشورهای همسایه را با 

جدیت دنبال می کنیم و با توجه به ارتباط هایی که با عربســتان 
شکل گرفته، به دنبال فصل نوینی از تجارت با این کشور هستیم.

محمدی زاده گفت: صادرکنندگان بوشــهری دارای یک ســری 
مشکلات هستند که با درک نیازها و گرفتاری های آنها به خصوص 
در حوزه تســهیلات مالی، سعی می شود بسترهای لازم برای رفع 

مشکلات آنها فراهم شود.
وی بیان کرد: نیاز اســت در یک قالب ملی، "همایش صادرات، 
ظرفیت ها و مزیت های سرمایه گذاری استان بوشهر" در این استان 

انجام شود تا زمینه فعال تر شدن فضای صادراتی رقم خورد.
استاندار بوشــهر عنوان کرد: پیش شرط تبدیل استان بوشهر به 
یکی از اســتان های صادرات محور، ارتقا زیرســاخت های بندری و 

گمرکی است.
محمدی زاده بیان کرد: البته نیاز است پیوند صادرات به واردات 

در فعالیت های ته لنجی فراهم شود.
وی خواســتار شکل گیری شرکت ها و کنسرسیوم صادراتی برای 

زمینه سازی صادرات محصولات استان بوشهر شد.

مدیر پالایشگاه دهم شرکت 

مجتمع گازی پارس جنوبی :

هشت میلیون بشکه 

میعانات گازی در پارس 

جنوبی تولید شد

مدیر پالایشــگاه دهم شــرکت مجتمع گازی پارس جنوبی گفت: 
طی ۶ ماه نخســت امسال، متخصصین ایرانی شاغل در این پالایشگاه 
توانســتند با استفاده از دانش و نوآوری، هشت میلیون بشکه میعانات 

گازی تولید کنند.
به گزارش تریبون امــروز، محمد نعمتی اظهار کرد: میزان تولیدات 
میعانات گازی و ســایر محصولات پالایشــگاهی در طی ۶ ماه نخست 
امسال نسبت به مدت مشابه سال گذشته از رشد قابل قبولی برخوردار 
اســت.وی افزود: یکــی از اقدامات خوبی که در ماه گذشــته در این 
پالایشگاه و برای نخستین بار در سطح کشور انجام شد، رسوب زدائی 
تیوب های کوره های واحد نم زدایی بود که کاهش انتشــار آلاینده های 
زیست محیطی، کاهش مصرف سوخت و در دسترس پذیری تولید گاز 

را به دنبال دارد.
مدیر پالایشــگاه دهم پارس جنوبی تصریح کرد: با اســتفاده از این 
روش در کنار یک سری مزایای دیگر، از کاهش بازده حرارتی، افزایش 

مصرف انرژی و انفجار و آتش سوزی های احتمالی جلوگیری می شود.
نعمتــی یادآور شــد: تمامی قطعات و فعالیت ها در این شــرکت با 
اســتفاده از توان شرکت های داخلی و دانش بنیان انجام می شود که 

نشــان از کیفیت برتر این قطعات در کشور و جلوگیری از خروج ارز 
دارد.

مدیر پالایشــگاه دهــم پارس جنوبی بیان کرد: با اســتفاده از توان 
همین شرکت های دانش بنیان داخلی در شهریورماه امسال، عملیات 
به روزرســانی ســخت افزاری، نرم افــزاری و کالیبراســیون بردهای 

الکترونیکی با موفقیت انجام شد.
با انجام تعمیرات تجهیزات حیاتی از سوی متخصصان این پالایشگاه 
میزان فلر سوزی پالایشــگاه نسبت به پارسال ۳۰درصد کاهش یافته 
که اقدامی در راستای حمایت از محیط زیست منطقه پیرامونی است.

وی یادآور شــد: کاهش ۳۰ درصدی فلرســوزی در کنار تولید ۱۷ 
میلیون متر مکعب گاز و ۱۷ میلیون بشکه میعانات گازی در پالایشگاه 
دهم مجتمع گاز پارس جنوبی در ســال گذشــته نشــانه ای از تفکر 
جهادی در جنگ اقتصادی است و امسال نیز به دنبال افزایش تولیدات 

نسبت به سال گذشته گام بر می داریم.
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نماینده مردم شــیراز و زرقان در مجلس شورای 
اسلامی گفت: استان فارس در کنار سایر استان ها 
همچون اصفهان، کرمان، یزد، خوزســتان در حال 

تبدیل شدن به قطب فولاد کشور است. 
به گزارش تریبون امروز ، جعفر قادری در نشست 
خبری خود با خبرنگاران اظهار کرد: اســتان فارس 
در کنار سایر اســتان ها همچون اصفهان، کرمان، 
یزد، خوزستان در حال تبدیل شدن به قطب فولاد 

کشور است. 
وی افزود: مزیت این اقدام در مقایســه با ســایر 
استان های کشور، دارا بودن قطب انرژی و معدنی 
استان فارس است در حالیکه سایر استان ها از این 

دو مزیت برخوردار نیستند. 
قادری با اشاره به طرح های فولادی افتتاح شده 
در اســتان فارس، اضافه کرد: در شهرســتان کوار 
چهار فاز کارخانه فولاد کوار به بهره برداری رسیده 
اســت و فاز دوم کارخانه فولاد در شهرستان های 
نــی ریز و فاز اول کارخانه فولاد خرامه در آســتانه 

افتتاح است. 
نماینده مردم شــیراز و زرقان در مجلس شورای 
اســلامی تصریح کرد: علاوه بر این در شهرســتان 
های اقلید، فســا، آباده طشــک، جهرم و لامرد نیز 
احداث کارخانه فولاد در دست اجرا است که با این 
اقدامف اســتان فارس به یکــی از قطب های تولید 

کننده فولاد در کشور تبدیل خواهد شد. 
قادری خاطر نشــان کرد: فارس اســتان  به علت 
همجواری با اســتان های تولیــد کننده نفت و گاز 
همچون استان های خورستان، هرمزگان، بوشهر و 
کهگیلویه و بویراحمد در موضوع تولیدات انرژی بر و 
تربیت نیروی انسانی متخصص مرتبط با حوزه نفت، 
گاز و پتروشیمی می تواند گام های موثری بر دارد.

وی تاکیــد کرد: باتوجه به کشــف میادین گازی 
جدید در اســتان فارس، این استان می تواند قطب 
معدنی و حتی یکی از قطب های مهم تولید کننده 

نفت گاز و کشور باشد.
در ادامه این نشست نماینده مردم شیراز و زرقان 
در مجلس شورای اسلامی به تشریح موارد سرمایه 
گذاری های جدید در اســتان اشــاره کرد و گفت: 
یکی از این موارد تولید خودروهای برقی در استان 

فارس است. 
قادری در پرســش به ســوال خبرنــگار تریبون 
امروز در خصوص واگــذاری زمین به تولید کننده 
خودروی برقی، پاســخ داد: مجــوز انجام این کار با 

انعقاد یک تفاهم نامه به مبلغ ۲۳۰۰ میلیارد تومان 
با اســتانداری فارس صورت گرفته است تا بتوانیم 
تولید خودرو برقی را در استان فارس داشته باشیم. 
وی خاطر نشان کرد: در حال حاضر نیز این موضوع 
توسط شهرداری شیراز هم در حال پیگیری است.  

نماینده مردم شــیراز و زرقان در مجلس شورای 
اســلامی به تولید محصول کاکتــوس میوه ای در 
اســتان فارس اشــاره کرد و گفت: تولید کاکتوس 
میوه ای موضوعی اســت که به جد در استان دنبال 
می شــود و این محصول مصرف آب بسیار پایینی 
دارد و در برخی از کشورهای دنیا برای بیابان زدایی 

از آن استفاده می شود . 
قادری افــزود: برآورد ما اینســت که از برگ آن 
مــی توان ۱۰ درصد آرد مورد نیاز کشــور را از آن 
تامیــن کرد. این در حالی اســت که این کاکتوس 
میوه لوکس هم دارد و قراداد ملی آن در ۲۲ هکتار 

منعقد شده است.  
وی ادامــه داد: از دیگر اقداماتی که در اســتان 
دنبال می شــود ایجاد واحد عصاره گیری از برخی 
محصولات کشاورزی در شهرستان سروستان توسط 
یک ســرمایه گذار اســت که تولیدات آن می تواند 
در صنایع مختلف به کار گرفته شــود و با توجه به 
بازار تعریف شــده این حوزه می تواند ارزش افزوده 

بسیاری برای استان ایجاد کند. 
راه انــدازی واحــد تولیدی ســیلیکون متال در 

شهرســتان مرودشــت دیگر موضوع مورد اشــاره 
نماینده مردم شــیراز و زرقان در مجلس شــورای 
اســلامی بود و وی عنوان کرد: ایــن واحد دومین 
واحد تولید کننده در کشور است که در شهرستان 
مرودشــت راه اندازی شــده است که اســتفاده از 
ســیلیکون متال می تواند جایگزین ظروف تفلون 
و در پنــل های خورشــیدی و همچنین جایگزین 

فایبرگلاس باشد. 
قــادری در ادامه ســخنان خود از ایجاد ســایت 
هســته ای در استان فارس خبر داد و گفت: از سال 
۱۳۵۳ برنامه ریزی لازم برای ایجاد ســایت هسته 
ای در استان فارس در دســتور کار قرار گرفت اما 
به علت عدم تامین زمین و ســایر مشکلات این کار 

انجام نشد.
وی ادامه داد: در خصوص احداث این سایت مقرر 
شد تا یک نیروگاه ۱۰ مگاواتی و یک نیروگاه قدرت 
صفر در استان ایجاد شود اما این اقدام محقق نشد. 
در نهایت با تامین زمین از ســوی دانشــگاه شیراز 
در محل دانشــگاه کشاورزی یک زمین به مساحت 
۱۰۰ هکتار به منظور ایجاد سایت هسته ای استان 

تخصیص یافت. 
این نماینده مجلس با اشاره به اینکه در این زمین 
هــم نیروگاه ۱۰ مگاواتی، هم نیروگاه قدرت صفر و 
هم مرکز تولید رادیو دارو ایجاد خواهد شــد، اضافه 
کرد: عملیات ایجاد ســایت هســته ای در اســتان 

فارس از سال ۱۴۰۳ آغاز خواهد شد.
قادری خاطر نشان کرد: در این مکان پژوهشکده 
فناوری کشــاورزی هســته ای احداث می شود تا 
اســتان فارس به مرکز آموزش نیروی انسانی برای 
سایت های نیروگاه های جنوب کشور تبدیل شود. 
تشریح وضعیت واحدهای پتروشیمی و واحدهای 
تولید نفــت و فرآورده های نفتــی و موضوع خط 
انتقــال آب از خلیــج فــارس به اســتان از دیگر 
موضوعات مورد اشاره نماینده مردم شیراز و زرقان 
در مجلس شورای اســلامی بود و وی تصریح کرد:  
واحدهای پتروشــیمی در استان فارس موضوعیت 
بسیار جدی دارند. لذا بایستی پالایشگاه های استان 
یا پتروشیمی هایی که مجوز اجرای آنها صادر شده 

است به جد پیگیری شوند.
به گفته قادری وجــود چهار خط انتقال فرآورده 
های نفتی از مهــرآران هرمزگان به شــیراز، خط 
انتقال نفت خام از گچساران به شیراز، خط اتیلن از 
عسلویه به پتروشیمی های اتیلن خط مرکز و خط 
روپیلن از عســلویه به مرودشت نیز می تواند آینده 
روشنی را برای فارس در این حوزه ها فراهم کند. 

این نماینده مجلس تاکید کرد: این چهار خط می 
تواند یک حوزه بســیار وسیع و گسترده در صنایع 
نفت، گاز و پتروشیمی در استان فارس ایجاد کند.

قــادری همچنین در خصوص انتقال آب از خلیج 
فارس به اســتان توضیح داد: با اجرای خط انتقال 
آب خلیج فارس به اســتان فارس محدودیت ایجاد 
صنعت آب بر در این اســتان به طور کامل برداشته 

خواهد شد.
وی افــزود: با اجرای طرح انتقــال آب چهار واژه 
ســوآپ آب، تهاتر آب با پســاب، پیش خرید آب و 
خرید تضمینی آب وارد قانون شــد که با این چهار 
واژه، سرمایه گذاری آب در استان افزایش پیدا می 

کند و طرح های فاضلاب رونق می گیرد.
نماینده مردم شــیراز و زرقان در مجلس شورای 
اسلامی در پایان یادآور شد: مهمترین کارکردی که 
برای خط انتقال آب خلیج فارس تعریف شد اینست 
که بازار آب را تنظیم می کند و تمام ســطح استان 

را پوشش می دهد. 
انتقــال دامداری ها از شــهرک صنعتی به هفت 
برم و توسعه خطوط ریلی رونق دهنده در فارس با 
در نظــر گرفتن صرفه اقتصادی  از دیگر موضوعات 
مورد اشاره نماینده مردم شیراز و زرقان در مجلس 

شورای اسلامی بود. 

نماینده شیراز :

مقتدایی عنوان کرد:فارس، ظرفیت های بی نظیری برای تبدیل شدن به قطب فولادی کشور دارد

بعد از ایزوگام ابتدایی پل تاریخی روی 
زاینده رود سنگ فرش های آن باز می گردد

نماینده مردم اصفهان در مجلس شــورای اســلامی با تاکید بر ســبک 
ســازی کف قدیمی ترین پل تاریخی روی زاینده رود؛ گفت: کف این پل 
یک لایه ســبک، نازک قیرگونی برای ایزولاســیون شد و عرشه این پل 
سبک سازی شده است؛ آنچه توسط برخی از رسانه   ها منتشر شده مربوط 
به تعمیرات این پل اســت که هنوز تکمیل نشــده و قرار است بعد از این 

عایق بندی ســنگ فرش ها بر روی آنها قرار بگیرد.
به گزارش تریبون امروز، عباس مقتدایی در تشــریح ایزوگام کردن پل 
دوران ساســانی بر روی زاینده رود، گفــت: آنچه که اکنون در مورد پل 
تاریخی و قدیمی که روی زاینده رود در رســانه ها منتشــر شده مربوط 
به نوســازی ابتدایی آن اســت، این پل نیازمند رســیدگی  هایی فراتر از 
اتفاقاتی اســت که رخ داده و احتیاج به تعمیراتی داشت، با پیگیری های 
صورت گرفته مســئولان مربوطه گزارش دادند که ســطح روی پل دچار 
روزنه و درزهایی بود که امروز با آســفالت مانع آسیب های بعدی به این 
اثر تاریخی خواهیم بود و همچنین ســنگ فرش های قبلی در حال تعمیر 

. هستند
نماینده مردم اصفهان در مجلس شــورای اسلامی، ادامه داد:  کف این 
پل یک لایه ســبک، نازک قیرگونی برای ایزولاسیون انجام شده، عرشه 
این پل سبک ســازی شــده است؛ آنچه توســط برخی از رسانه   ها منتشر 
شــده مربوط به تعمیرات این پل است که هنوز تکمیل نشده و قرار است 

بعد از  این عایق بندی ســنگ فرش ها بر روی آنها قرار بگیرد.
نایب رییس کمیســیون امنیت ملی مجلس  اسلامی افزود:  مقرر شد، 
این پل به گونه ای عایق بندی شــود که در زمان شدت بارندگی کمترین 
آســیب به این اثر تاریخی وارد شــود؛ مســئولان میــراث فرهنگی این 
اطمینان را دادند که کار در حال انجام با نظرات کارشناســی است، آنچه 
در رســانه ها از این پل تاریخی منتشر شــده اقدامات نیمه تمام هستند 
البته در نظر داشــته باشیم در این راســتا نظارت بیشتری را خواستاریم 

تا آسیبی به پل وارد نشود.
نماینــده مردم اصفهان در ادامه یاد آور شــد: اقدامات انجام شــده بر 
روی پل تاریخــی اصفهان فقط برای جلوگیری از آســیب های بعدی به 
آن اســت، پیشنهاد شده نوسازی آن بدون  وقفه ای تکمیل شود و اکنون  
لایه قیرگونی کف پل مرطوب است و پس از خشک شدن  به طور کامل 

سنگ فرش خواهد شد. 

به پاسِ تصویب روز »قهرمان ملی« در تقویم رسمی کشور 
بنام شهید قاسم سلیمانی؛

معاون قرارگاه مرکزی خاتم الانبیاء از »سید 
مجتبی محفوظی« تجلیل کرد

معاون قرارگاه مرکزی خاتم الانبیاء)ص( از رئیس فراکســیون فرهنگ 
عمومی مجلس شورای اسلامی و نماینده مردم آبادان و اروندکنار تجلیلِ 

ویژه کرد.
به گزارش تریبون امروز، ســردار محمدجعفر اســدی معاون قرارگاه 
مرکزی خاتم الانبیاء)ص( در حاشــیه مراسم گرامیداشت یوم الله ۸ آذر 
ســالروز آزادسازی بستان - استان خوزســتان از سیدمجتبی محفوظی 
پاســدار، جانباز و مدافع حرم الله در دو جبهه عراق و ســوریه و نماینده 
مردم آبادان در مجلس شورای اسلامی به پاسِ پیشنهاد و تصویب قطعی 
»۳۰ آبان ســالروز اعلامِ پایان داعش توسط ســپهبد شهید حاج قاسم 
ســلیمانی« بنــام روز قهرمانی ملی و ابلاغ آن توســط رئیس جمهور، با 

اهدای لوح تقدیر، تجلیل کرد.
ایــن فرمانده جبهــه مقاومت در لوح تقدیر تقدیمی خطاب به ســید 
مجتبی محفوظی آورده اســت: فرصت را مغتنم شــمرده و از جنابعالی 
به عنوان ایثارگر جانباز و پاسدار انقلابی و مدافع حرم آل الله در دو جبهه 
عراق و سوریه، و فرزند برخاسته از بیت سیادت، دیانت و وزانت در شهر 
کریمه اهل بیت )ع(- قم مقدســه، و پرورش یافتــه در دارالعباده آبادان 
که در رده های گوناگون ســپاه پاسداران انقلاب اسلامی بویژه در عرصه 
برون مــرزی ادای خدمت نموده و بحمــدالله در مجلس انقلابی یازدهم 
در قامت نماینــده مجلس از حوزه انتخابیه خوزســتان- آبادان و عضو 
هیأت رئیســه کمیســیون فرهنگی در حیطه »ادای وظیفه نمایندگی« 

اقدامات ماندگار از را ثبت نموده اید، خاصه »تجلیل و تقدیر« می شود.
یقیناً سرآمدِ این اقدامات شاخص و بیانگر التزام عملی به نظام مقدس 
جمهوری اســلامی و ولایت مطلقه فقیه، پیشنهاد و ثبت قطعی ۳۰ آبان 
"روز قهرمان ملی" بنام شــهید حاج قاسم ســلیمانی در تقویم رسمی 
کشــور که ســتایش این حرکت توسط خانواده ســردار دل ها را در پی 

داشت، است.
چنانچه حمایت از گفتمان جبهه مقاومت توســط شما بویژه در نطق 
زینبی وارِ اخیر به زبان های فارســی و عربی پیرامون ســتایش مقاومت 
فلسطینی و محکوم نمودن اقدامات ضد بشری رژیم غاصب اسرائیل، که 
با حمایت و همراهی کم نظیر نمایندگان مجلس شــورای اسلامی روبرو 
شــد، موجبات تحریم رسمی جنابعالی در شــبکه های اجتماعی دارای 
سِرور خارجی و نیز حمله سایبری متکی به هوشِ مصنوعی گروهک های 
منافــق و تجزیه طلب به جنابعالی در پســاهفتم اکُتبــر ۲۰۲۳ گردید، 
موجبــات افزودن میزانِ اجر و حســنات اخروی تان را به ارمغان خواهد 

آورد، بمنه و جوده و کرمه.

انتقاد محفوظی از نحوه 

تخصیص اعتبارات برای حفط 

میراث فرهنگی:

آثار تاریخی در سایه 

بی توجهی و کم لطفی 

دولت ها نابود

 خواهند شد

رئیس فراکسیون فرهنگ عمومی مجلس شورای اسلامی با انتقاد از 
بی توجهی دولت به مسائل و موضوعات فرهنگی و آثار تاریخی کشور، 
گفت: دولت باید میراث فرهنگی را مهم تر از نفت بشــمارد و فراتر از 
فصل های بودجه ای مصوب، از درآمد نفت برای صیانت از میراث   ایران 

اسلامی مایه بگذارد.
به گــزارش تریبون امروز، ســیدمجتبی محفوظــی در مورد عدم 
اختصــاص ۱۵۰۰ میلیارد تومــان اعتبارات بودجــه عمرانی وزارت 
میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دســتی به وزارتخانه مربوطه، 
گفت: از دولتی که به میراث فرهنگی خود احترام نمی گذارد نمی توان 
انتظار داشت آینده خوبی را در تمام حوزه ها رقم بزند، هر کشوری به 
تاریخ و قدِمت میراث فرهنگی که از گذشته باقی مانده احترام بگذارد 
و پیشــینه تاریخی خود را حفظ خواهد کــرد، فراموش نکنیم ایران 

امروز از گذشتگان ما به ارث رسیده و بسیار ارزشمند است.
نماینده مردم آبادان و اروندکنار در مجلس شورای اسلامی با تاکید 
بر اینکه میراث  فرهنگی ریشه در فرهنگ و قومیت هر کشوری دارد، 
افزود: امروز آثار باســتانی در سایه بی توجهی و کم لطفی دولت ها در 
مرحله نابودی است، دولتی که به میراث فرهنگی خود اهمیت ندهد 
یعنی نسبت به قومیت، ریشه و تاریخ خود بی توجه است؛ اختصاص 
۱۵۰۰ میلیــارد تومان اعتبار در بودجه ســالانه بــرای حفظ میراث  
فرهنگی نه تنها پرداخت نشــده بلکه بــا بهانه هایی همچون کمبود 
منابع بر وسعت بی اهمیتی میراث فرهنگی دامن زده است؛ دولت باید 
صد در صد اعتبارات اختصاص داده شــده به حوزه میراث فرهنگی را 

به وزارتخانه مربوطه بپردازد.
اگر میراث تاریخی را از دست بدهیم چیزی برای آیندگان نخواهیم 

داشت
رئیس کمیته میراث  فرهنگی، گردشــگری و صنایع دستی مجلس 
شورای اسلامی، با انتقاد از بی توجهی دولت به آثار تاریخی و باستانی 
کشور، اظهار داشــت: حدود ۱۵۰۰ میلیارد تومان برابر با ۱.۵ همت 
رقم چندان بزرگی نیســت که دولت ناتوان در پرداخت آن باشد، لذا 
در ایــن کم کاری هیــچ توجیهی قابل قبول نیســت دولت در حال 
حاضر در راســتای این مسئله قصور روشن داشته است و در خصوص 
میراث فرهنگــی کوتاهــی عدیده ای؛ اگر میراث تاریخی را از دســت 

بدهیم چیزی برای آیندگان نخواهیم داشت.
محفوظی، بــا بیان اینکه حــدود ۳ ماه دیگر تا پایان ســال باقی 
نمانده اســت، یادآور شد: دولت تلاش کند اعتبار مد نظر قرار گرفته 
بــرای میراث فرهنگی را پرداخت کند، بنــده به عنوان رییس کمیته 
میراث فرهنگی و گردشــگری مجلس شورای اســلامی از مسیرهای 
قانونی ســعی می کنم تــا علت و چرایی عدم تخصیــص اعتبارات را 

پیگیری کنم.
چرا باید کمبودها را از صندوق میراث فرهنگی و مســائل 

فرهنگی برداشت کنیم
رئیس فراکســیون فرهنگ عمومی مجلس شورای اسلامی، کمبود 
اعتبارات را بهانه همیشگی دولت دانست و گفت: چرا کمبود اعتبارات 
برای موضوعات فرهنگی و میراث فرهنگی کشــور معمول است و چرا 
اعتبارات اختصاص داده شــده به این حوزه ها در بســیاری از مواقع 

تخصیص داده نمی شــود و دولت از پرداخــت آنها طفره می رود، از 
همه مهمتر چرا باید کمبودها را از صندوق میراث فرهنگی و مســائل 
فرهنگی برداشت کنیم، همه موضوعات مطرح شده سوالاتی است که 

اذهان عمومی را درگیر کرده است.
ریال ها و دلارهای دریافتی حاصل از نفت کجا هزینه می شود؟

محفوظــی با تاکید بر اینکه دولت باید در آمدهای خود را شــفاف 
سازی کند؛ اظهار داشــت: دولتمردان طی سال ۱۴۰۲ مصاحبه های 
مختلفی مبنی بر بهبود وضعیت درآمدی دولت در رسانه های متعدد 
داشــتند که همگی را به نوعی با افتخار اعلام کردند که طبق آمار و 
ارقام از افزایش درآمد مالیاتی کشــور به بیش از ۳ برابری خبر دادند، 
حتی با خرسندی تمام از آزاد سازی ۳۰ الی۴۰ میلیارد دلار پول های 
بلوکه شــده ایران نوید بهبود وضعیت افتصادی کشور را اعلام کردند 
و در سال جاری از افزایش رشد نفت نسبت به سال های گذشته پرده 
برداشته، باید مشخص شود این همه ریال و دلار کجا هزینه می شود؟ 
چه زمانی قرار است آمار و ارقام اعلامی از درآمدها شفاف سازی شود.

درآمدهای حاصل از مالیات 3 برابر شده است
وی در ادامه تاکید کرد: امروز حداقل های اختصاص داده شــده به 
موضوعات فرهنگی، هنری و میراث فرهنگی تخصیص داده نمی شود، 
درآمدهای حاصل از فروش نفت در کجا هزینه می شود که با کسری 
بودجه مواجهیم و تورم بالای ۵۰ درصدی را تحمل می کنیم؛ پول های 
بلوکه متعلق به سال های گذشته اســت و درآمد مالیاتی هم ۳ برابر 
شده است و قیمت نفت نیز چندین برابر سال های گذشته است پس 
مشکل کجاســت که ما با مشکلات مالی و اقتصادی عدیده ای مواجه 

هستیم؟
ایــن نماینده مجلــس، خطاب به رییس جمهور و رییس ســازمان 
برنامه و بودجه، گفت: رئیس جمهور محترم و رئیس سازمان برنامه و 
بودجه آیا می توانند پاســخگوی درآمدهای حاصل از دولت باشند که 
مشخص شود در کجا هزینه می شود؟ درآمدهای خدادادی حاصل از 
منابع طبیعی و سایر منابع درآمدی کشور کجا صرف شده که میراث 
فرهنگی از حداقل های مورد نیاز وزراتخانه  های خود در حوزه فرهنگ 

و هنر و میراث فرهنگی عاجز است.
نظاره گر تخریب روز به روزِ آثار فرهنگی هستیم

رئیس کمیته میراث فرهنگی و گردشگری مجلس شورای اسلامی 
در پایان، با انتقاد از اینکه درآمد سرانه دولت رشد داشته اما نتیجه آن 
را نه تنها در ســفره های مردم ندیدیم بلکه در تخریب روز به روز آثار 
فرهنگی هم نظاره گر هستیم، اظهار داشت: امیدوارم رییس جمهور و 
سایر دولتمردان از درب تخریب میراث فرهنگی پاسخگوی سفره های 

خالی مردم به مجلس باشند

نماینده مردم ســمیرم در مجلس، با بیان اینکه طرح های بزرگی در این 
منطقه در حال اجرا داریم که دارای ردیف ملی هســتند گفت: ما در حوزه 
انتخابیه توانستیم زیرساخت های مخابراتی را تامین کنیم تاجاییکه بالای ۹۵ 

درصد نقاط این منطقه آنتن دهی دارند.
به گزارش تریبون امروز، اصغر ســلیمی با اشاره به اقداماتی که در حوزه 
راه حوزه انتخابیه انجام داده اســت، گفت: هم اکنــون طرح های بزرگی در 
ایــن منطقه در حال اجــرا داریم که دارای ردیف ملی هســتند کما اینکه 
دوبانده سازی جاده سمیرم-یاسوج-بابامیدان یکی از این پروژه های در حال 
اجرا اســت.نماینده مردم سمیرم در مجلس شورای اسلامی، ادامه داد: البته 

پیمانکار این پروژه دچار مشــکل شده بود به همین دلیل قرار شد تا پایان 
سال پیمانکار جدید مشخص شود.

وی تصریح کرد: احداث جاده حنا-قدمگاه-زمان کهریز به خسروشــیرین 
و آزادراه اصفهان به شیراز از دیگر پروژه های در حال اجرا هستند که هر دو 

دارای ردیف ملی هستند.
این نماینده مردم در مجلس یازدهم، در بیان اقداماتی که در حوزه راه های 
روســتایی انجام داده است، یادآور شــد: پروژه محور شهید دژکرد مراحل 
انتهایی را طی می کند، همچنین پروژه تکمیل و روکش آسفالت جاده های 
زمان کهریز، گرموک به هونجان شــهرضا، ونک به سولیجان بروجن و جاده 

آب ملخ را در حال اجرا داریم.
وی افزود: برای آســفالت معابر روستایی مقرر شــد با استفاده از مصوبه 
دوره دهم و یازدهم مجلس از طریــق ارائه قیر رایگان و واریز مبالغ ماهانه 
نقدی توسط وزارت امور اقتصادی و دارایی به شهرداری ها، دهیاری ها و امور 
عشــایر انجام شود تا بتوانند آن را در مبلمان شهری و روستایی و جاده های 

عشایری هزینه کنند.
عضو مجمع نمایندگان استان اصفهان در مجلس شورای اسلامی، تاکید 
کرد: ما در حوزه انتخابیه توانستیم زیرساخت های مخابراتی را تامین کنیم 

تاجاییکه بالای ۹۵ درصد نقاط این منطقه آنتن دهی دارند.

عضو مجمع نمایندگان استان اصفهان در مجلس شورای اسلامی مطرح کرد:

اجرای پروژه های جاده ای دارای ردیف ملی در سمیر
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نماینده مردم لارستان، گراش، خنج، اوز و جویم در مجلس 
شورای اسلامی با اشاره به بازدیدهای یک هفته گذشته خود 
از ۱۳۳ شهر و روستا، گفت: توسعه و پیشرفت متوازن جنوب 
فــارس نیازمند توجه به شــهرها و روســتاها و فراهم آوردن 

امکانات زیرساختی است.
به گزارش تریبون امروز، حســین حســین زاده روز جمعه 
در پایــان بازدید یک هفته ای خود از شــهرها و روســتاهای 
جنوب فارس، اظهارکرد: برخی شهرها و روستاهای لارستان، 
گراش،جویــم و اوز از امکانــات زیرســاختی آب، برق، گاز، 
جاده های دسترسی و تلفن همراه و ثابت و اینترنت کمبودها 
ومشــکلاتی دارند که برای بهبود و ســرانجام بخشی به آنها 

پیگیری هایی آغاز شده است.
وی افزود: در بازدید از شهرها و روستاها شاهد به ثمر نشستن 
تلاش های برای فراهم کردن بســیاری از امکانات زیرساختی 
زندگی مردم بودیم و این تلاش ها در دیگر نقاط نیز ادامه دارد.
نماینده مردم لارستان، گراش، خنج، اوز و جویم در مجلس 
شورای اسلامی با اشاره به بررسی و احصا مشکلات روستاهای 
پنج شهرستان جنوبی فارس، گفت: این بررسی و پیمایش ها با 
هدف توســعه متوازن این منطقه از فارس انجام شده و تحقق 

نیازهای مردم را تا پایان دوره نمایندگی پیگیری می کنم.
توســعه متوازن جنوب فــارس نیازمند توســعه 

زیرساخت ها است
حســین زاده ادامه داد: در این سفر از برخی طرح های ملی 

و اســتانی در حال اجرا در لارستان، خنج، گراش، اوز و جویم 
بازدید شــد تا تکمیل هر چه ســریعتر این طرح های مهم و 

توسعه ای پیگیری شود.
وی یادآور شد: برخی از پروژه های زیرساختی این شهرستان ها 

در گذشته اعتباراتی دریافت کرده اند که مهمترین مشکلات 
آنها بــرای تکمیل و بهره برداری از مســئولان و اهالی احصا 
شد تا ســرانجام بخشی آنها از طریق مسئولان ملی و استانی 

پیگیری شود.

نماینده مردم لارستان، گراش، خنج، اوز و جویم در مجلس:

توسعه متوازن جنوب فارس نیازمند توسعه زیرساخت ها است

نورپــردازی جذابی که در جشــنواره تئاتر 
فــارس روی صحنه رفت و تحســین هیئت 
داوران را برانگیخــت، حاصــل اعتمــاد یک 
کارگردان جوان و بومی، به خلاقیت های یک 
جوان بومی دیگر بود. اعتمادی شــجاعانه و 
منطقی که حالا امیدواری های زیادی را بین 

اهالی تئاتر ایجاد کرده است.
بــه گــزارش تریبــون امــروز، یکــی از 
نمایش های جشنواره تئاتر فارس که به شدت 
مورد استقبال مخاطبان و البته هیئت داوران 
قرار گرفت، کاری از بچه های شهرستان فسا 
بود. نمایــش "ایلخونی" که در موارد زیادی 
موفق به کســب جایزه و عناوین برتر شد، از 
لحاظ بصــری دارای فاکتورهایی بود که در 

کمتر نمایشی دیده شده بود.

نورپردازی جالب توجه این نمایش، توسط 
یک جوان ۲۱ ساله فســایی انجام شده بود. 
محمدرضــا آگهــی که از ســال ۹۷ کار نور 
را با کنســرت ها و جشــن های مناسبتی در 
شهرســتان خود آغاز کرده اســت، حالا در 
اوایل کار حرفه ای صاحب جایزه ای معتبر در 
سطح استان شــده و کاملا امیدوار است که 
این موفقیت در سطوح بالاتر نیز تکرار شود.

آگهی در خصــوص عملکــردش در تئاتر 
ایلخونــی به خبرنگار ایســنا گفــت: آژمان 
)کارگردان نمایش( از من نوری را می خواست 
که برای شهرســتانی مثل فسا خیلی سنگین 
بود. من هم که فقط کارهای کنسرتی انجام 
داده بودم، نور این کار را هم با همان وسایل 
کنسرتی بستم. ابتدا به من گفتند که این ها 

نور تئاتر نیســت اما جواب دادم که این فعلا 
در حد یک ایده است.

وی در ادامــه بــه بیان برخــی نکته های 
نمایش  نورپــردازی  تخصصی در خصــوص 
پرداخت و سپس اضافه کرد: در نهایت کاری 
که انجام دادیم توســط کارگــردان نمایش 
تایید شد. این اولین نورپردازی من در تئاتر 
حرفه ای بود. قبلا در فســا تئاترهای طنز را 
با رقص نورهای کنســرتی انجــام داده بودم 
کــه نهایت پروگرام های نــوری که برای آنها 
استفاده می شــد، ۱۵ یا ۱۶ پروگرام بود، اما 

کار ایلخونی ۱۲۶ پروگرام نوری داشت.
نتیجه اعتماد به ایده های خلاقانه یک 

جوان
نورپــرداز تئاتر ایلخونی افــزود: روز به روز 
به اشــتیاق من برای این کار اضافه شــد، به 
طوری که دائما نورها را دستکاری می کردم. 
بــه طوری که از اجــرای اول تا اجرای دهم، 
شــاید همه چیز آن به طور کلی تغییر کرد. 
برای حضور در جشــنواره هم فقط ۲ ساعت 
بــه اجرا در تالار حافظ مانده بود که نورها را 
خیلی عجله ای بســتیم و استرس زیادی هم 
داشــتم. در اجرای اول هم نتیجه آن چیزی 
که دلم می خواســت نبود و سعی کردم برای 

اجرای دوم، کار تمیزتری انجام دهم.
آگهــی درباره حس و حالــش از حضور در 
جشــنواره نیز گفت: این اولین جشــنواره ای 
بود که شرکت می کردم و حضور در این حال 
و هوا برایم تازگی داشت. خدا هم کمک کرد 
که اتفاقــات خوبی بیفتد. هــم مردم کار ما 
را پســندیدند و هم مــورد تایید داوران قرار 
گرفتیــم. این جایــزه ای کــه گرفتیم قطعا 
انگیزه ام را خیلی افزایش داده است و خودم 

بــه کارگردان نمایش پیشــنهاد دادم که در 
کارهای آینده نیز می خواهم حضور داشــته 
باشــم و مســائل مالی آن هم برای من مهم 
نیست.وی در خصوص برنامه های پیش رو در 
زمینه کار نمایش اظهــار کرد: کار بعدی ما 
هنوز در مرحله برنامه ریزی اســت اما برخی 
بچه های فسا از جمله بعضی بازیگران همین 
نمایــش ایلخونــی، در حال آغــاز کارهای 
جدید هســتند و کار نورپردازی برخی از این 
نمایش ها هم به من سپرده شده است. همین 
جشنواره تئاتر فارس، یک پله ترقی برای من 

حساب می شود.
آگهی درباره میزان استقبال از این نمایش 
در شهرستان فسا نیز گفت: فسایی ها بیشتر 
طنز را می پسندند تا کارهای درام و اجتماعی 
را. البته کار ایلخونی هم خالی از طنز نبود و 
نمایش ما در فسا ۱۲ شب اجرا شد که مردم 

هم استقبال نسبتا خوبی هم از آن کردند
برنده جایزه نورپردازی در سی و چهارمین 
جشنواره تئاتر فارس در پایان گفت: من کار 
نورپــردازی تئاتر را به خاطر علاقه شــخصی 
انجام می دهم. می دانید که درآمد نورپردازی 
بیشــتر در کنســرت ها و جشــن ها است اما 
خوشــحالم که همان کارها باعث شد بتوانم 
تجربه ای کسب کنم و در تئاتر از آن استفاده 
کنــم. پنج ســال اســت دارم کار می کنم و 
هــر روز چیزهای جدیدی کشــف می کنم و 
امیدوارم برای جامعه هنری شهرســتان فسا 

مفید باشم.
آبان ماه  امــروز، در  تریبــون  به گــزارش 
۱۴۰۲، تئاتر ایلخونی بــه کارگردانی آژمان 
بیژنی نســب در جشنواره تئاتر فارس حضور 

یافت و بیشترین جوایز را از آن خود کرد.

گفتگو با نورپرداز برتر جشنواره تئاتر فارس

نتیجه اعتماد به ایده های خلاقانه یک جوان

عوارض جدی بازی های کامپیوتری و 
رایانه ای برای کودکان

راضیه احمدوند: 
آیا کودک شــما هم در مهمانی ها و یا حتی اوقات تنهایی بازی های رایانه 
ای را ترجیح می دهد؟ هوشیار باشید که این مسئله معروف به"کراک همیشه 
حاضر" آینده کودک شــما را تهدید می کند. مشــکلاتی کــه در آینده برای 
کودکانی که در سنین زیر ۱۲ سال از بازی های کامپیوتری و گوشی های تلفن 
همراه در حد بالایی اســتفاده می کنند بسیار جدی است که باید کنترل شود 
در ادامه این بخش از نمناک توضیحات کاملی از این مشکلات را می خوانید.

اثرات بازی کامپیوتری
رشد سریع تر از موعد مغز از عوارض بازی رایانه ای:

رشــد مغز کودک در دو ســال اول با اندازه ای خاص رشد می کند و بعد از 
۲ ســال باید به طور طبیعی تا سن ۲۱ سالگی طول بکشد اما زمانی که سلول 
های مغز در معرض فرایندهای تکنولوژی مانند گوشــی موبایل و کامپیوتر و... 
قرار بگیرد این رشد زودتر اتفاق می افتد و در آینده اختلالاتی همچون برنامه 

ریزی و خود مدیریتی رخ می دهد. 
تعلیق و کندی پیشرفت از عوارض بازی رایانه ای:

تکنولــوژی محدودیت های خاصی را در ذهن ایجــاد می کند که می تواند 
کند شدن پیشرفت را به دنبال داشته باشد که امروزه از هر ۳ کودکی که وارد 
مدرســه می شود دچار این مشکل است که این اختلال در مشکلات یادگیری 

در سواد خود را نشان می دهد.
معایب بازی کامپیوتری

چاقی:
بــی تحرکی عامل اصلی چاقی اســت و بازی هــای کامپیوتری بی تحرکی 

کامل است.
پرخاشگری از عوارض بازی رایانه ای:

بازی های خشن کودکان شما را بدون دانستن خودتان خشن بار می آورد و 
آن ها را اینگونه تربیت می کند پس اجازه ندهید تکنولوژی کودکان دلبندتان 

را تربیت کند آنهم آنجور که خودش می خواهد. 
خستگی از آموزش و ترک تحصیل:

این یک نتیجه بعد از تحقیقات در ســال ۲۰۱۰ اســت کــه کودکان معتاد 
تکنولوژی زودتر ترک تحصیل می کنند.

مضرات بازی های رایانه ای
مشکلات استخوانی عضلانی از عوارض بازی رایانه ای

اولیــن و رایج ترین عوارض بــازی های رایانه ای برای کودکان مشــکلات 
استخوانی عضلانی است مثل درد دست، درد گردن و کمردرد. مشکلات مربوط 
به انگشت شست در کودکان که شامل بی حسی و زدن تاول به دلیل استفاده 

زیاد از کنترل پلی استیشن و گوشی موبایل و تبلت بود، گزارش شده است.
بازی رایانه ای چه عوارض و بیماری هایی را منجر می شود؟

مشکلات چشمی از عوارض بازی رایانه ای
مشــکلی که نیاز به تشخیص هیچ پزشکی ندارد و به وضوح والدین آن را در 
ک.دکان خود می بینند؛ حتما شــما هم دیده اید کودکانی که علاقه شــدید 
به بازی های رایانه ای دارند وضعیت چشمانشــان طبیعی نیست چرا که نگاه 
کردن بیش از حد صفحه ی نمایشــگر می تواند باعث فشــار به چشــم شود. 
گفتنی است بازی و خیره شدن طولانی مدت به صفحه بازی های کامپیوتری 
و ویدئویی می تواند منجر به ســردرد، ســرگیجه و استفراغ به علت تمرکز بر 

صفحه ی نمایشگر شود. 
بهداشت فردی ضعیف

کودکانی که علاقه مند به بازی های کامپیوتری هســتند کلا اهمیت زیادی 
به بهداشت شخصی خود نمی دهند و استحمام، مسواک زدن، شستن صورت 

و شانه زدن مو را پشت گوش می اندازند.
زیان های کامپیوتر

سندروم تونل کارپال از عوارض بازی رایانه ای
برایتان نام آشــنایی نیست ولی باید هوشیار باشید که سندروم تونل کارپال 
ناشی از فشــار بر روی عصب مچ دست است و یکی از مشکلات رایج کودکان 
علاقه مند به بازی های کامپیوتری؛ استفاده ی بیش از حد از ماوس کامپیوتر 

می تواند و دسته های پلی استیشن چنین ورم و التهابی را ایجاد کند.
میگرن از عوارض بازی رایانه ای

یکی از دردهای شــایع کودکان علاقه مند به بازی های کامپیوتری سردرد 
میگرنی اســت؛ افــرادی که برای مدت زمان زیادی بــازی ویدئویی انجام می 
دهد به دلیل فشــار زیاد به چشم، بیشتر در معرض دردهای میگرنی قرار می 
گیــرد. در یک توضیح کوتاه و جامع در مورد ســردردهای میگرنی باید گفت 
سردردهای میگرنی از یک قسمت سر شروع می شوند و به آرامی گسترش پیدا 

کرده و دردناک تر می گردند و در حالات شدیدتر منجربه استفراغ می شود.
عوارض گوشی برای کودک

اختلالات خواب و غذا خوردن از عوارض بازی رایانه ای
اصطلاح اختلال خواب شامل چند نوع مشکل است از جمله بی خوابی، حمله 
ی خواب، آپنه ی خواب، میوکلونوس شــبانه و نابهنجاری خواب مثل کابوس 
های شــبانه، راه رفتن در خواب، صحبت کردن و بختک(. اختلالات خواب به 
علت تحریک بیش از حد مغز ایجاد می شوند. کسانی که بیش از حد به بازی 

های ویدئویی فکر می کنند، نمی توانند به راحتی در شب بخوابند.
همچنیــن کودکان علاقه مند به این بازی ها زمان کافی برای غذاخوردن در 
نظر نمی گیرند و به جای خوردن غذای ســالم، به طور سریع و ناسالم غذا می 

خورند؛ البته گاها غذا هم نمی خورند.

یادداشت

اردوی نظامی با حضور 

۱۳۴۰ دانش آموز 

استان فارس برگزار شد

مســوول اجرایــی و هماهنگی گــروه جهادی عاشــورا از 
برگــزاری اردوی فرهنگی - تربیتی »ســنگر آســمانی« با 

حضور یک هزار و ۳۴۰ دانش آموز در اســتان خبر داد.
به گــزارش تریبون امــروز، محمد پورنورعلی در حاشــیه 
برگزاری اردوی سنگر آسمانی گفت: سنگر آسمانی برنامه ای 
فرهنگی تربیتی اســت کــه با محوریت ســازمان اردویی و 
راهیان نور سپاه فجر اســتان فارس، قرارگاه جهادی عاشورا 
و بــا همکاری تعدادی از نیروهای داوطلب بســیجی و خادم 
الشــهدا پشــتیبانی و در منطقه عمومی باجگاه شیراز برگزار 

شد.
وی تصریــح کرد: در این برنامه کودکان و نوجوانان پس از 
متوجه شــدن اتفاقی که در گوشه ای از منطقه افتاده است، 
آماده حرکت به ســمت محیط شبیه سازی شده ای می شوند 
و همراه بــا نیروهای ایرانی در پــادگان وارد و آموزش های 
لازم ادوات نظامی، دشمن شناسی، ستاره شناسی و آمادگی 
جســمی و برخی از ادبیات جنگ را می بنند و سپس تجهیز 
و توجیه شــده و برای آزادســازی مناطق اشغالی و حمله به 

سنگرها و مواضع دشمن آماده می شوند.
به گفته مســئول اجرایی و هماهنگی گروه جهادی عاشورا، 
ادامه برنامه حالت نظامــی دارد و کودکان آموزش دیده، به 

صورت منظم و مســلح به سمت عملیات اعزام می شوند.

پورنورعلی با بیان اینکه عملیات در محیط فضاســازی شده 
وســیعی با خاکریزها، کانال ها و تونل ها، سنگرها، انفجارات، 
میدان مین، تیراندازی های مشقی و منور، موانع سیم خاردار 
و انواع ادوات ســنگین و چادرها که در محیطی بســیار امن 
طراحی شــده اســت، ادامه داد: این برنامه در نهایت به فتح 
مواضع دشــمن، فتح سنگر شنود مشترک آمریکا و انگلیس و 
اسرائیل و اسیر کردن دشــمنان، توسط رزمندگان کودک و 

منجر می شود. نوجوان 
وی با اشــاره به اینکه این عملیات که مجروح و شــهید و 
اســیر و درگیری و آزادســازی فرماندهان و مناطق اشغالی 
را در پــی دارد، گفت: ایــن عملیات در عرض ۱۲۰ دقیقه به 

می رسد. پایان 
مســئول اجرایی و هماهنگی گروه جهادی عاشــورا گفت: 
مربیان آموزش دیده برنامه تربیتی ســنگر آســمانی از قرآن 
و روایات و جنگ نــرم و صحبت های امام )ره( و مقام معظم 
رهبری و شــهدا برای کودکان و نوجوانــان صحبت و ایجاد 

انگیــزه و بهره برداری تربیتی و رفتاری می کنند.
پورنورعلی با بیــان اینکه تمامیت برنامه، با بررســی تمام 
ابعــاد تربیتی و تحت نظارت کارشناســان معتبر و مجرب و 
دانشمندان امورات تربیتی سطوح عالی کشوری طراحی شده 
است، تصریح کرد: آموزش های اخلاقی و تربیتی و تحلیلی و 
رفتاری به صورت غیر مستقیم به کودکان و نوجوانان در این 
برنامه انجام می شود، به گونه ای که خادمان سنگر آسمانی و 
دیگر پشــتیبانان، با امید به نیروسازی برای سپاه امام زمان 

)عج( در این سنگر خادمی می کنند.
وی با اشــاره به حضور یک هزار و ۳۴۰ دانش آموز اســتان 
در ایــن اردو گفت: برای اجرای برنامه ســنگر آســمانی ۵۰ 

نفر آموزش دیده و توجیه شــده اند که در بخش های مختلف 
برنامه ســنگر آســمانی مشــغول به فعالیت هســتند، و این 
مجموعه ســعی دارد که این برنامه در طول سال و سال های 

باشد. استمرار داشته  دیگر 
مســئول اجرایی و هماهنگی گروه جهادی عاشورا با اشاره 
به اینکه ســاعت و ســناریوی برنامه قابل انعطاف کارشناس 
اســت، افزود: این برنامه قدمتی چهارده ســاله و با بیش از 
۴۰۰ اجرای موفق در ســطح کشــور دارد و ایــن مجموعه 
آماده همکاری و مشــارکت جهت اجرا و اســتمرار و آموزش 
به تمام مجموعه های تربیت محور و ارگان ها و ســازمان ها و 

استان های دیگر است.

به مناسبت هفته بسیج ؛

ارائه مشاوره حقوقی رایگان به زندانیان 
زندان عادل آباد شیراز 

رئیس مرکز وکلا قوه قضائیه فارس گفت: به مناسبت گرامیداشت هفته 
بســیج جمعی از حقوقدانــان مرکز وکلا قوه قضاییه فــارس به زندانیان 

شهرســتان شیراز  مشاوره و معاضدت حقوقی رایگان ارائه کردند. 
به گزارش تریبون امروز، مهرداد ریاحی در این خصوص گفت: با حضور 
جمعــی از وکلای مرکز  بیش از ۳۱۰  زندانی زن و مرد خدمات حقوقی 

و قضایی رایگان دریافت کردند. 
رئیس مرکز وکلا قوه قضائیه فارس با اشــاره به این اقدام جهادی اظهار 
داشــت: در این اقدام خداپسندانه پرونده زندانیان مورد بررسی و راه های 

مساعدت قضایی به این زندانیان ارائه شد.
وی بیان داشت: ارائه مشاوره حقوقی رایگان به زندانیان،با هدف آگاهی 
و شــناخت حقوقی زندانیان با پرونده قضایی خود و همچنین شناسایی 
راهکارهای قانونی و قضایی در تســریع در رسیدگی به مسائل و مشکلات 

حقوقی زندانیان صورت پذیرفت.
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معــاون سیاســی، امنیتــی و اجتماعی 
اســتانداری فارس گفــت: مهمترین صفت 
بارز و مشخص دولت سیزدهم، مردم گرایی 

و ارتباط با مردم است.
به گزارش تریبون امروز، اســماعیل قزل 
سفلی در جمع فرمانداران استان در شیراز 
افزود: دولت سیزدهم دولتی در میدان است 

و با گروه های مختلــف مردم ارتباط برقرار 
می کند و به سوالات مردم پاسخ می دهد.

وی ادامه داد: در چند ماه اخیر که توفیق 
خدمت در این سنگر را پیدا کردیم آنچه که 
احساس می کنم در این استان و همچنین 
کشــور کمتر به آن توجه شــده از ســوی 
دولتمردان در سطوح مختلف تبیین و تکرار 

گفتمان دولت است، اینکه شعارهای دولت 
سیزدهم چیست و دولت بر چه محورهایی 

تمرکز دارد.
او اظهار کــرد: باید در این زمینه به گونه 
ای اقــدام کنیم که گفتمــان دولت به یک 

گفتمان و ادبیات قالب تبدیل شود.
معــاون سیاســی ، امنیتــی و اجتماعی 

اســتانداری فارس گفت: توجه به نیازهای 
اولویــت دار مــردم به ویــژه محرومان و 
مستضعفان و زمینه ســازی برای استفاده 
از ظرفیت های مردمی برای پیشبرد کارها 
از دیگر ویژگی های دولت اســت و در یک 
کلام مردمی ســازی کردن همه امور ضلع 
اصلی حرکت دولت سیزدهم محسوب می 

شود.
قزل ســفلی افزود: ضلع بعــدی گفتمان 
دولت مبارزه با فساد ، شناسایی زمینه های 
فساد و تعارض منافع است و اقدام سریع و 
قاطع در مقابل فساد و بستن همه درهایی 
که ممکن است به فساد منتهی شود هم از 

مهمترین گفتمان رایج دولت است.
وی ضمن تاکید بر لزوم تلاش فرمانداران 
استان در جهت حل مشکلات مردم و حل 
مســائل مزمن شده شهرستان ها ادامه داد: 
برخی مسائل باعث درگیر شدن ذهن مردم 
می شــود که رفــع آن رضایتمندی قابل 
توجهی در مــردم ایجاد می کنــد و باعث 
افزایش مشــارکت  امیدآفرینی در مردم و 
آنها در عرصه های مختلف از جمله انتخابات 

می شود.

رئیس ســتاد و معاون هماهنگ کننده ارتش با 
تاکید بر اینکه آمریکا جــرأت اقدام نظامی علیه 
ایــران را ندارد، گفت: ارتش هیچ گاه اجازه  تجاوز 

را نمی دهد.
به گزارش تریبون امروز، امیر دریادار حبیب الله 
ســیاری رئیس ســتاد و معاون هماهنگ کننده 
ارتش جمهوری اسلامی ایران در آیین رونمایی از 
مستند "دریادل" در شیراز اظهار داشت: پیش از 
عملیات طوفان الاقصی مسئله فلسطین در آستانه 
فراموشی یا تبدیل شدن به مسئله ای متعارف در 
خاورمیانه بود اما پــس از آن به صدر موضوعات 
جهــان آمد؛ پس از این عملیات موضوع محاصره 
۱۶ غزه به عنوان یک زندان سرباز به مسئله مهم 

جهان تبدیل شد و مورد توجه قرار گرفت.
رئیس ســتاد و معــاون هماهنگ کننده ارتش 
افزود: پیش از این برخی کشــورها مانند بحرین 
مراکش و عربســتان به دنبال برقراری ارتباط با 
رژیم صهیونیســتی و اجرای "پیمــان ابراهیم" 
بودنــد اما پــس از جنگ اخیــر و جنایات رژیم 
غاصب، ایــن ارتباطات به محــاق رفت؛  پس از 
حمله طوفان الاقصی، هیمنه رژیم صهیونیســتی 
شکست و بیش از گذشته ناکارآمدی دیوار وگنبد 

آهنین آنها نمودار شد.
وی با بیان اینکه پیش از این حماس به عنوان 
گروهکــی تروریســتی معرفی کــرده بودند اما 
جایگاه امروز آن سبب شده تا در حالی که رژیم 
صهیونیســتی به دنبال نابودی آن بود، اکنون با 
آن سرمیز مذاکره بنشــیند، تصریح کرد: دولت 
نتانیاهــو که پیــش از حمله حمــاس نیز فاقد 
وجاهــت داخلی بود اکنون به شــدت در موضع 
ضعف قرار گرفته و احتمال محاکمه آن نیز وجود 

دارد.
رئیس ســتاد و معــاون هماهنگ کننده ارتش 
ادامــه داد: رژیم صهیونیســتی پیش از عملیات 
طوفان الاقصی نیروهای خــود را تا منطقه قفقاز 
آورده بــود اما پــس از درگیــری در این جنگ 
نیروهای خود را بازگردانده است. کریدور تجاری 
که آمریکا پیشنهاد برقراری آن را در هند مطرح 
کرد امروز و پس از حمله طوفان الاقصی به طور 

کامل به محاق رفته است.

سیاری عنوان کرد: امروز پس از طوفان الاقصی 
و جنایات رژیم صهیونیستی، افکار عمومی حامی 
مردم فلسطین شده و آزادی اسرای فلسطینی نیز 
یکی دیگر از پیروزی  های طوفان الاقصی اســت.
پس از این عملیات نیروهــای مقاومت در یمن، 

سوریه و عراق نیز فعال شدند.
رئیس ستاد و معاون هماهنگ کننده ارتش در 
پاسخ به این ســئوال که چرا ایران اسلامی باید 
قدرتمند و دارای قدرتی در تراز انقلاب اســلامی 
باشد، توضیح داد: موقعیت کشور ایران به گونه ای 
اســت که همواره علیه آن تهدید وجود داشته و 
در آینده نیز تداوم خواهد داشت.نخســت اینکه 
ایران در نقشــه های ژئوپولتیــک به عنوان چهار 
راه دنیا شــناخته می شــود و موقعیــت ویژه ای 
دارد چنانکــه در زمان جنگ جهانی دوم با وجود 
اعلام بــی طرفی اما به اشــغال درآمد.البته این 
موقعیت بد نیســت بلکه ظرفیتی است که باید با 

قدرتمندشدن از آن استفاده کنیم.
دریادار ســیاری ادامه داد: ۷۰ درصد از انرژی 
نفت و گاز جهان در "بیضی انرژی" واقع شده که 
از روسیه تا خلیج فارس گسترده و ایران دقیقا در 
میانه این بیضی قرار دارد، با توجه به اینکه هنوز 
زمان زیادی تا جایگزینی ســوخت های فسیلی 
نیاز است، ایران همواره مورد تهدید و طمع قرار 

دارد.
رئیس ســتاد و معــاون هماهنگ کننده ارتش 
ســومین دلیل برای اهمیت قدرتمند شدن ایران 
را آرمان های انقلاب اســلامی عنوان کرد و گفت: 
انقلاب اسلامی از ابتدا ضداستکبار بوده و آمریکا 
از زمــان اخراج از ایران تا کنون به شــیوره های 
تــرور، جنگ، تهدید و تحریم علیه ایران دســت 
به اقدام زده بگونه ای که ایران ۱۷ هزار شــهید 

ترور دارد.
وی افزود: انقلاب اســلامی منجر به شکســت 
هیمنه استکبار جهانی در دنیا شد و تا ایران ضد 
اســتکبار است، دســت از اقدام علیه آن بر نمی 
دارند.هــدف از ایجاد این همه پایــگاه هوایی و 
دریایــی آمریکا در منطقه، ایران اســت و اگر تا 
کنون دســت به اقدامی نزده اند برای این اســت 
که جرات آن را ندارنــد و تجربه دفاع مقدس به 

آنها نشــان داده است که مردم ایران مانند دیگر 
نقاط دنیا نیســتند که اجازه تجاوز به کشورشان 
را بدهنــد.وی اظهار کرد: این شــرایط ضرورت 
قدرتمند شدن ایران را نشان می دهد و البته باید 
برای آینده برنامه داشت چرا که تهدیدات آینده 
با تکیه بــر فناوری، جنگ شــناختی و ترکیبی 
است.باید امنیت داخلی و مرزهای کشور را حفظ 
کرد چرا که شور و هیجان زندگی مردم در سایه 
امنیت داخل و مرزهای کشور است و در غیر این 
صورت هرچه ساخته ایم این از بین می رود.امروز 
ایران به قدرتی در تراز انقلاب اســلامی رســیده 
که بازدارنده است اما نباید به این جایگاه بسنده 
کنیم.رئیس ستاد و معاون هماهنگ کننده ارتش 
با اشــاره به برخی از کمبودهای ایران در هشت 
ســال دفاع مقدس، گفت: در حالی که در جنگ 
تحمیلی ایران برای تامین قطعات با مشــکلاتی 
مواجــه بود تا جایی که گلولــه توپ جیره بندی 

شــد، امروز در همه عرصه ها توان تولید دارد و 
اکنون در پدافند هوایی بیش از ۱۶ سامانه مدرن 
تولید شده اســت.اگر روزی قطعه نداشتیم امروز 
هواپیما می سازیم و اگر پهپاد به ما داده نمی شد، 
امروز بــرای ممانعت از صادرات پهپــاد از ایران 

تلاش می کنند.
وی اضاقــه کــرد: امروز ایران تــوان بالایی در 
عرصــه تولید موشــک، زیردریایــی، ابزار جنگ 
الکترونیک و ســایبر و دیگر تجهیــزات زمینی، 
ناوشــکن و هوایی دارد.به فرمــوده رهبر معظم 
انقلاب باید اردوی راهیان پیشرفت برای جوانان 
و دانشجویان ترتیب داده شود تا از توانمندی های 

کشور آگاه شوند.
رئیس ســتاد و معــاون هماهنگ کننده ارتش 
ضمن تبریــک روزی نیروی دریایــی بیان کرد: 
به فرمــرده رهبر انقلاب چنیــن روزی باید روز 

فداکاری نامگذاری شود و از شهدا یاد کنیم.

دریادار سیاری:

 آمریکا جرأت اقدام نظامی علیه ایران را ندارد

معاون استاندار فارس:

مردم گرایی، مهمترین صفت بارز دولت سیزدهم است

معاون بهداشت دانشگاه علوم پزشکی شیراز خبر داد:

تعهد جهانی برای کاهش 33 درصدی بیماری 
فشار خون بالا تا سال 2۰3۰

معاون بهداشــت دانشگاه علوم پزشکی شیراز با اشاره به ابتلای حدود 
یک میلیارد و ۲۸۰ میلیون بزرگسال ۳۰ تا ۷۹ ساله در سراسر جهان به 
بیماری فشار خون بالا از تعهد جهانی برای کاهش ۳۳ درصدی بیماری 

فشارخون بالا تا سال ۲۰۳۰ خبر داد.
به گزارش تریبون امروز، عباس رضاییان زاده اظهار داشــت: بر اساس 
آخرین گزارش ســازمان بهداشــت جهانی، تخمین زده می شود که ۴۶ 
درصد از بزرگســالان مبتلا به فشــار خون بالا از ابتــلای خود به این 

بیماری اطلاع ندارند.
وی افزود: حدود یک میلیارد و ۲۸۰ میلیون بزرگسال ۳۰ تا ۷۹ ساله 
در سراســر جهان به بیماری فشــار خون بالا مبتلا هستند که دو سوم 

آن ها در کشورهای با درآمد کم و متوسط زندگی می کنند.
رضائیان زاده با تاکید بر اینکه فشــار خون بــالا، عامل اصلی مرگ و 
میر زودرس در سراسر جهان اســت، گفت: یکی از اهداف جهانی برای 
مبارزه با بیماری های غیرواگیر، کاهش شــیوع فشار خون بالا به میزان 

۳۳ درصد تا سال ۲۰۳۰ است.
معاون بهداشــت دانشــگاه علوم پزشکی شــیراز ضمن یادآوری این 
موضوع که بیشــتر افراد مبتلا به فشــار خون، هیچ علامتی را احساس 
نمی کنند، تنها راه تشــخیص این بیماری را بررســی مستمر فشارخون 

دانست.
 وی با اشــاره به اینکه ســن بالا، ژنتیک، اضافــه وزن یا چاق بودن، 
نداشــتن فعالیت بدنی، رژیم غذایی پر نمک و نوشیدن الکل، خطر ابتلا 
به فشــار خون بالا را افزایش می دهند، گفت: تغییرات ســبک زندگی 
مانند خوردن یک رژیم غذایی ســالم، ترک ســیگار و تحرک بیشــتر 

می تواند به کاهش فشار خون کمک کند.
معاون بهداشــت دانشگاه علوم پزشکی شــیراز گفت: در همین راستا 
پویش ملی ســلامت با شعار »آگاهی زودتر، مراقبت موثرتر« از ۲۰ آبان 
با هدف شناســایی افراد در معرض خطر بیماری های دیابت و فشارخون 
آغاز شــده تا علاوه بــر افزایش آگاهی و ارتقای ســلامت مردم در این 

زمینه، پیشگیری های لازم درمورد این بیماری ها انجام شود.
رضاییان زاده از مردم اســتان خواســت تــا برای مشــارکت در این 
طــرح ملی و دریافت خدمات رایگان پیشــگیری و تشــخیص به موقع 
بیماری های دیابت و فشارخون، در مدت زمان تعیین شده به خانه های 
بهداشــت، پایگاه های پزشــک خانواده و مراکز خدمات جامع سلامت و 
همچنین ایســتگاه های ســیار و مراکز درمانی بخش دولتی و خصوصی 

مراجعه کنند.

مدیرعامل سازمان همیاری شهرداری های فارس مطرح کرد:

تلاش برای هدفمند شدن صنعت گردشگری در 
نمایشگاه گردشگری پارس

مدیرعامل ســازمان همیاری شــهرداری های فارس گفت: معرفی 
جاذبه هــا و هدفمند شــدن صنعت گردشــگری را در ســیزدهمین 

نمایشــگاه بین المللی پارس دنبال خواهیم کرد.
به گزارش تریبون امروز، ســیدعلی نصیری بــا بیان اینکه فارس، 
استانی گردشگرپذیر است، گفت: از هر منظر بررسی کنیم، مشاهده 
خواهیم کرد که بیشــترین امکانات گردشگری در فارس وجود دارد.

وی بــا بیــان اینکه حتی کمترین آلودگی کشــور هــم مربوط به 
این اســتان و کلانشهر شیراز اســت، افزود: فارس و شیراز، یکی از 
پایه های تاریخی ایران اســت همان طور که از نظر مذهبی هم شیراز 
عنوان ســومین حرم اهل بیت)ع( را دارد و همچنین بیشترین بقاع 
متبرکه در فارس و شــیراز وجود دارد و در زمینه شــعر و ادب هم 

شــیراز با وجود دو شاعر بزرگ سعدی و حافظ سرآمد است.
مدیرعامل ســازمان همیاری شهرداری های فارس ادامه داد: شیراز 
با داشــتن هتل ها و اقامتگاه ها، بســتر خوبی در زمینه گردشــگری 
ایجــاد کــرده و از طرفی مردم با فرهنگ آن هم نشــان داده اند که 

و مهمان دوست هستند. مهمان پذیر 
نصیری افزود: از آنجا که ســهامدار عامه شــرکت نمایشــگاه های 
بین المللی و هم ســهامدار شــرکت گردشگری هســتیم، کمک به 
صنعت گردشــگری را از وظایف خود می دانیم و برای درآمد پایدار 
در صنعت گردشــگری تلاش می کنیم، چرا که صنعت گردشگری از 

صنعت نفت و دیگر صنایع در دنیا پیشــی گرفته است.
وی بــا بیــان اینکه معرفــی جاذبه هــا و هدفمند شــدن صنعت 
گردشــگری را در ســیزدهمین نمایشــگاه بین المللی پارس دنبال 
خواهیم کرد، گفت: به ســهم خود دین مان را با ایجاد ایده های نو و 

رونق کســب و کار در نمایشگاه گردشگری پارس ادا خواهیم کرد.
مدیرعامل ســازمان همیاری شــهرداری های فــارس تصریح کرد: 
یکــی دیگر از زمینه های گردشــگری در شــیراز، توریســم درمانی 
و گردشــگری ســلامت با وجود بیمارســتان های مجهز و پزشکان 
ماهر و حاذق اســت و از طرفی با توجه به نزدیکی شــیراز با برخی 
از کشــورهای همجوار چــون عمان و همچنین عراق که کشــوری 
شیعه ای اســت می توانیم در این زمینه خدمت دهی کنیم که لازمه 
معرفــی تمامی ظرفیت های حوزه های مختلف گردشــگری و صنایع 
دستی در استان برگزاری یک نمایشــگاه است که این ظرفیت ها را 

ارائه و معرفی کنیم.

رئیس اداره حفاظت از محیط 

زیست شهرستان ارسنجان :

رصد آفات و بیماری های 

درختان بنه در ۳۰۰ 

هکتار از عرصه تکثیر 

گوزن زرد ارسنجان

کارشناســان منابع طبیعی ومحیط زیست اســتان فارس برای 
پایش و شناســایی عامل آفــات و بیماری درختــان بنه با هدف 
حفاظت از ذخایر و گونه های جنگلی بنه از سایت گوزن زرد جنگل 

خلیل بیگ ارسنجان بازدید کردند.
به گزارش تریبون امروز، رئیس اداره حفاظت از محیط زیســت 

شهرستان ارسنجان دراین زمینه گفت: این زیستگاه به عنوان یکی 
از زیستگاه های مهم زادآوری گوزن زرد ایرانی شناخته شده است 

و طرح پایش آفات در سطح ۳۰۰ هکتار از اراضی این زیستگاه با 
همکاری کارشناسان متخصص منابع طبیعی ومحیط زیست استان 

انجام شد.
حسن ابراهیمی اضافه کرد: برای اطمینان بیشتر، عملیات کنترل 
وپایش امراض گیاهی جهت برنامه ریزی های آتی در این زیســتگاه 

جنگلی با ارزش همچنان ادامه خواهد یافت.
وی اضافه کرد: این زیســتگاه از زیستگاه های با ارزش وبه عنوان 
زیســتگاه مولد در زادآوری گوزن زرد در کشور از جایگاه ویژه ای 

برخوردار است.
رئیس اداره حفاظت از محیط زیســت شهرســتان ارسنجان با 
بیان اینکه درختان بنه در شهرستان ارسنجان با وجود خشکسالی 
متوالی و کاهش نزولات آســمانی همچنان استوار است، گفت: از 
درخت بنه به عنوان معجزه ســبز طبیعت به ویژه در دل کویر یاد 

می شود. 
ابراهیمــی ادامه داد: جنگل خلیل بیگ در منطقه کوهســتانی 
وسیعی است که بین ارتفاعات مجاور خود محصور شده و به صورت 
دره های آبرفتی و حاصل خیز نمایان اســت که محلی مناسب برای 

رشد و نمو گونه بنه شده است.
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مدیر نمایندگی شــورای سیاستگذاری ائمه جمعه فارس با بیان 
اینکــه نظام ارزیابی و رصد دقیقی برای نقشــه راه امامان جمعه 
طراحی شــده اســت و تمام بخش های فعالیت امام جمعه رصد 
می شــود، از احصای ۳۰ تجربه موفق ائمه جمعه در این اســتان 

خبر داد.
به گــزارش تریبون امروز، حجت الاســلام والمســلمین عادل 
حاجی پور در دیدار با مدیرکل صدا و سیمای فارس گفت: استان 
فارس با ۷۶ پایگاه امامت جمعه از نظر تعدد، وســعت و جغرافیا 
بزرگترین شــبکه امام جمعه کشــور را دارد و از این نظر ســهم 

متفاوتی را در کشور به خود اختصاص داده است.
وی افــزود: از آنجا که ویژگی های اســتان فارس در بخش های 
مختلــف قابــل افتخار و تحســین برانگیز اســت و طبق فرموده 
رهبری فارس در قله است، شبکه متکثری در موضوع نماز جمعه 
در سومین حرم اهل بیت)ع( وجود دارد و نگاه مجموعه کشور به 

شــبکه امامت جمعه استان فارس نگاه متفاوت و نمونه ای است.
حاجی پور تصریح کرد: با حضور رئیس شــورای سیاســتگذاری 
ائمه جمعه کشــور در شش سال اخیر که دوره تحول و تعالی در 
این حوزه نام گرفته، رویکرد سخت افزاری جای خود را به رویکرد 

نرم افزاری داده است.
مدیر نمایندگی شــورای سیاستگذاری ائمه جمعه فارس گفت: 
در اســتان فارس هیچ امام جمعه بدون نقشــه راهی وجود ندارد 
و هر امام جمعه نقشــه راه پیش روی خود دارد و در ســه ماهه 
پایانی هر سال طرح تعالی انقلابی و ایمانی شهر ارزیابی می شود.
وی اظهــار کرد: در این طرح هیئتی اندیشــه ورز متشــکل از 
اندیشــمندان، نخبــگان و صاحب نظــران مســائل و چالش های 
منطقه را احصا و اولویت بندی و برای حل و فصل آن برنامه ریزی 
می کنند و نقشــه راه امام جمعه تدوین می شــود و این نقشه راه 
متناســب با بوم و نیاز هر منطقه با استفاده از ظرفیت نخبگانی و 

فکری طراحی و عملیاتی می شود.
مدیر نمایندگی شــورای سیاستگذاری ائمه جمعه فارس اضافه 
کــرد: نقشــه راه ارزیابی و نواقص گرفته می شــود و برنامه کاملا 

مدون در ابتدای هر ســال در اختیار امامان جمعه قرار می گیرد.
وی با بیــان اینکه نظام ارزیابی و رصد دقیقی برای نقشــه راه 
امامان جمعه طراحی شــده اســت و تمام بخش های فعالیت امام 
جمعه رصد می شــود و ســبک و ســیاق خطبه های امام جمعه 
ارزیابی دقیق می شود، افزود: از نمونه و الگوهای موفق تقدیر و از 

این الگوهای موفق برای استفاده دیگر ائمه جمعه استفاده م  شود.
حاجی پور گفت: حدود ۳۰۰ تجربه موفق امامان جمعه در کشور 
احصا شده اســت و این می تواند زمینه مشترکی از همکاری ها با 
صدا وســیمای فارس باشد و در اســتان فارس ۳۰ تجربه موفق 
اســتخراج، بررسی و مستندسازی شده و جای کار در رسانه ملی 

دارد.
مدیر نمایندگی شــورای سیاستگذاری ائمه جمعه فارس گفت: 
امیدواریم نوع تعاملات دو مجموعه سیاســتگذاری ائمه جمعه و 
صدا و ســیمای فارس با توجــه به نگاه رهبری کــه نماز جمعه 
فریضه ای اســتثنایی و بی نظیر است، بیش از پیش افزایش یابد و 
صدا و ســیما به عنوان دانشگاه و مجموعه بزرگ در عرصه جهاد 

تبیین نقش خود را در این حوزه بیش از گذشــته ایفا کند.
وی با تقدیر از دو برنامه صدا و سیمای فارس در حوزه های خبر 
و رادیو گفــت: پخش خطبه های نماز جمعه در بخش های خبری 
با رویکرد مطالبه گری و رفع چالش های اجتماعی ســابقه نداشته 

و اتفاق مبارکی است.
حاجی پور ادامــه داد: برنامه ای که روزهای جمعه هر هفته قبل 
از خطبه های نمــاز جمعه حدود ســاعت ۱۱:۲۰ دقیقه از رادیو 
فارس پخش می شود و مربوط به اعلام آخرین وضعیت پایگاه های 
امامت جمعه در شیراز و شهرســتان های استان شامل اطلاعاتی 
درباره ســخنران قبل از خطبه، محــور خطبه ها و میز خدمت در 
محل برپایی نماز جمعه اقدام تحســین برانگیز و شایسته ای است 

مدیر نمایندگی شورای سیاستگذاری ائمه جمعه فارس:

تمام فعالیت های ائمه جمعه رصد می شود

تعدادی از کســبه  خیابان زند شیراز به حضور دست فروشان در این 
خیابان و عدم تحقق مصوبه شورای تأمین شهرستان، اعتراض کردند. 

در این خصوص فرماندار شیراز واکنش نشان داد.
به گزارش تریبون امروز، وجود دستفروشان غیرقانونی آن هم در همه 
ســاعات مختلف شبانه روز در خیابان زند شیراز که با اشغال پیاده روی 
اصلی ترین خیابان این کلانشهر همراه است، کار را به جایی رسانده که 
کســبه خیابان زند در اعتراض به این موضوع کرکره مغازه های خود را 

پایین کشیدند.
غلامرضا غلامی،  معاون محیط زیســت و خدمات شهری شهرداری 
شیراز،  جمع آوری این دست فروشان را با توجه به مصوبه شورای تامین 
شهرســتان شیراز تا پایان آبان ماه امســال وعده داده بود، اما با وجود 

گذشت بیش از یک هفته از آذرماه، این کار تحقق نیافته است.
غلامی دیروز با حضور در جمع کســبه از ســاماندهی دست فروشان 
این خیابان و انتقال آن ها به خیابان ســعدی خبر داد و گفت: بزودی 
کار جمع آوری دست فروشــان انجام می شود و فعالیت آن ها در خیابان 

سعدی از ساعت ۲۱ تا ۲۴ خواهد بود.
به گــزارش تریبون امــروز،  در تبصره یک بند دو مــاده ۵۵ قانون 
شهرداری ها ذکر شده است که »سدمعابر عمومی و اشغال پیاده روها و 
استفاده غیرمجاز آن ها و میدان و پارک ها و باغ های عمومی برای کسب 
یا ســکنی و یا هر عنوان دیگری ممنوع است و شهرداری مکلف است 
از آن جلوگیــری و در رفع موانع موجود و آزاد کردن معابر و اماکن به 

وسیله ماموران خود اقدام کند«.
در این رابطه به ســراغ فرماندار شهرستان شیراز رفتیم تا موضوع را 
پیگیری کنیم. لطف الله شــیبانی در گفت وگو با خبرنگار ایسنا با اشاره 
به وجود دستفروشان خیابان زند از پیگیری برای ساماندهی آن ها خبر 
داد و گفت: حضور دستفروشان در خیابان زند شیراز سابقه ای چندین 
ساله دارد و شهرداری شیراز برنامه ای داشت تا دستفروشان سطح شهر 

شــیراز به خصوص این خیابان مهم و تاریخی را با ساماندهی به محلی 
دیگر برای فروش اجناس منتقل کنند.

وی با تأکید بر اینکه فرمانداری شــیراز برنامه مدون و کارشناســی 
شــده از شــهرداری می خواهد، افزود: پس از بررسی برنامه ساماندهی 

دستفروشان شــهرداری شــیراز هماهنگی لازم با فراجا برای اجرایی 
شــدن آن انجام شد. دستفروشان چهار راه زند شیراز به دلیل اینکه از 
قدیم الایام مشغول دستفروشی بعضاً با مجوز و برخی حتی با همکاری 
بعضی از مغازه ها در این خیابان حضور داشــتند، با ساماندهی مقاومت 
می کردند که در نهایت مقرر شد شهرداری شیراز با تمهیداتی این کار 

را انجام دهد.
شــیبانی با تاکید بر اینکه هیچ دستفروشی حق آب و گل در خیابان 
شــیراز ندارد، اظهار کرد: این دست فروش ها طی سال های طولانی در 
خیابان فروش داشــتند برای همین باید برای ساماندهی تمام جوانب 
را در نظــر گرفــت. همچنین حدود دو ماه گذشــته دستفروشــان و 
وانت بارهای فروش میــوه و... در تمام خیابان ها به خصوص محورهای 

اصلی شهر جمع آوری شدند.
فرماندار شــیراز به اعتصاب روز گذشــته کســبه خیابان زند شرقی 
در اعتراض به عدم جمع آوری دستفروشــان اشــاره کــرد و گفت: با 
میانجی گــری مؤثــر اتاق اصناف و اتحادیه پوشــاک، مشــکل دیروز 
مغازه داران خیابان کریم خان زند شــرقی رفع شــد و آرامش به بازار 
بازگشت که بنا شــد اصناف این خیابان مغازه های خود را باز کنند تا 

این مشکل به شیوه صحیح حل شود.
وی ادامــه داد: چاره ای جــز تدبیر، درایــت و هم افزایی بین فراجا، 
شهرداری شیراز، اتاق اصناف و دیگر نهادها برای برخورد با دستفروشان 
زند شــرقی یا ســاماندهی آن ها نداریم و فرمانداری شیراز پیگیر این 

موضوع خواهد بود.
وی در پایان تأکید کرد: حضور دستفروشــان در خیابان زند غربی را 
پس از بررسی با مطالبه گری از شهرداری شیراز پیگیری خواهیم کرد 

تا پس از رفع سد معبر، راه عبور و مرور مردم باز شود.
به گزارش تریبون امروز، خیابان کریم خان زند شیراز از خیابان های 
قدیمی، تاریخی و فرهنگی این کلانشــهر است که نه تنها محل وجود 

فرماندار شیراز:

 ساماندهی دستفروشان خیابان زند را پیگیری می کنیم

اخبار کوتاه پلیس فارس؛

اتوبوس حامل کالای قاچاق به مقصد نرسید
در اخبار کوتاهی که مرکز اطلاع رســانی پلیس فارس در اختیار رســانه ها قرار 
داده اســت اخبار مختلفــی نظیر توقیــف اتوبوس حامل کالای قاچاق، کشــف 

موتورسیلکت های سرقتی و همچنین کشف احشام قاچاق به چشم می خورد.
به گزارش تریبون امروز، فرمانده انتظامی کازرون از توقیف یک دستگاه اتوبوس و 
کشف انواع کالای قاچاق به ارزش ۶ میلیارد و ۲۰۰ میلیون ریال در این شهرستان 
خبــر داد و گفت: مأموران انتظامی پاســگاه های کنارتخته و کمارج شهرســتان 
کازرون، هنگام کنترل خودروهای عبوری به یک دستگاه اتوبوس مشکوک و آن را 

برای بررسی بیشتر متوقف کردند.
اســماعیل زراعتیان ادامه داد: در بازرســی از این اتوبوس، تعداد زیادی کالای 
قاچاق شامل پوشــاک، لوازم آشپزخانه، لوازم خانگی و لوازم جانبی خودرو کشف 

شد.
فرمانده انتظامی شهرســتان کازرون با اشــاره به دســتگیری یک متهم در این 
خصوص، افزود: برابر اعلام کارشناسان ارزش کالاهای مکشوفه، ۶ میلیارد و ۲۰۰ 

میلیون ریال برآورد شده است.
کشف ۵ دستگاه موتورسیکلت سرقتی در داراب

فرمانده انتظامی داراب از کشــف ۵ دستگاه موتورسیکلت سرقتی و دستگیری 
سارق در این شهرستان خبر داد و گفت: در راستای طرح عملیاتی تشدید مبارزه با 
سرقت، ماموران انتظامی کلانتری ۱۱ با اشراف اطلاعاتی، موفق به شناسایی سارق 

حرفه ای وسایل نقلیه در این شهرستان شدند.
علیرضا نوشاد افزود: با هماهنگی قضائی در عملیاتی غافلگیرانه متهم شناسایی 
و در مخفیگاهش دســتگیر شــد که در تحقیقات پلیس به ســرقت ۵ دســتگاه 

موتورسیکلت مسروقه اعتراف کرد.
وی بیان کرد: در ادامه این عملیات ماموران موفق شــدند موتورســیکلت های 
مسروقه را که متهم آن ها را در نقاط مختلفی از شهرستان مخفی کرده بود و قصد 

داشتند با تغییر قطعات اصلی آنها را به فروش برساند، کشف کنند.
فرمانده انتظامی شهرستان داراب در پایان با اشاره به اینکه رعایت نکات ایمنی 
و هشــدارهای انتظامی از مهم ترین راه های پیشگیری از سرقت به شمار می رود، 
گفت: ســهل انگاری مالکان وســایل نقلیه و عدم رعایت نــکات امنیتی از عوامل 

زمینه ساز سرقت است و شهروندان هشدارهای پلیس را جدی بگیرند.
کشف احشام قاچاق در مهر

فرمانده انتظامی مهر از توقیف یک دســتگاه وانت نیسان حامل ۱۸ رأس احشام 
قاچاق در این شهرســتان خبر داد و گفت: در راستای طرح مبارزه با قاچاق کالا و 
ارز و تشدید برخورد با قاچاقچیان، ماموران انتظامی بخش گله دار هنگام گشت زنی 
در محورهای مواصلاتی به یک دســتگاه وانت پراید حامل احشام مشکوک و آن را 

برای بررسی بیشتر متوقف کردند.
بهادر رزمجویی تصریح کرد: در بررســی های صورت گرفته مشــخص شد این 
خودرو حامل ۱۸ رأس گوسفند قاچاق است که در این خصوص یک متهم دستگیر 

شد.
فرمانده انتظامی شهرســتان مهر گفت: متهم پس از تشــکیل پرونده به مرجع 

قضائی معرفی شد.
سارق احشام ۷ فقره سرقت در آباده دستگیر شد

فرمانده انتظامی آباده از دستگیری سارق احشام و کشف ۷ فقره سرقت خبر داد 
و بیان کرد: در پی وقوع چند فقره سرقت احشام در حوزه شهرستان آباده، موضوع 
شناسایی و دستگیری سارق یا سارقان به صورت ویژه در دستور کار ماموران پلیس 

آگاهی قرار گرفت.
ســیدابوالفضل مســعودی افزود: ماموران با تحقیقات پلیســی وگشت زنی های 
هدفمند موفق شدند یک سارق حرفه ای را در این خصوص شناسایی و با هماهنگی 

قضائی وی را در یک عملیات ضربتی در مخفیگاهش دستگیر کنند.
وی با بیان اینکه ســارق در بازجویی های اولیه به ۷ فقره ســرقت گوسفند اقرار 

کرد، بیان کرد: سارق تحویل مرجع قضائی و از آن طریق روانه زندان شد.
فرمانده انتظامی شهرســتان آباده از شــهروندان خواســت در صورت مشاهده 
هرگونه فعالیت غیرقانونی و مجرمانه توسط افراد فرصت طلب و قانون گریز، مراتب 
را در اســرع وقت از طریق تلفن ۱۱۰ اعلام تا نســبت به دســتگیری مجرمان و 

متخلفان اقدام شود.

مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی 
استان فارس :

لزوم آماده سازی تأسیسات گردشگری فارس 
برای خدمت رسانی به مسافران نوروزی

مدیرکل میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دســتی اســتان 
فارس بر لزوم آماده ســازی مراکز اقامتی، پذیرایی و تأسیســات 
گردشگری در راستای خدمت رســانی به مسافران نوروزی تأکید 

کرد.
به گزارش تریبون امروز، ســیدمؤید محســن نژاد در نشست با 
مدیران و رؤســای ادارات میراث فرهنگی شهرســتان های استان 
فــارس گفت: تمامی مراکــز پذیرایــی و نمازخانه های بین راهی، 
هتل ها و ســایر مراکز اقامتی و پذیرایــی پمپ بنزین ها، فضاهای 
خدماتی درون شــهری و برون شــهری، موزه هــا و اماکن تاریخی 
فرهنگــی و گردشــگری باید برای خدمات رســانی به مســافران 

نوروزی آماده شوند.
وی با اشــاره به لزوم بهسازی وضعیت ســرویس های بهداشتی 
در سراسر اســتان فارس افزود: نظارت و ساماندهی سرویس های 
بهداشــتی به عنوان یک موضوع مهم کــه مورد تأکید وزیر میراث 
فرهنگی نیز اســت باید با جدیت پیگیری و اجرایی شود و تمامی 
مدیران شهرستان ها ملزم به بازدیدهای نظارتی مستمر بر وضعیت 
و بهسازی سرویس های بهداشتی و نصب تابلوهای راهنما هستند.

محســن نژاد همچنین یکی از سیاســت گذاری ها برای داشــتن 
نوروزی غنی پرمحتوا برای مســافران و گردشگران که وارد استان 
می شــوند را برگزاری رویدادها و برنامه های فرهنگی بیان کرد و 
ادامه داد: مدیران شهرستان ها با هماهنگی فرمانداران رویدادهای 
گردشــگری که معرف فرهنگ، آداب و ســنن خاص هر منطقه و 
شهر است را درایام نوروز برنامه ریزی و برگزار کنند تا گردشگران 
بتوانند در ســفر به نقاط مختلف استان با فرهنگ و آداب مناطق 

آشنا شوند.
مدیــرکل میراث فرهنگی فارس تأکید کرد: اخذ گواهینامه ثبت 
رویدادهای گردشــگری از وزارت میراث فرهنگی، گردشــگری و 
صنایع دســتی موجب شناخته شــدن بهتر و معرفی رویدادها در 
ســطح کشور می شــود که باید روســای ادارات میراث فرهنگی، 
گردشــگری و صنایع دستی شهرستان ها نیز پیگیری این موضوع 

مهم را در دستور کار و برنامه خود قرار دهند.
به گزارش تریبون امروز، در پایان این جلسه از زحمات فضل الله 
خالویی مدیر ســابق هماهنگی امور شهرستان های این اداره کل با 


